
Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. július 14-i rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 9 fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 1792 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a
képviselő-testület határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
164/2022.(VII.14.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. július 14-
i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
165/2022.(VII.14.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. július 14-
i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.



A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
166/2022.(VII.14.) határozata

a rendkívüli nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a rendkívüli nyílt
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: jegyző

2. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: jegyző

3. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: jegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az előterjesztést az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. Kérdezem a
bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán.

Ébl Zoltán: az ÜJB 4 igen (egyhangú) szavazattal a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: ezt a rendeletmódosítást azért kellett visszahozni a testület elé, mert van
egy olyan szabály, hogy a térítési díj változásnál 30 napnak kell eltelni, hogy hatályba tudjon
lépni az emelés. Szeptember elseje a hatályba lépés. Amikor a koncessziós versenyeztetést
lebonyolítottuk, ahol végül egy versenyző maradt, akkor ezeket az árakat koncessziósba adta
meg a cég. Próbáltam finoman puhatolózni, hogy az azóta megváltozott árkörnyezetben nem
fognak-e változtatni, de azt mondták egyelőre bizakodóak, tehát fogják tudni ezt tartani. A
szociális ellátásoknál azt gondoltuk - miután a szociális intézmény vezetője is kért egy
emelést már menet közben, hogy legyen — hogy az úgy jó lesz, de nem lett volna jó, mert ott
nem tartottuk meg a 30 napot a hatálybalépéssel. Nem lehetett volna kétszer emelni,
ugyanakkor a szerződés alapján kötelezettségünk emelni. Most egy lépcsőben emeljük oda,
ahol a koncessziót megnyerte a leendő szolgáltató.
Megnyitom a napirendi pont fölötti vitát, kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?

Borbély Sándor: amiről most beszélünk ez a tavaly februári törvény, ami most hatályát veszti.
Ez nem egy nagy idő. A Hajléktalanok Átmeneti Szállásánál a költségre szeretnék választ



kapni. 1.330 Ft volt a térítési díj, ami most 6.277 Ft. Ez egy 47294-os emelés. Ezt mi
indokolja?

Háriné Németh Ilona: ez az önköltségszámítás azért van, hogy lássák Önök is, hogy mennyibe
kerülne, ha ezt kellene kifizetnie a hajléktalannak. Ez a piaci ár. Mivel ezt a 6.277 Ft-ot egy
hajléktalan nem tudná kifizetni ezért maradt a napi maximális összeg 1.330 Ft, de ez is le van
maximalizálva és ez 40.000 Ft havonta. Egy hajléktalan csak ennyit fizethet.

Borbély Sándor: ide az van írva: jelenlegi intézményi térítési díj. Jelenlegi. Mi lesz 30 nap
múlva?

Dr. Varnyu Péter: ugyanennyi marad.

Borbély Sándor: ez nem fog változni?

Háriné Németh Ilona: nem.

Dr. Varnyu Péter: az 1. mellékletnek 1., 2., 3., 5. pontja van. A hajléktalanoké nem fog
változni.

Dr. Venicz Anita: nincs is benne a rendeletben.

Borbély Sándor: más. Házi segítségnyújtás 1.258 Ft van most majd a duplája fog lenni 2.173
Ft. Ez is hasonló szisztéma szerint van?

Háriné Németh Ilona: az 1. mellékletből látszódik, hogy a házi segítségnyújtásért fizetett
óradíj 400 Ft lesz és a személyi gondozás pedig 620 Ft. Tehát attól függően, hogy mit kérnek,
attól függően fogják ezt kapni.

Borbély Sándor: Hantos-Nagylók. Itt 20092-os emelés van látszatra. Nekem a
szövegkörnyezetből nem tűnik ki, hogy ez a többség ott marad.

Dr. Sükösd Tamás: muszáj Hantossal foglalkoznunk? Semmi közünk nincs hozzá. Azért
vagyunk velük társulásba, mert jobb a normatíva.

Borbély Sándor: tudom, csak most ha a számokról beszélünk és ez szerepel, akkor
megkérdezem már ugyanez marad?

Dr. Varnyu Péter: ugyanennyi marad a Hantos is. A házi segítségnyújtás, de bármelyiket
vehetjük példának. Ahogy a gazdasági osztályvezető mondta, ki van számolva, hogy az egy
ellátottra jutó gondozási óradíj az a teljes költség napokra lebontva 5.013 Ft. A központi
költségvetésből ehhez jön 2.173 Ft normatíva, plusz beszedünk 400 illetőleg 620 Ft-ot még. A
többit nekünk kell a saját költségvetésünkből hozzátenni az intézmény működése érdekében.
Ez az, ami a társulást, mint fenntartót terheli, illetőleg ebben az esetben Sárbogárdot, mert ezt
a szolgáltatást mi nyújtjuk.

Dr. Sükösd Tamás: februárban, amikor elfogadtuk a költségvetést ott voltak ezek a számok,
hogy a teljes szociális szektornak a normatívája, mondok egy számot, 86 millió forint, a
bekerülési költsége pedig 154 millió forint. A különbözetet mi álljuk.



Dr. Varnyu Péter: ezért néz ki így az önköltségszámítás, ami alapján valahol közelítünkahhoz, hogy elkérjük a szolgáltatásnak a tényleges díját, amit nem fedez a központiköltségvetés. Vagy ahol nem tudjuk, csak azt a 600 Ft-ot, vagy a Hajléktalan Szálló esetébenmaximálva van, hogy mennyit kérhetünk.

Dr. Sükösd Tamás: és mindezt árnyalja a szociális jogszabály, ahol szerepel még az, hogy anyugdíj 8094-át nem haladhatja meg az elvonás ebben a számkörben még akkor sem, ha azegyébként nem elég semmire, még erre sem. Nem hangzik jól, de úgymond a jobbnyugdíjasaink, tehát akik jobban állnak anyagilag ott már nullához közelít a szaldójuk. Aszociális ellátásban meg vannak még jónéhányan, ahol míinuszosak.

Paczona Lajosné: a júniusi előterjesztésben pld. a tartós elhelyezést nyújtó intézménybenfizetendő térítési díj 4.100 Ft volt, most 4.500 Ft. Ez az infláció miatt van?

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosításelfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
15/2022.(VII.18.) önkormányzati rendeleteaz egyes szociális ellátásokról szóló 4/201 5.(II.27.) önkormányzati

rendelet módosításáról

2. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzatirendelet módosítása
Előadó: jegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az előterjesztést az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. Kérdezem abizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán.
ÉbI Zoltán: az ÜJB 4 igen (egyhangú) szavazattal a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánljaaz előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: az indokolás ugyanaz. Megnyitom a napirendi pont fölötti vitát, kérdés,észrevétel, hozzászólás van-e?



Borbély Sándor: személyi juttatás. Miért kellett most 200294-ra növelni a személyi juttatást?Biztos vagyok benne, hogy itt a képviselők is szívesen elfogadnának egy ilyen emelést. Ezmitől van?

Háriné Németh Ilona: a bölcsődénél?

Borbély Sándor: igen.

Háriné Németh Ilona: a bölcsődének saját konyhája van. Van egy szakácsnő, egyélelmezésvezető és konyhalány. Az ő bére jelenik meg az önköltségszámításban.

Dr. Sükösd Tamás: a személyi juttatás éves tervezett összege szerepel a táblázatban. Január 1-től június 30-ig van a megvalósult. Nem emeltünk. Az éves tervezett összeg és a ténylegesösszeg szerepel. Ez az oszlop nem fog változni év végéig.

A napirendi ponthoz más hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosításelfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
16/2022.(VII.18.) önkormányzati rendelete

a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.)
önkormányzati rendelet módosításáról

3. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ez kicsit talán fura lehet, hogy a Marosvölgyi-Szőke Luca mondott felazzal az indokkal, hogy elköltözik, most pedig Marosvölgyi-Szőke Luca írt egy levelet, hogytud helyettesítést vállalni. Ez azért van, mert a megváltozott alapkörnyezetbe nem vették megazt a gyógyszertárat, ami miatt elköltöztek volna. Mindenképpen tovább mennek, csak továbbtart a továbbmenetelük. A doktornővel tárgyaltam és azt mondta, hogy tulajdonképpen őtudná helyettesíteni saját magát. Tehát magyarul lejár a szerződése augusztus 31-én, majdszeptember 1-től a körzet üres lesz. Működési engedélyünk lesz rá és ezt is be kellett hozni amai ülésre, mert június 25-ig be kell érni a NEAK-hoz a határozatnak és egyebeknek ahhoz,hogy nekünk legyen működési engedélyünk szeptember 1-re. Akkor a doktornő marad még éstudja helyettesíteni az üres körzetet. Az a doktornő, aki ide szándékozik jönni és egyébként ittis lakik, ő elkezdte a máshol levő praxisát eladni, ha sikerül neki utána jön. Két kisgyermekevan. Azt mondta dolgozni szeretne és nagyon örül annak, hogy kerékpárral meg tudjaközelíteni a rendelőt, mert most egyébként 80 km-re jár el és 2-3 rendelő között ingázik, mertaz is egy összetettebb körzet. Örültem neki, hogy Marosvölgyi doktornő tudja helyettesítenisaját magát, mert egyrészt ismeri a körzetet, másrészt őt nem fogja meglepő módon érinteni,hogy mennyi a finanszírozás, mert ő kapta, tehát pontosan tudja. Nagyon sok olyan kört nemkell vele megfutni, amit mindenki mással meg kéne. Ezt leegyeztettem a NEAK-kal.o egyítomi a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pontapcsán?



Bágyi Zoltán: a rendelési idő változik?

Dr. Sükösd Tamás: a rendelési idő üres körzetnél kötelezően a fele, de a doktornő eddig isellátott mindenkit, ahogy tudott. Amire ő készül, ahhoz neki fizikailag nem kell innenelmenni.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
167/2022.(VII.14.) határozata

Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátásáról

Sárbogárd Város Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a területi ellátási
kötelezettséggel működő Sárbogárd I. számú fogorvosi körzetben 2022. szeptember 1.napjától egészségügyi szolgáltatóként továbbra helyettesítéssel tesz eleget az egészségügyifeladat ellátási szerződésben foglalt valamennyi kötelezettségnek.

A helyettesítés során az orvosi teendőket a körzetben Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca (székhely:7020 Dunaföldvár, Tavasz u.9/D; nyilvántartási szám: 80341 ) látja el.
Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca akadályoztatása esetén Dr. Huszár Klára helyettesít.

A képviselő-testület felkéri a polgármestert a helyettesítéssel kapcsolatos valamennyi
szükséges intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok értesítésére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt
a rendkívüli nyílt ülést 17.20 órakor bezárta.

K.m.f.
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Sárbogárd Város Polgármestere
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Meghívó

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete

2022. július 14-én (csütörtök) 17 "" órakor
rendkívüli ülést tart.

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal Díszterme
7000. Sárbogárd, Hősök tere 2.

Napirend:

1. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015. ( II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: jegyző

2. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015. ( XI.26.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: jegyző

3. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadó: polgármester

Sárbogárd, 2022.július 11.

dr. Sükösd Tamás
polgármester

AP.



Sárbogárd Város Önkormányzat
Képviselőtestületének
Ügyrendi és Jogi Bizottsága
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Meghívó
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének

Ügyrendi és Jogi Bizottsága
2022. július 14-én (csütörtök) 167" órakor soros nyílt

ülést tart, melyre meghívom

Ülés helye: — Polgármesteri Hivatal, Díszterem
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Napirend:

1. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása c. anyag véleményezése
Előadó: jegyző

2. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzati rendelet
módosítása c. anyag véleményezése
Előadó: jegyző

Sárbogárd, 2022. július 12.

ÉbI Zoltán sk.
ÚJB elnök



Sárbogárd Város Jegyzője
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Előterjesztés

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. július 14-i rendkívüli ülésére

Tárgy: Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015. (I. 27) önkormányzati rendelet
módosítása

Tisztelt Képviselő-testület!

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az egyes szociális ellátásokról szóló4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendeletének elfogadásával (a továbbiakban: rendelet) elegettett azon törvényi kötelezettségének, mely szerint az állam által biztosított támogatásiformákon túl a magyar emberek szociális támogatással való ellátása a jövőben azönkormányzatok feladata.

A Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény vezetője a 2021. évi XCIX. törvény 147. § (1)bekezdésében rögzített díjemelési tilalom 2022. június 30. napjával való hatályon kívülhelyezésére hivatkozva az előterjesztéshez mellékletben csatolt levelében kezdeményezte aszemélyi térítési díj emelését, annak az önköltségszámítás alapján történő korrekcióját.

A Fejér Megyei Kormányhivatal FE/02/825-1/2022. számú levelében észrevételt tett arendelet - korábbi - 2022. június 24. napján történő módosításával és hatályba léptetésévelkapcsolatosan, mivel a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV.
törvény (a továbbiakban: Gst.) 32. §-a szerint a rendelet módosítás kihirdetése és hatályba
lépése között legalább 30 napnak el kell telnie, ezért az egyes szociális ellátásokról szóló4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendeletet módosító 11/2022. (VI. 23.) önkormányzati
rendeletet ellentétes a Gst. 32. §-ával.

Fentiek alapján 2022. szeptember 01. napjától javasolom az egyes szociális ellátásokról szóló4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosítás hatályba léptetését a rendelet 10.
mellékletének módosításával.

A jogszabály előkészítőjeként álláspontom szerint a rendelettervezet indokolását a MagyarKözlöny kiadásáról, valamint a jogszabály kihirdetése során történő és a közjogi
szervezetszabályozó eszköz közzététele során történő megjelöléséről szóló 5/2019. (III. 13.)IM rendelet 20. § (2) bekezdés a) pontja alapján az Indokolások Tárában nem kellközzétenni, mivel jelentős társadalmi, gazdasági, költségvetési hatása, környezeti ésegészségi következménye, adminisztratív terheket befolyásoló hatása nem kimutatható.

Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az előterjesztésben foglaltak alapján arendelettervezetet megtárgyalni, azt elfogadni szíveskedjen.

Sárbogárd, 2022. július 11. AÚ
dr. Venicz Azátó
címzetes főjegyző



Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselő-testületének .../.... (...) önkormányzati rendelete

az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról
szóló 1993. évi III. törvény 1. § (2) bekezdésében, 10. § (1) bekezdésében, 25. § (3) bekezdésének
b) pontjában, 32. § (1) bekezdésének b) pontjában, 32. § (3) bekezdésében, 33. § (7) bekezdésében,
45. § (1) bekezdésében, 48. § (4) bekezdésében, 132. § (4) bekezdésének a) és g) pontjában, és a
134/E. §-ban kapott felhatalmazása alapján Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés a)
pontjában meghatározott feladatkörében eljárva Nagylók Község Önkormányzat Képviselő-
testületének és Hantos Község Önkormányzat Képviselő-testületének egyetértésével a következőket
rendeli el:

1.§

Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015 (II.27.) önkormányzati rendelet 10. melléklete az 1.
melléklet szerint módosul.

2.§

(1) Ez a rendelet — a (2) bekezdésben foglalt kivétellel — a kihirdetését követő harmadik napon lép
hatályba.

(2) A 1. § és az 1. melléklet 2022. szeptember 1-jén lép hatályba.



41. melléklet

1. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015 (II.27.) önkormányzati rendelet 10. melléklet 1. pont
helyébe a következő pont lép:

2. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015 (II.27.) önkormányzati rendelet 10. melléklet 2. pont
helyébe a következő pont lép:

3. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015 (II.27.) önkormányzati rendelet 10. melléklet 5. pont
helyébe a következő pont lép:

3. Szociális étkeztetés térítési díja
1 Ft-tól a mindenkori öregségi nyugdíjminimum összegéig 290 Ft - ÁFA
a mindenkori öregségi nyugdíjminimum összegétől - annak 150 96-áig 403 Ft - ÁFA
a mindenkori öregségi nyugdíjminimum 150 96-ától annak 300 96-áig 500 Ft - ÁFA
a mindenkori öregségi nyugdíjminimum 300 946-a feletti jövedelem esetén 622 Ft - ÁFA
Ebéd lakásra szállítása egységesen 100 Ft"

4. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015 (II.27.) önkormányzati rendelet 10. melléklet 7.
pontja helyébe a következő pont lép:

7. Jelzőrendszeres házi segítségnyújtásért fizetendő díja napi 95 Ft
Ha a jövedelem a mindenkori öregségi nyugdíjminimum összegét nem haladja meg 0 Ft
Különben a mindenkori havi jövedelem 294-át meg nem haladó összeg.

Nagylók, Hantos községek térítési díjai
Szociális étkeztetés térítési díja
0 Ft/fő Nagylók 0 Ft Hantos 0 Ft
1 - 42 749 Ft/fő Nagylók 236 Ft 4 ÁFA Hantos 252 Ft 4 ÁFA
42 750 — 85 499 Ft/fő Nagylók 276 Ft 4 ÁFA Hantos 328 Ft - ÁFA
85 500 Ft/fő-től Nagylók 338 Ft 4- ÁFA Hantos 420 Ft - ÁFA
Étel kiszállítási díja Nagylók 60 Ft - ÁFA/ fő/adag Hantos 60 Ft/fő/adag
Nagylók házi segítségnyújtás térítési díja
Szociális segítés 60 Ft
Személyi gondozás 120 Ft
Házi segítségnyújtásban részesülők esetén az ételszállítási díja 0 Ft/fő/adag"



Végső előterjesztői indokolás

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.
(II. 27.) önkormányzati rendeletének elfogadásával (a továbbiakban: rendelet) eleget tett azon
törvényi kötelezettségének, mely szerint az állam által biztosított támogatási formákon túl a magyar
emberek szociális támogatással való ellátása a jövőben az önkormányzatok feladata.

A Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény vezetője a 2021. évi XCIX. törvény 147. § (1)
bekezdésében rögzített díjemelési tilalom 2022. június 30. napjával való hatályon kívül helyezésére
hivatkozva az előterjesztéshez mellékletben csatolt levelében kezdeményezte a személyi térítési díj
emelését, annak az önköltségszámítás alapján történő korrekcióját.

A Fejér Megyei Kormányhivatal FE/02/825-1/2022. számú levelében észrevételt tett a rendelet -
korábbi - 2022. június 24. napján történő módosításával és hatályba léptetésével kapcsolatosan,
mivel a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény (a továbbiakban:
Gst.) 32. §-a szerint a rendelet módosítás kihirdetése és hatályba lépése között legalább 30 napnak
el kell telnie, ezért az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendeletet
módosító 11/2022. (VI. 23.) önkormányzati rendeletet ellentétes a Gst. 32. §-ával.
Fentiek alapján 2022. szeptember 01. napjától javasolom az egyes szociális ellátásokról szóló
4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosítás hatályba léptetését a rendelet 10. mellékletének
módosításával.
A jogszabály előkészítőjeként álláspontom szerint a rendelettervezet indokolását a Magyar
Közlöny kiadásáról, valamint a jogszabály kihirdetése során történő és a közjogi
szervezetszabályozó eszköz közzététele során történő megjelöléséről szóló 5/2019. (III. 13.) IM
rendelet 20. § (2) bekezdés a) pontja alapján az Indokolások Tárában nem kell közzétenni, mivel
jelentős társadalmi, gazdasági, költségvetési hatása, környezeti és egészségi következménye,
adminisztratív terheket befolyásoló hatása nem kimutatható.



SÁRBOGÁRDI EGYESÍTETT SZOCIÁLIS INTÉZMÉNY
7000 Sárbogárd, Ady Endre u. 164.
Tel: 25/461-306 e-mail: eszi.sarbogard(btolna.net

Iktatószám: 191/2022

Tárgy: Térítési díj emelése 2022.09.01.

Sárbogárd Város Polgármesteri Hivatal
Hatósági Osztály
Varnyu Péter
7000 Sárbogárd
Hősök tere 2.

Tisztelt Varnyu Péter!

Mellékelten küldöm a 2022. évi önköltségszámítás alapján a Sárbogárdi Egyesített Szociális
Intézmény térítési díj változásait tartalmazó javaslatot.
Az emelésre azért volt szükség, mert a vészhelyzet ideje alatt a 603/2020. (XII.18.) Kormány
rendelet 1. § alapján az Önkormányzat által nyújtott szolgáltatásokért megállapított díj mértéke
nem lehetett nagyobb, mint az e rendelet hatálybalépését megelőző napon hatályos és
alkalmazandó mérték. A 2021. évi I. törvény 8. § 5/A alapján a törvény hatálya 2022. év június
01-ig meghosszabbodott, így az ellátások térítési díját nem lehetett a javasolt mértékre emelni.

2022.03.11-én leadásra került a 2022. évi önköltség számítás, amelynek akkor javasolt díjait
2022.07.01-én kívántuk bevezetni és a 11/2022. (VI.23.) önkormányzati rendeletben a Testület el
is fogadta. Ezt a rendeletet a Testület hatályon kívül helyezte, mivel 2022.03.23-án aláírásra
került az új Koncessziós szerződés az étkeztetésre és az abban szereplő szolgáltatás díjai nem
kerültek be az önköltség számításába. A Koncessziós szerződés 2022.09.01-től lép hatályba, ezért
a szociális étkeztetés díjait és az Intézmény Gondozóházában és az Ápoló-Gondozó Otthonában a
melléklet szerint javaslom változtatni a díjakat.

Melléklet:

1 db Adatszolgáltatás
1 db a 4/2015. (II.17.) önkormányzati rendelet 1. melléklete

Kelt: Sárbogárd, 2022.07.07.

Tisztelettel:

Dienes Katalin
Intézményvezető

Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény



Adatszolgáltatás 2022.évi
önköltségszámítás

Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény



1. Idősek átmeneti elhelyezését biztosító Átmeneti Otthona (Idősek Gondozóháza)

Szolgáltatási önköltség: 39.923.910.-

Központi költségvetésből biztosított támogatás (13 főre/év):29.185.779.-

Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/év): 2.245.060.-

Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/nap):6.150.-

Szolgáltatási önköltség (1 főre/év): 3.071.070.-

Szolgáltatási önköltség (1 főre): 8.414.-Ft/fő/nap

Ellátottak száma: 13 fő

Támogatással számolt napi térítési díj (8.414 - 6.150.-) — 2.264.-Ft/fő/nap

Intézményi térítési díj jelenleg: 1.890.-Ft/nap

Javasolt Térítési díj: 2022.09.01.-től 2.950.-Ft/nap

A 603/2020. (XII.18.) Kormány rendelet 1. § alapján az Önkormányzat által nyújtott
szolgáltatásokért megállapított díj mértéke nem lehet nagyobb, mint az e rendelet hatálybalépését
megelőző napon hatályos és alkalmazandó mérték.

A 2021. évi I. törvény 858 5/A alapján a törvény hatálya 2022. év június 01-ig
meghosszabbodott, így ezen ellátás térítési díját nem lehet a javasolt mértékre emelni.

Ha a veszélyhelyzet elmúlik és a feni Kormányrendelet hatályát veszti (2022.06.01.) akkor a
fenti napidíj bevezetése 2022.09.01-től feltétlenül indokolt.

2. Hajléktalanok Átmeneti Szállása

Szolgáltatási önköltség: 33.713.943.-Ft

Normatív állami hozzájárulás: 8.514.330.-Ft

Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/év): 774.030.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/nap): 2.120.-
Férőhelyek száma: 20 fő

Ellátottak száma: 11fő

Szolgáltatási önköltség: 3.064.904.-Ft/fő/év
Szolgáltatási önköltség: 8.397 -Ft/fő/nap

Támogatással számolt napi térítési díj: 6.277.-Ft/fő/nap



Jelenlegi intézményi térítési díj: —napi max: 1.330.-Ft

havi max: 40.000.-Ft

A térítési díj befizetése: az első hónapban ingyenes, minden további hónap díját a következő
hónap 28. napjáig kell befizetnie az ellátottnak.

3. Tartós elhelyezést nyújtó intézmény: (Ápoló- Gondozó Otthon)

Szolgáltatási önköltség: 85.581.057.-Ft

Központi költségvetésből biztosított támogatás: 49.391.321.-Ft

Ellátottak száma: 22 fő

Szolgáltatási önköltség (1főre/év): 3.890.048.-Ft

Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/év): 2.245.060.-Ft

Szolgáltatási önköltség 1 fő/nap: 10.657.-Ft/fő/nap

Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 fő/nap): 6.150.- Ft/fő/nap

Támogatással számolt napi térítési díj: 4.507.-Ft/fő/nap

Intézményi térítési díj jelenleg: 3.750.-Ft/fő/nap

Javasolt térítési díj: 2022.09.01.-től 4.500.-Ft/fő/nap

A 603/2020. (XII.18.) Kormány rendelet 1.§ alapján az Önkormányzat által nyújtott
szolgáltatásokért megállapított díj mértéke nem lehet nagyobb, mint az e rendelet hatálybalépését
megelőző napon hatályos és alkalmazandó mérték.

A 2021. évi I. törvény 85 § 5/A alapján a törvény hatálya 2022. év június 01-ig
meghosszabbodott, így ezen ellátás térítési díját nem lehet a javasolt mértékre emelni.

Ha a veszélyhelyzet elmúlik és a feni Kormányrendelet hatályát veszti (2022.06.01.) akkor a
fenti napidíj bevezetése 2022.09.01-től feltétlenül indokolt.

4. Házi segítségnyújtás

Szolgáltatási önköltség (Sárbogárd): 39.010.325.-Ft

Központi költségvetésből biztosított támogatás: 16.908.240.-Ft

Ellátottak száma: 31



Központi költségvetésből biztosított támogatás 1 fő: 545.427.-Ft

Szolgáltatási önköltség 1 főre vetítve: 39.010.325.-Ft:31— 1.258.397.-Ft

Ellátottakra fordított gondozási óra: 7.798 óra/év

Egy ellátottra fordított gondozási óra:7.798 :31 — 251 óra/fő/év

Egy ellátottra jutó gondozási Óradíj: 1.258.397.-Ft: 251 — 5.013.-Ft

Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/óra): 2.173.-Ft

Támogatással számolt gondozási óradíj: 2.840.-Ft

Szociális segítés díja: 400.-Ft/óra
Személyi gondozási díja: 620.-Ft/óra

Szolgáltatási önköltség (Nagylók): 12.942.614.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás:11.439.520.-Ft
Ellátottak száma: 20 fő
Központi költségvetésből biztosított támogatás 1 fő: 571.976.-Ft
Szolgáltatási önköltség 1 főre vetítve: 12.942.614.-Ft: 20- 647.130.-Ft
Ellátottakra fordított gondozási óra: 5.056/ óra/év

Egy ellátottra fordított gondozási óra: 5.056:20- 252 óra/fő/év
Gondozási óradíj: — 647.130.-Ft:252— — 2.567.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/óra): 2.269.-
A támogatással számolt gondozási óradíj: 298.-Ft

Szociális segítés díja: 60.-Ft/óra
Személyi gondozás díja: 120.-Ft/óra

5. Jelzőrendszeres házi segítségnyújtás:

Szolgáltatási önköltség: 5.177.439.-Ft
Működési támogatás összesen: 1.607.000.-Ft
Ellátottak (készülékek) száma: 40 fő
Egy ellátottra jutó támogatás: 40.175.-Ft
Szolgáltatási havi díj: 5.177.439.-Ft:12 hó —431.453.-Ft
Egy ellátottra jutó havidíj: 431.453.-Ft:40 fő — 10.786.-Ft
Egy ellátottra jutó napidíj: —10.786.-Ft: 30 — 359.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás (1 főre/nap): 111.-
Támogatással számolt napi díj: 248.-Ft

Jelenlegi térítési díj napi: 95.-Ft



6. Szociális étkeztetés (Sárbogárd)

2022.02.01-től az Eatrend Kft 7,826-os emelést hajtott végre. 2022.03.23-án aláírásra került
az új Koncessziós szerződés. A Koncessziós szerződés 2022.09.01-től lép hatályba, ezért a
szociális étkeztetés díjait a melléklet szerint javaslom változtatni.

Erre a szolgáltatásra is érvényes az a Kormányzati döntés, miszerint:
A 603/2020. (XII.18.) Kormány rendelet 1. § alapján az Önkormányzat által nyújtott

szolgáltatásokért megállapított díj mértéke nem lehet nagyobb, mint az e rendelet hatálybalépését
megelőző napon hatályos és alkalmazandó mérték.

A 2021. évi I. törvény 85 § 5/A alapján a törvény hatálya 2022. év június 01-ig
meghosszabbodott, így ezen ellátás térítési díját nem lehet a javasolt mértékre emelni.

Ha a veszélyhelyzet elmúlik és a feni Kormányrendelet hatályát veszti (2022.06.01.) akkor a
fenti napidíj bevezetése 2022.09.01-től feltétlenül indokolt.

Szolgáltatási költség: 54.704.605.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás (168 Főre): 13.639.920.-
Központi költségvetésből biztosított támogatás 1 főre: 81.190.-Ft
Ellátottak száma: 168 fő
Szolgáltatási önköltség(1fő/év):54.704.605.-Ft:168.-—325.622.-Ft
Támogatással számolt költség:41.064.485.-Ft:168—244.432.-Ft
Támogatással számolt napi térítési díj: 244.432.-:249 — 981.-Ft/fő/nap
Jelenlegi térítési díj: napi: 455.-Ft-- Áfa

A térítési díj befizetése utólagosan történik. A megállapított személyi térítési díj
maximuma a helyi rendelet szerint 455.-Ft 4 Áfa 578.-Ft
Javasolt térítési díj: 2022.09.01.-től 622.-Ft - Áfa 790.-Ft

Szociális étkeztetés (Nagylók)
Szolgáltatási költség: 8.058.749.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás 2.679.270.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás (fő/év):81.190.-Ft
Ellátottak száma:33 fő
Szolgáltatási önköltség(/fő/év):8.058.749.-Ft:33—244.204.-Ft
Támogatással számolt napi térítési díj: 163.014.-Ft:249—654.-Ft



Jelenlegi térítési díj: napi: 338.-Ft--Áfa — 429.-Ft
A térítési díj befizetése utólag történik. A helyi rendeletben a fizetendő személyi térítési
díj mértéke max: 338.-Ftt-Áfa— 429.-Ft

Szociális étkeztetés (Hantos)
Szolgáltatási költség:346.140.-Ft
Központi költségvetésből biztosított támogatás: 81.190.-Ft
Ellátottak száma:1 fő
Támogatással számolt éves térítési díj: 264.950.-Ft
Napi térítési díj: 264.950.-Ft:249-— 1.064.-Ft
Jelenlegi térítési díj: napi 420.-Ft--Áfa — 533.-Ft

A szociális étkeztetés díja is jövedelemfüggő, ezért személyenként változhat.

Melléklet:
Egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015. (II.17) önkormányzati rendelet 1. melléklete

Dienes Katalin
intézményvezető

Sárbogárd 2022.07.07.



4.mellékleta /2022.(
Sárbogárd város térítési díj mértékei

il Tartós elhelyezést nyújtó intézményben (Ady E. u.) fizetendő
jtérítési díj
napi 4.500.-

ildősek átmeneti elhelyezését nyújtó intézményben fizetendő
térítési díj

mapi 2.950.-

IKülönben a mindenkori havi jövedelem 294-át nem meghaladó
jösszeg.

3.] Hajléktalanok átmeneti otthonában fizetendő térítési díj a jövedelem 25 90-a
1 Ft-tól a mindenkori öregségi nyugdíjminimum összegéig ! napi max.: 235.- Ft

havi max: 7.125.-Ft

a mindenkori öregségi nyugdíjminimum összegétől - a jövedelem 35-96
napi max.: 1.330.- Ft
havi max.: 40.000.- Ft

4. ] Nappali ellátásban részesülők (Tompa M. u.)
napi térítési díja 0.- Ft

5. [Szociális étkeztetés térítési díja ,
1 Ft-tól a mindenkori öregségi nyugdíjminimum összegéig 290.-t-Áfa 368.-
a mindenkori öregségi nyugdíjminimum összegétől 403.-r-Áfa — 512.-
annak 150 96-ig ,

la mindenkori öregségi nyugdíjminimum 150 94-ától 500.-rAfa — 635.-
lannak 300 95-ig ,
la mindenkori öregségi nyugdíjminimum 300 9-a feletti jövedelem 622.-1-Áfa — 790.-
lesetén
lEbéd lakásra szállítása egységesen 100.-Ft

6. Házi segítségnyújtásért fizetendő óradíj
- — Szociális segítés 400.-Ft
- — személyi gondozás 620.- Ft

7. [ Jelzőrendszeres házi segítségnyújtásért fizetendő napi díj 95.-Ft

Iha a jövedelem a mindenkori öregségi nyugdíjminimum
összegét nem haladja meg 0.- Ft

) önkormányzati rendelethez



Nagylók és Hantos községek térítési díjai

Nagylók Hantos
1. / Szociális étkeztetés térítési díja

0 Ft/fő 0 Ft 0 Ft
1-42.749 Ft/fő 236Ft- ÁFA — 1252 Ft-- ÁFA
42.750 — 85.499 Ft/fő 276Ft- ÁFA 1328 Ft-ÁFA
85.500 Ft/fő-től 338Ft-ÁFA — 1420 Ft- ÁFA

Étel kiszállítási díja 60 Ft- ÁFA/ — 160 Ft/fő/adag
fő/adag

2. ) Házi segítségnyújtás térítési díja

Szociális segítés 60.-Ft/óra
Személyi gondozás 120.- Ft/óra

Házi segítségnyújtásban részesülők 0 Ft/fő/adag
esetén az ételszállítási díja

Sárbogárd, 2022. július



Sárbogárd Város Jegyzője
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Előterjesztés

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. július 14-i rendkívüli ülésére

Tárgy: A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015. (XI. 26.) önkormányzati rendelet
módosítása

Tisztelt Képviselő-testület!

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a gyermekvédelem helyi rendszeréről
szóló 48/2015. (XI. 26.) önkormányzati rendeletének mellékletében meghatározta a
gyermekétkeztetés térítési díjait.

A térítési díjakat a Hársfavirág Bölcsőde, a Zengő Óvoda és az iskolák vonatkozásában a
rendelet 1. melléklete tartalmazza.
Az önkormányzat a gyermekétkeztetést a TS Gastro Kft. (2730 Albertirsa, Pesti út 65.) és
Sárbogárd Város Önkormányzata között fennálló közétkeztetésre vonatkozó szolgáltatási
szerződés alapján biztosítja. A TS Gastro Kft. 2020. szeptember 01. napjától hatályos
átalakulását követően a szolgáltató jogutódja, az Eatrend Kft, mellyel a 2022. március 23.
napján aláírt új koncessziós szerződés értelmében a díjak 2022. szeptember 01. napjától
változnak.

A Sárbogárdi Hársfasvirág Bölcsőde esetében az étkeztetés térítési díja szintén emelkedik az
önköltség számításnak megfelelően.

A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 29. § (1)
bekezdése alapján

"A fenntartó önkormányzat a személyes gondoskodást nyújtó ellátások formáiról, azok
igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjról rendeletet alkot."
figyelemmel a törvény 151. § (3) bekezdésében foglaltakra, miszerint
A gyermekétkeztetés intézményi térítési díjának alapja az élelmezés nyersanyag költségének
egy ellátottra jutó napi összege"
A térítési díj emelése esetén a 2022. évi költségvetési rendelet módosítása is szükséges lesz.
A jogszabály előkészítőjeként álláspontom szerint a rendelettervezet indokolását a Magyar
Közlöny kiadásáról, valamint a jogszabály kihirdetése során történő és a közjogi
szervezetszabályozó eszköz közzététele során történő megjelöléséről szóló 5/2019. CIII. 13.)
IM rendelet 20. § (2) bekezdés a) pontja alapján az Indokolások Tárában nem kell közzétenni,
mivel jelentős társadalmi, gazdasági, költségvetési hatása, környezeti és egészségi
következménye, adminisztratív terheket befolyásoló hatása nem kimutatható.
Sárbogárd, 2022. július 11.

vádr. Venicz Anita
címzetes főjegyző



Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselő-testületének .../.... (...) önkormányzati rendelete

a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015. (XI. 26.) önkormányzati rendelet
módosításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a gyámügyi
igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 29. § felhatalmazása alapján, az Alaptörvény 32. cikk
(1) bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a gyermekvédelem helyi
rendszeréről szóló 48/2015. (XI. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról a következőket rendeli
el:

1.§

A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015 (XI.26.) önkormányzati rendelet 1. melléklete
az 1. melléklet szerint módosul.

2.§

(1) Ez a rendelet — a (2) bekezdésben foglalt kivétellel — a kihirdetését követő harmadik napon lép
hatályba.

(2) Az 1. § és az 1. melléklet 2022. szeptember 1-jén lép hatályba.



1. melléklet

1. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015 (XI.26.) önkormányzati rendelet 1.
mellékletében foglalt táblázat 2. sora helyébe a következő rendelkezés lép:
9

! IGyermekétkeztetés intézményi térítési díjai 2022. szeptember 01-től I
2

2. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015 (XI.26.) önkormányzati rendelet 1.
mellékletében foglalt táblázat , Óvoda" sora, , Általános Iskola 1-8 évf." sora, , Kossuth Zsuzsanna
EGYMI 1-8 évf." sora, , Petőfi Sándor Gimnázium 5-8. évf." sora, , Kossuth Zsuzsanna EGYMI 9-
12. évf." sora és , Petőfi Sándor Gimnázium 9-12. évf." sora helyébe a következő rendelkezések
lépnek:
E]

Óvoda 528.- Ft/nap: ÁFA
Ebből:
Tízórai: 98.-Ft /nap 4 ÁFA Ebből:
Ebéd: 332.-Ft /nap - ÁFA Tízórai: 98.-Ft /nap - ÁFA
Uzsonna: 98.-Ft /nap - ÁFA — jEbéd:332.-Ft /nap - ÁFA

Uzsonna: 98.-Ft /nap t ÁFA
706.-Ft /nap 4 ÁFA,

528.-Ft /nap 4 ÁFA

706.-Ft /nap 4 ÁFA
Általános Iskola
1-8 évf. Ebből:

Tízórai: 128.-Ft /nap - ÁFA Ebből:
Ebéd: 450.-Ft /nap - ÁFA Tízórai: 128.-Ft
Uzsonna: 128.-Ft /nap 4 ÁFA /nap 4 ÁFA

Ebéd: 430.-Ft /nap
7 ÁFA
Uzsonna: — 128.-Ft
/nap - ÁFA

Kossuth Zsuzsannal706.-Ft /nap 4 ÁFA 706.-Ft /nap 4 ÁFA
EGYMI
1-8 évf. Ebből:

Tízórai: 128.-Ft /nap - ÁFA
Ebéd: 450.-Ft /nap 4 ÁFA
Uzsonna: 128.-Ft /nap 4 ÁFA

Ebből:
Tízórai: 128.-Ft /nap
4 ÁFA
Ebéd: 450.-Ft /nap 4
ÁFA
Uzsonna: 128.-Ft
/nap 4 ÁFA

Petőfi Sándor Gimnázium

5-8. évf.

766.-Ft /nap 4 ÁFA

Ebből:
Tízórai: 158.-Ft /nap - ÁFA
Ebéd: 450.-Ft /nap - ÁFA
Uzsonna: 158.-Ft /nap 4 ÁFA

766.-Ft /nap 4 ÁFA

Ebből:
Tízórai: 158.-Ft
/nap - ÁFA
Ebéd: 4350.-Ft /nap



4 ÁFA
Uzsonna: 158.-Ft
/nap t ÁFA

Kossuth Zsuzsanna
EGYMI
9-12. évf.

766.-Ft /nap 4 ÁFA

Ebből:
Tízórai: 158.-Ft /nap - ÁFA
Ebéd: 450.-Ft /nap 4 ÁFA
Uzsonna: 158.-Ft /nap 4 ÁFA

766.-Ft /nap 4 ÁFA

Ebből:
Tízórai: 158.-Ft
/nap - ÁFA
Ebéd: 4350.-Ft /nap
4 ÁFA
Uzsonna: 158.-Ft
/nap 4 ÁFA

Petőfi Sándor Gimnázium

9-12. évf.

450.-Ft /nap 4 ÁFA

Ebből:
Ebéd: 450.-Ft /nap t ÁFA

450.-Ft /nap 4 ÁFA

Ebből:
Ebéd: 4350.-Ft /nap
4 ÁFA

3. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015 (XI.26.) önkormányzati rendelet 1.
mellékletében foglalt táblázat , Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde" sora helyébe a következő
rendelkezés lép:
99

[sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde [850.-Ft /nap - ÁFA Í350.-Ft /nap 4 ÁFA



Végső előterjesztői indokolás

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló
48/2015. (XI. 26.) önkormányzati rendeletének mellékletében meghatározta a gyermekétkeztetés
térítési díjait.
A térítési díjakat a Hársfavirág Bölcsőde, a Zengő Óvoda és az iskolák vonatkozásában a rendelet 1.
melléklete tartalmazza.
Az önkormányzat a gyermekétkeztetést a TS Gastro Kft. (2730 Albertirsa, Pesti út 65.) és
Sárbogárd Város Önkormányzata között fennálló közétkeztetésre vonatkozó szolgáltatási szerződés
alapján biztosítja. A TS Gastro Kft. 2020. szeptember 01. napjától hatályos átalakulását követően a
szolgáltató jogutódja, az Eatrend Kft, mellyel a 2022. március 23. napján aláírt új koncessziós
szerződés értelmében a díjak 2022. szeptember 01. napjától változnak.
A Sárbogárdi Hársfasvirág Bölcsőde esetében az étkeztetés térítési díja szintén emelkedik az
önköltség számításnak megfelelően.

A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 29. § (1)
bekezdése alapján

"A fenntartó önkormányzat a személyes gondoskodást nyújtó ellátások formáiról, azok
igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjról rendeletet alkot."

figyelemmel a törvény 151. § (3) bekezdésében foglaltakra, miszerint

A gyermekétkeztetés intézményi térítési díjának alapja az élelmezés nyersanyag költségének egy
ellátottra jutó napi összege"

A térítési díj emelése esetén a 2022. évi költségvetési rendelet módosítása is szükséges lesz.
A jogszabály előkészítőjeként álláspontom szerint a rendelettervezet indokolását a Magyar Közlöny
kiadásáról, valamint a jogszabály kihirdetése során történő és a közjogi szervezetszabályozó eszköz
közzététele során történő megjelöléséről szóló 5/2019. (III. 13.) IM rendelet 20. § (2) bekezdés a)
pontja alapján az Indokolások Tárában nem kell közzétenni, mivel jelentős társadalmi, gazdasági,
költségvetési hatása, környezeti és egészségi következménye, adminisztratív terheket befolyásoló
hatása nem kimutatható.



Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde
7000 Sárbogárd Ady Endre út.126.

Telefon: 25/460-158 e-mail: bolcso.sarbogardOgmail.com

Címzett: Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal
Hatósági Osztály
7000 Sárbogárd Hősök Tere 2.

Tárgy: Intézményi térítési díjak felülvizsgálata a Sárbogárdi
Hársfavirág Bölcsődében.

Előterjesztő: Zsolnainé Csajbók Éva Bölcsődevezető
1.számú melléklet:
Térítési díj önköltség számítás 2022. 06.30.

Előterjesztés
Tisztelt Dr. Varnyu Péter Hatósági Osztályvezető Úr!

A Gazdasági Osztály munkatársainak segítségével végzett 2022. évi első félév kalkulált adatai
alapján, javasolt a Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde étkezési térítési díj és az időszakos
gyermekfelügyelet óradíjának felülvizsgálata.
A számításokat, az 1.sz. melléklet tartalmazza a tényadatokkal számolva az első félévre
(2022.06.30-igy vonatkozóan. Az étkezési térítési díj ij emelése a szülők kiadásait kis mértékben
emelné, az Önkormányzat kiadásait realizálná.
Jelenleg: 406 Ft/nap a térítési díj összege.

Javasolt: 2022. szeptember 01-től 445 Ft/nap térítési díj megállapítása.
Időszakos gyermekfelügyelet díja jelenleg: 300 Ft/óra
Javasolt: 2022. 09.01-től 750 Ft/óra
A térítési díj megállapításának jogszabályi háttere:
Az 1997. évi XXXI. tv. (a továbbiakban: Gy) 146-151. §-a.
328/2011 (XII.29.) Korm. rendelet.

Kérem , hogy az előterjesztést megtárgyalni és döntéseket hozni szíveskedjen.

Tis29 7 [pogtós Éve

Zsolnainé Csajbók Éva

Bölcsődevezető
Sárbogárd, 2022.07.11.



Sárbogárdi Hársfavirág BölcsődeTérítési díj önköltség Számítás2022.06.30. Tényleges

Ft
Tényleges kiadás

34 901 750
Élelmezés beszerzés

1 885 802
Szolgáltatási önköltség

33 015 978
Állami támogatás(norma)

29 452 401
Intézményi térítési díj

3 563 577
1 ellátott /év (33 Fő)

107 987
1 ellátott /nap (123)

878
1 ellátott / óra

110
Intézményi térítési díj (napi 4x étk) bruttó

440
nettó

346Normatív támogatás
Norm.tám 2 fő

2 700 300
Tényleges támogatott adag(123 nap x33 főxa)

17 008
Napi 1 adagra jutó nettó támogatás

759Intézményi Önköltség
Saját előállítási ktg
Támogatás

159
Bekerülési érték: (nettó)

505
Bekerülési érték:(bruttó)

640
Számítot önköltség:
Dologi kiadás:

34 901 750
Ellátottak száma

33
Ellátási napok száma

123
Ft/nap

8 599Feladatfinanszírozás:
Állami támogatás(normatív)

29 452 401
Ellátottak Száma

33
Ellátási napok száma

123
Ft/nap

7 256
1 343Támogatott adag:

Bértámogatás

26 277 360
Tervezett támogatott adag

17 008
Ft/nap

1545
(159-1,27)

202



Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde
Térítési díj önköltség számítás

2022.Tervezett

FtTervezett kiadás
72 594 901Élelmezés beszerzés
3 810 526Szolgáltatási önköltség

68 784 375Állami támogatás(norma)
58 904 803Intézményi térítési díj
9 897 5721 ellátott /év (33 Fő)

299 3811 ellátott /hap (230)
1 3021 ellátott / óra

163
Intézményi térítési díj (napi 4x étk) bruttó 652nettó

513
Normatív támogatás
Norm.tám 2 fő

5 400 600
Tervezett támogatott adag(230 nap x33 főx4) 30 360
Napi 1 adagra jutó nettó támogatás

178

Intézményi önköltség
Saját előállítási ktg

513Támogatás
178Bekerülési érték: (nettó) aBekerülési érték:(bruttó)
425.

Számítot önköltség:
Dologi kiadás:

72 594 901Ellátottak száma
33Ellátási napok száma

230Ft/nap
9565

Feladatfinanszírozás:
Állami támogatás(normatív)

58 904 803Ellátottak száma
33Ellátási napok száma

230Ft/nap
7761
1 804

Támogatott adag:
Bértámogatás

41 922 000Tervezett támogatott adag
30 360Ft/nap

1381
423



Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde 2022. Önkt.

Tervezett Tényleges
(06.30)1 ] Személyi juttatás

45394702 222517742 [ Munkaadói járulék
6100674 32513643 ) Dologi kiadások
7650276 27990324 ] Óvodai szolgáltatás önktg összesen

59145652 283021705 [ Engedélyezett férőhely száma (fő)
40 406 I Szolgáltatás önktg 1 férőhelyre

1478641 7075547 [ Normatív állami hozzájárulás 1 férőhelyre 1269033 6345178 ] Intézménygondozási díj- szolg.önktge-álln 209608 730379 ) Intézményi gondozási díj havi -évi / 12hó 17467 608610 ] Számított intézményi gondozási díj napi - évi/230 nap 911 74911 ] Bölcsődei gondozási díj javasolt (havi) 18220 14975

2022.Támogatások:

Köznevelési feladat támogatása:
39 464 000 19 732 000Kiegészítő támogatás:
11 297 300 5 648 650
50 761 300 25 380 650Engedélyezett létszámkeret:
40 főNapok száma:
230 nap

1. Személyi juttatások:
53 394 702 26 038 361

konyhai dolgozók
7 540 268 3 786 587

45 854 434 22 251 774

Munkaadói járulék :
7 109 712 3 790 838
1 009 038 539 474
6 100 674 3 251364

Dologi kiadás:
11 460 802 5 072 551
3 084 576 1 885 802

725 950 387 717
7 650276 2 799 032

ic alA á zeköó (enje Eva



Sárbogárd Város Polgármestere
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

.. . Előterjesztés
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének

2022. július 14-i rendkívüli ülésére

Tárgy: Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása.

Tisztelt képviselő-testület!

Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca 2022. február 18-án kelt levéllel kereste meg az önkormányzatot azzal,
hogy Sárbogárd Város Önkormányzatával kötött feladat ellátási szerződést - amellyel a Sárbogárd I.
számú fogorvosi körzet feladatellátását ellátja - közös megegyezéssel meg kívánja szüntetni 2022
augusztus 31. napjával. Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete 104/2022. (TV.8.) számú
határozatával a az egészségügyi feladat ellátási szerződés megszüntetését 2022. augusztus 31-i hatállyal
tudomásul vette.
Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca 2022. július 12-én megkereste az önkormányzatot azzal, hogy
helyettesítéssel vállalná a Sárbogárdi I. számú fogorvosi körzet feladatellátását. A hivatkozott levél jelen
előterjesztés mellékletét képezi.

Tekintettel arra, hogy a területi ellátási kötelezettséggel működő Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet
üzemeltetése továbbra is az önkormányzat 2011. évi CUXXXIX törvény (továbbiakban Mötv.) szerinti
kötelezettsége, így feltétlenül szükség van a képviselő-testület döntésére az egészségügyi feladat ellátási
szerződést ellátó vállalkozó által kezdeményezett a körzet további üzemeltetésének megoldásáról
helyettesítéssel.

Kérem, hogy az előterjesztést megvitatni és a határozati javaslatról dönteni szíveskedjenek.

Határozati javaslat

Sárbogárd Város Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a területi ellátási kötelezettséggel
működő Sárbogárd I. számú fogorvosi körzetben 2022. szeptember 1. napjától egészségügyi
szolgáltatóként továbbra helyettesítéssel tesz eleget az egészségügyi feladat ellátási szerződésben foglalt
valamennyi kötelezettségnek.

A helyettesítés során az orvosi teendőket a körzetben Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca (székhely: 7020
Dunaföldvár, Tavasz u.9/D; nyilvántartási szám: 80341 ) látja el.
Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca akadályoztatása esetén Dr. Huszár Klára helyettesít.

A képviselő-testület felkéri a polgármestert a helyettesítéssel kapcsolatos valamennyi szükséges
intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok értesítésére.

Sárbogárd, 2022. július 12.

Dr. Sükösd Tamás
polgármester

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal
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7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Dr. Sükösd Tamás Polgármester részére

Tisztelt Polgármester Úr!

Alulírott Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca fogorvos (pecsétszám: 80341) kérelmezem, hogy Sárbogárd I.
számú gyermek és felnőtt korú lakosságot ellátó fogorvosi körzetét 2022. szeptember 1-től ,
helyettesítéssel elláthassam.
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Tisztelettel:

Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. augusztus 10-i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
EÉbl Zoltán képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő

7fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Média: Bogárd és Vidéke c. lap
Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 1479 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 7 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Bágyi Zoltán és Novák Kovács Zsolt személyében,
akik jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Bágyi Zoltán jegyzőkönyv
hitelesítőnek történő megválasztását. A képviselőtestület 7 igen (egyhangú) szavazattal az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
168/2022.(VIII.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. augusztus
10-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Bágyi Zoltánt
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Novák Kovács Zsolt jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
169/2022.(VIII.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. augusztus
10-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Novák Kovács
Zsoltot megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Javasolja, hogy a képviselő-testület vegye fel napirendjére a 12/1. Dr.
Venicz Anita címzetes főjegyző cím adományozási juttatásának megállapítása 12/2. Országos
Orvosi Ügyelet Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft. ellátási területének bővítése c.
előterjesztéseket. Szavazásra teszi fel a módosított napirend elfogadását.

A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
170/2022.(VIII.10.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásért felelősök

3. Az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022.(II.24.) önkormányzati
rendelet módosítása (Terjedelmi okok miatt a 3/2022.(II.24.) önkormányzati rendelet
2-16. melléklete a honlapon található meghívó napirendi pontjára kattintva érhető el)
Előadó: címzetes főjegyző

4. Döntés a helyi közösségi közlekedést érintő menetrend változásáról és a
Közszolgáltató finanszírozásáról
Előadó: polgármester

5. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadó: polgármester

6. Földterületek bérleti díjának megállapítása 2023-as évre
Előadó: címzetes főjegyző

7. Döntés a Sárbogárd 1908 hrsz-ú ingatlan értékesítéséről
Előadó: polgármester

8. Madarász József Városi Könyvtár Szervezeti és működési Szabályzatának módosítása
Előadó: polgármester

9. Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt
2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása
Előadó: polgármester

10. — Tájékoztató a Sárbogárd-Hantos-Nagylók szociális és Gyermekjóléti Társulás
tevékenységéről
Előadó: polgármester

11. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző



12. — Bejelentések
12/1. Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző cím adományozási juttatásának megállapítása

Előadó: polgármester
12/2. Országos Orvosi Ügyelet Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft. ellátási területének

bővítése
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Június 10-én részt vettem a Tehetség Művészeti Iskola gáláján.
Június 13-án a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás társulási okiratainak a

módosítását kellett előkészíteni.
Június 14-én a kb.10 éve húzódó ivóvízminőség javító pályázat kapcsán volt egy módosítás,

aláírás, mert minden határidő lejár. Ezt a Magyar Állam csinálja egy állami
szervvel együtt, tehát a határidő lejárathoz és semmi egyébhez sincs közünk, csak
miután két helyen zajlik Pusztaegresen és Sárhatvanon, ezért amikor lejárnak az
engedélyek és minden egyéb akkor megkeresnek bennünket, hogy írjam alá a
módosítást. Most is ez történt.

Június 15-én a Megyei Közgyűlés működési kérdéseiről volt a megyeházán egy egyeztetés.
Június 18-án az inkubátorházat jártuk be. Ugyanezen a napon szomorú kötelességemnek

tettem eleget Igar község korábbi polgármesterének Bognár János temetésén
vettünk részt jegyző asszonnyal.

Június 20-án szépkorú személyt köszöntöttem. Ugyanezen a napon tartottunk először
rendkívüli testületi ülést.

Június 22-én sikerült intézményesen is fölvenni a leendő fogorvossal a kapcsolatot, aki itt
lakik Sárbogárdon, ő Dr. Kadlecsik Angéla.

Június 23-án a Megyei Közgyűlés ülésén vettünk részt, ez mindig érinti a Dél-Fejérrel
kapcsolatos tervezéseket, illetve olyan megyei pályázati döntéseket, amik
Sárbogárdra is vonatkoznak.

Június 24-én volt az aszfaltozott külterületi útnak és a kútnak az átadója, amit egy pályázatból
sikerült megvalósítani, ez volt a Rádi dűlőben.

Június 27-én köszöntöttem Kardos Mihály szépkorú személyt.
Június 28-án a műszaki ellenőrrel volt egy hosszasabb egyeztetésünk a különböző

pályázatokról, illetve ugyanekkor tartottunk egy egyeztetést profidr. Bucsi
Lászlóval a székesfehérvári Fejér Megyei Szent György Egyetemi Oktató Kórház
főigazgatójával. A rendelőintézetben a helyiséghasználat kapcsán észrevették azt az
anomáliát, hogy mi azokért a helyiségekért nem fizetünk. Elindultak az
egyeztetések. Ez nem vonatkozik az ügyelet helyiségére, mert az nem lett felújítva,
annak a költségeit eddig is az önkormányzat viselte.

Június 29-én a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás alapító okiratának
módosítását aláírtuk. Ugyanezen a napon volt egy egyeztetés közös ügyeinkben a
Katasztrófavédelem hatósági főosztályával.

Július 4-én az Eco Cortex Kft-től - akivel a pályázatokat szoktuk írni - voltak itt, áttekintették
a helyszíni cselekményeket, amiket véghez kellett vinni, illetve a műszaki osztály
képviselőivel és a pályázati és közbeszerzési kollégával tartottak egy egyeztetést.
Ugyanezen a napon Oláh Dezsőné szépkorú személyt köszöntöttem.



Július 6-án az ipari park vízellátásával kapcsolatban volt egy egyeztetés. Azóta az ipari park
vize rendben van, a szennyvíz most indult el a véglegesítés útján. Ezt követően a
Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanácsa ülésezett
Polgárdiban. Ez mindig az egész Dunántúlt érintő hulladékkezelési kérdésekben
hoz stratégiai és viszonylag gyors reagálást igénylő döntéseket. Most is ez történt.

Július 14-én rendkívüli testületi ülést tartottunk több napirendi ponttal.
Július 18-án ismét műszaki ellenőri egyeztetés volt a folyamatban lévő kivitelezésekkel

kapcsolatban
Július 19-én egy újabb Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanács

ülésen vettem részt.
Július 20-án a mentőszolgálat új helyi vezetőjével volt egy egyeztetés a hogyan továbbról, az

együttműködés szintjéről.
Július 21-én volt a műszaki átadása a sárszentmiklósi kis pályának.
Augusztus 1-jén Hegedűs Istvánné szépkorú személyt volt alkalmam köszönteni.
Augusztus 8-án az óvodával kapcsolatos szervezeti egyeztetést tartottam [az

intézményvezetővel. Délután a Dunanet vezetőjével folytattunk le egy egyeztetést.
Illetve meg kell említeni, miután az OKSB elnöke nincs jelen, hogy az OKSB
hozott döntést átadott hatáskörben sportszervezetek támogatásáról és egyéb
alapítványon kívüli társadalmi szervezetek támogatásáról. Ezt azért is fontos
elmondani, mert az általános társadalmi szervezeteknél van alapítványi kérelmező
is, amiről a testületnek kell döntenie és nyilván a testület azt az anyagi forrást tudja
felosztani, amit az OKSB meghagyott. Ez az összeg 330.000 Ft. Három alapítvány
pályázott. Azt még fontos elmondani, hogy amikor nincs szabadság akkor időnként
az én részvételemmel és a kollégák részvételével folyamatosan zajlanak a
kooperációk a kerékpárúton, általában hetente kedden reggel. Folyamatosan
vannak menekültügyi egyeztetéseink. Ezeket nem kötném dátumhoz, mert azt lehet
mondani, hogy ezek mindennaposak.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
171/2022.(VIII.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a jegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta és
az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
172/2022.(VIII.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésének
elfogadását.
A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az aljegyző-hatósági osztályvezető
jelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
173/2022.(VIII.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésében
foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
174/2022.(VIII.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
175/2022.(VIII.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.



Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
176/2022.(VIII.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3. Az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022.(I.24.) önkormányzati
rendelet módosítása (Terjedelmi okok miatt a 3/2022.(II.24.) önkormányzati rendelet
2-16. melléklete a honlapon található meghívó napirendi pontjára kattintva érhető el)
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezi az ÜJB elnökét,
az ESZB elnökét úgyis, mint az OKSB elnökhelyettesét, valamint a PVVB elnökhelyettesét,
hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉDbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB és az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.
A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
17/2022.(VIII.23.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2022. évi költségvetéséről szóló
3/2022.(II.24.) önkormányzati rendelet módosításáról

4. Döntés a helyi közösségi közlekedést érintő menetrend változásról és a Közszolgáltató
finanszírozásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a közszolgáltató képviselője ma érkezik haza egy családi nyaralásból és
jelezte, hogy nem tud részt venni az ülésen. Mivel az egyeztetésen személyesen itt volt ez
nem hiszem, hogy problémát jelent. Gondolom mindenki követi a híreket. Tudjuk azt, hogy a
magánszemélyek által üzemeltetett személygépkocsikon kívül gyakorlatilag nincs maximált
ára az üzemanyagnak. Ma azt hallottam, de nem volt még megerősítve, hogy a mentőkét és a
tűzoltókét már kompenzálja a Magyar Állam. A helyi közösségi szolgáltatást nyújtóknak



egyelőre ez még nincs. A helyi közösségi szolgáltatást nyújtók készültek arra, hogy ebből
lehet baj és próbáltak a jogszabály által adott nagyon kis mozgástér mellett raktározni
üzemanyagot az olcsóbból, de ez nyilvánvalóan nem tart örökké, meg nem is működik ez jól
azzal együtt, hogy eléggé szigorú a szabályozás rendje. A szolgáltató elért odáig, hogy leírta,
kimutatta, hogy mennyi az eltérés a kilométerhez a korábbi finanszírozással. Az a javaslat
volt, hogy ha most változtatunk, tehát magán a menetrenden szigorítunk, akkor a szombatit
vélhetően el lehetne hagyni, mert akkor elég csekély az érdeklődés. Így is egészen komoly
költségvetési kihatása lesz annak, ami itt kimutatásra került, de ebben semmi más nincs, csak
az üzemanyagár-eltérés. Valamilyen kompenzációt nyújtanunk kell, különben maga a cég
befejezi a működést. Ez kötelezően nyújtandó szolgáltatás. Nem véletlen, hogy az állami
társaságok is fordultak kompenzációért, mert nyilván ugyanez a problémája a Volán Zrt-nek
is csak sokkal nagyobb számokkal. Remélem, hogy lesz erre központi költségvetési megoldás.
Úgy ültünk le a szolgáltatóval, hogy ha ezt adjuk, ez addig tart, ameddig ezen a
nagyságrenden van az üzemanyagár. Ha ez bármilyen módon akár kompenzációval, állami
kompenzációval tud javulni akkor ezt újra felülvizsgáljuk.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: ez 816.000 Ft havonta pluszban, ami még a szombati járat eltörlésével is
nem kevés. Úgy hogy az augusztust tudomásul vettük, hogy augusztusban már nem lehet
menetrendet változtatni. Augusztusban a teljes különbözetet megfinanszíroznánk, mert ebben
a hónapban már ők a drága üzemanyaggal mennek és mennek szombaton is.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
177/2022.(VIII.10.) határozata

Döntés a helyi közösségi közlekedést érintő menetrend változásáról és
a Közszolgáltató finanszírozásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester
előterjesztésében megtárgyalta a ,,Döntés a helyi közösségi
közlekedést érintő menetrend változásról és a Közszolgáltató
finanszírozásáról" tárgyú előterjesztést és az ügyben alábbi döntést
hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Régió 2007 Kft.
(8142 Úrhida, Dózsa György utca 48.) finanszírozási problémáit
megismerte és úgy döntött, hogy a Közszolgáltatási szerződés szerinti
önkormányzati költséghozzájárulás (ellentételezés) összegét, 2022.
augusztus 1-től augusztus 31-ig bruttó 3.085.854 Ft (bruttó)
összegben, 2022. szeptember 1-től havi bruttó 2.935.854 Ft összegben
állapítja meg.



2022. szeptember 1-től a szombati napokon a menetrend szerinti helyi
közlekedés szerint működő járatokra nem tart igényt. Ezen járatok
menetrend szerinti közlekedését megszünteti.
Felkéri a Közszolgáltatót, hogy szeptember hónap során az összes
menetrend szerinti járaton végezzen utasszámlálást, melynek
eredményéről írásban adjon tájékoztatást a Képviselő-testületnek.

Felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a Közszolgáltatási
szerződés módosításáról és aláírásáról, valamint a
menetrendváltozásról tájékoztassa a lakosságot.

Határidő:2022. augusztus 15.
Felelős: polgármester

5. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadók: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: mindig megbeszéljük, hogy hogyan lesz tovább és utána vagy a
finanszírozó, vagy az ÁNTSZ jelzi, hogy mit csináljunk másképpen. A korábbi
határozatunkat, aminek le volt egyeztetve a tartalma, azt kell visszavonnunk. Nem lép
hatályba az új szerződés, ahol Marosvölgyi-Szőke Luca doktornő helyettesítette volna
tulajdonképpen saját magát, hanem a közös megegyezés dátumát kell megváltoztatnunk
augusztus 31-ről december 31-re. A doktornőnek egyenes szándéka van, nem azért mert nem
szeret itt, hanem azért mert nekik az életük másképp alakult. Ők a férjével mindenképp
elköltöznek, de most pont jól jött ki, hogy ők is későbbre halasztották az elköltözést.
Mindenképpen elmennek, az új fogorvos is megvan, neki is jó lesz, ha lesz még ideje
december 31-ig, és el tudja rendezni az előző körzetében a dolgokat. Jelen pillanatban egy
ilyen optimális állapot van és az ennek megfelelő jogi helyzetet kell megteremtenünk.
Visszavonjuk a korábbi határozatot, megállapítjuk, hogy a helyettesítési szerződés nem lép
hatályba, és megállapítjuk hogy december 31. lesz a közös megegyezésnek az időpontja.
Az előterjesztést az ESZB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a PVVB elnökhelyettesét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az ESZB elnökét is kérdezem ugyanerről.

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő 1. határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
178//2022.(VIII.10.) határozata

Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása



Sárbogárd Város Önkormányzata Dr. Marosvölgyi-Szőke Luca orvos által
területi ellátási kötelezettséggel működő Sárbogárd I. számú fogorvosi
körzet vonatkozásában a 2022. augusztus 31-i hatállyal közölt egészségügyi
feladat ellátási szerződés megszüntetését tudomásul vevő 104/2022 (IV. 8)
határozatát visszavonja.

A  képviselő-testület felkéri a polgármestert valamennyi szükséges
intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok értesítésére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő 2. határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
179/2022.(VIII.10.) határozata

Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása

Sárbogárd Város Önkormányzata a területi ellátási kötelezettséggel működő
Sárbogárd I. számú fogorvosi körzetben 2022. szeptember 1. napjától az
egészségügyi — feladat ellátási — szerződésben — foglalt —valamennyi
kötelezettségnek — helyettesítéssel történő — biztosításával kapcsolatos
167/2022. (VII. 14.) határozatát visszavonja, egyben megállapítja, hogy a
fenti döntés alapján a körzet egészségügyi feladat ellátási szerződése a
helyettesítésre vonatkozóan 2022. szeptember 01. napján nem lép hatályba.

A képviselő-testület felkéri a polgármestert a döntéssel kapcsolatos
valamennyi szükséges intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok
értesítésére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő 3. határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
180/2022.(VIII.10.) határozata

Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Marosvölgyi-Szőke
Luca orvos által területi ellátási kötelezettséggel működő Sárbogárd I. számú
fogorvosi körzet vonatkozásában 2022. december 31-i hatállyal közölt
egészségügyi feladat ellátási szerződés közös megegyezéssel történő
megszüntetését tudomásul veszi.

Sárbogárd Város Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a területi
ellátási kötelezettséggel működő Sárbogárd I. számú fogorvosi körzetben
2023. január 01. napjától egészségügyi  szolgáltatóként továbbra



helyettesítéssel tesz eleget az egészségügyi feladat ellátási szerződésben
foglalt valamennyi kötelezettségnek.

A képviselő-testület felkéri a polgármestert a helyettesítéssel kapcsolatos
valamennyi szükséges intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok
értesítésére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

6. Földterületek bérleti díjának megállapítása 2023-as évre
Előadó: jegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét,
hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: minden évben felülvizsgáljuk a bérleti díjakat. Mindig megállapítjuk azt,
hogy úgy ahogy egy jó önkormányzatnak kell, mi azért a piaci szint alatt határozzuk meg a
bérleti díjat. Eddig lehet mondani ezt így egységesen. Utána ez kettéválik. Azt hozzá kell
tenni, hogy a belterületi géppel optimálisan nem művelhető, de kapálnivaló túl nagy
területekért nem nagyon kapkodnak. Ott a bérleti díjak aktualizálása és emelése annyit
jelentene, hogy mehetne az önkormányzat traktora, az önkormányzat költségére megtárcsázni,
hogy legalább ne legyen gazos. Szemben ezzel a szántó és legelő művelési ágú
külterületeknél ott az elmúlt kettő év tulajdonképpen az összes agrárgazdasági fórum szerint
piaci robbanást hozott létre, ott nagyon megemelkedtek a bérleti díjak. Mi még mindig ezzel a
megemelttel is alatta leszünk, de azt gondolom, hogy azért nem kell piactorzítóan alacsony
szinten hagynunk a bérleti díjat, mert azokra viszont csak néhány területe van az
önkormányzatnak, de azokra mindig lenne más jelentkező is. A többi piaci szereplővel
szemben úgy korrekt, ha a piacihoz közelítő árat határozunk meg. A szántó illetve a legelő
művelési ágú területek bérleti díj emelésére teszünk javaslatot. A szántó esetében 3.200
Ft/AK /év, a legelő esetében pedig 2.300 Ft/AK/év. Nehéz összehasonlítani, mert a klasszikus
értékmérő az aranykorona, de ma már a legtöbb haszonbérleti szerződést nem aranykoronára
kötik, hanem területre. Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás
van-e a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
181/2022.(VIII.10.) határozata

Földterületek bérleti díjának megállapítása 2023-as évre
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Sárbogárd Város Önkormányzata a , Földterületek bérleti díjának megállapítása" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza:

A Képviselő-testület úgy határoz, hogy a tulajdonában lévő belterületi földek, zártkertek és
nem mezőgazdasági hasznosítású területeinek bérleti díját 2023. január 1-től nem módosítja,
változatlanul hagyja. A külterületi földek bérleti díját 2023.január 1-től a javaslat alapján az
alábbiak szerint módosítja:

Külterület

" szántó művelési ág esetén 13.200. —Ft/AK/év
Hlegelő és gyep esetén 2.300 — Ft/AK/év

A bérbeadó a határozat alapján köteles a bérlőket tájékoztatni a bérleti díjról és gondoskodni a
haszonbérleti szerződés módosításának elkészítéséről.

A Képviselő-testület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a haszonbérlők kiértesítéséről és a
haszonbérleti szerződések módosításáról intézkedjen.

Határidő: a haszonbérlők kiértesítésére: 2022. október 31.
haszonbérleti szerződések módosítására: 2022.november 14.

Felelős: címzetes főjegyző

7. Döntés a Sárbogárd 1908 hrsz-ú ingatlan értékesítéséről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: nem nagyon szoktunk ingatlanokat értékesíteni, csak az ilyen földmérési
hibából kialakult ingatlanok esetében, mint amilyen ez is a maga 163 m2-vel, ami kizárólag
egy olyan ingatlanhoz vezet ami ugyanazé az emberé, aki a kérelmező. Tehát semmi mást
nem lehet vele megközelíteni, egészen logikusnak tűnik, hogy ezt nekünk nem kell megtartani
útnak, hanem használja a kérelmező. Van egy táblázat, amiben le van írva, hogy mennyiért
adjuk mindenkinek az ilyen maradvány négyzetmétereket. Ez pont ugyanerről az összegről
szól. Ez szintén egy kéttényezős szorzat.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: miért kell a kérelmezőnek ez a terület? Megindokolta?

Dr. Sükösd Tamás: szerintem fölmérették valamiért. Lehet nem is tudták eddig, hogy nem az
övéké, mert úgy könyvelték el, hogy az övéké.

Dr. Varnyu Péter: a Lázár utcán két egymás mögött lévő telek került értékesítésre. A hátsó
telken lévő épületet már régen lebontották. A korábbi tulajdonosnak a szülői háza volt. A
mögötte lévő teleknek a megközelítését, mint nyél szolgálta ez a bekötő út. Ők mindhármat
megvásárolták csak okafogyottá válik ennek az önkormányzati tulajdonban tartása, semmi
mást nem szolgál, mint a saját ingatlanjuk megközelítését. Építkezni erre az ingatlanra
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szeretnének, a hátsó ingatlant csak megközelíteni szeretnék. Az utat sem szeretnék
megszüntetni, csak azt kérték, hogy magánút legyen, ha az értékesítés megtörténik. 10 méter
hosszú köz.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
182/2022.(VIII.10.) határozata

Döntés a Sárbogárd 1908 hrsz-ú ingatlan értékesítéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Döntés a
Sárbogárd 1908 hrsz-ú ingatlan értékesítéséről" tárgyú előterjesztést
megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést
hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzata Sárbogárd 1908 hrsz-ú 163 m2
nagyságú kivett magánút megnevezésű ingatlant, Sáfrány Adrián és
Sáfrányné Bognár Alexandra 7000 Sárbogárd, Lázár utca 6. szám
alatti lakos, mint vételi szándékot tett vevők részére értékesíti.

A vételár összegét 1500 Ft/m2-ben, azaz 244.500 Ft összegben
állapítja meg, mely összeghez hozzá kell számítani az ingatlan
értékesítését lehetővé tevő hatósági eljárások 34.000 Ft összeget
kitevő díját, azaz az ingatlan eladási ára: 278.500 Ft.

Az adásvételi szerződés elkészítésével és ingatlan-nyilvántartási
bejegyzéssel járó költségek a vételi szándékot tett kérelmezőt terheli.

Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről Sáfrány Adriánt és
Sáfrányné Bognár Alexandrát tájékoztassa és a jelen döntés részéről
történő elfogadása esetén, felhatalmazza az adásvételi szerződés
aláírására.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

8. Madarász József Városi Könyvtár Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a jogszabályhoz való igazítások teszik szükségessé a módosítást.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. A bizottság elnökhelyettesét kérdezem, hogy milyen
módon foglaltak állást?

Aranyos József: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?
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Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
183/2022.(VIII.10.) határozata

Madarász József Városi Könyvtár Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a
Madarász József "Városi Könyvtár Szervezeti és Működési
Szabályzatának módosításáról szóló előterjesztést és az alábbi
határozatot hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Madarász
József Városi Könyvtár Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítását elfogadja.

Utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa,
az átdolgozás után a záradékolt SZMSZ-t az intézményvezetőnek
küldje meg.

Határidő: értesítés: 2022. augusztus 22.
átdolgozás után záradékolás: 2022. augusztus 26.
Felelős: jegyző

Intézményvezető

9. Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt
2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ahogy erről az 1. napirendi pontnál beszéltem, át nem ruházható hatáskör
az alapítványok részére nyújtandó támogatás. Ugyanígy működési és rendezvény
támogatásokra az egyéb társadalmi szervezetek esetében az OKSB hozott döntést. Az
Oktatási Kulturális és Sport Bizottság 330.000 Ft keretösszeget hagyott a testületnek. Erre a
330.000 Ft-ra három alapítvány nyújtott be kérelmet. A Központi Óvodát Segítő Alapítvány,
a Béldi Károly Evangélikus Alapítvány és az Árva Bethlen Kata Alapítvány. Az gondoltuk az
előkészítés során, hogy talán az lenne a legcélszerűbb, miután az alapítványok működését
nagyjából ismerjük, és talán az óvodát segítő alapítványt legjobban, mert ez az alapítvány az
önkormányzat intézményét segíti, hogy egy egyenlő elven közelítenénk ezt meg és a 330.000
Ft összegbő alapítványonként 110.000 Ft támogatást nyújtanánk. Nem egyforma a támogatási
igényük, nem egyforma a költségvetésük, de az is kétséget kizáró, hogy nem egyforma a
lehetőségük sem arra, hogy hogyan tudnak forrást szerezni. A Központi Óvodát Segítő
Alapítványnak az elmúlt két év nem volt egy sikertörténet miután a Covid járvány miatt szinte
semmilyen rendezvényt nem tarthatott, ők másból nem tudnak közelebb menni. Az
evangélikus alapítvány még nem túl régi, tehát annak a bevezetése most zajlik. Az Árva
Bethlen Kata Alapítványnak nyilván a költségvetése is nagyobb, de ők azért valamelyest
könnyebben jutnak forráshoz, nekik van egy kialakult rendszerük a Sárbogárdi Református
Egyházzal való együttműködés során. Ezt a napirendi pontot nem előzhette meg bizottsági
kontroll, mert ez át nem ruházható hatáskör.
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Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Borbély Sándor: nagyon szeretem, amikor gyűlnek a számok. Ez nekem félig-meddig a
hivatásom is, amit a fafargók Váraljai Péterék művelnek. Elmentek a sarokig, de jó. Tehát
azok a gépek, technikák, amiket be akarnak szerezni olcsóbbak is vannak, de ennyiért is van.
Tökéletes beadvány, maximálisan támogatom őket.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását a Központi Óvodát Segítő Alapítvány vonatkozásában az elhangzott
kiegészítéssel.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
184/2022.(VIII.10.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a
Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása"
tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2022. évi
költségvetésről szóló 3/2022. (II.24.) önkormányzati rendeletének 14.
§ (1) bekezdése értelmében civil szervezetek támogatására elkülönített
keretösszegből az alábbi támogatási összeget állapítja meg:

Központi Óvodát Segítő Alapítvány részére 110.000 Ft.

Határidő: értesítésre: 2022. augusztus 23.
Megállapodás megkötése: folyamatos

Felelős: polgármester
támogatásban részesülők
ügyintéző

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását a Béldi Károly Evangélikus Alapítvány vonatkozásában az elhangzott
kiegészítéssel.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
185/2022.(VIII.10.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a
Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása"
tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2022. évi
költségvetésről szóló 3/2022. (II.24.) önkormányzati rendeletének 14.
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§ (1) bekezdése értelmében civil szervezetek támogatására elkülönített
keretösszegből az alábbi támogatási összeget állapítja meg:

Béldi Károly Evangélikus Alapítvány részére 1 10.000 Ft.

Határidő: értesítésre: 2022. augusztus 23.
Megállapodás megkötése: folyamatos

Felelős: polgármester
támogatásban részesülők
ügyintéző

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását az Árva Bethlen Kata Alapítvány vonatkozásában az elhangzott kiegészítéssel.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
186/2022.(VIII.10.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a
Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2022. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása"
tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2022. évi
költségvetésről szóló 3/2022. (II.24.) önkormányzati rendeletének 14.
§ (1) bekezdése értelmében civil szervezetek támogatására elkülönített
keretösszegből az alábbi támogatási összeget állapítja meg:

Árva Bethlen Kata Alapítvány részére 110.000 Ft.

Határidő: értesítésre: 2022. augusztus 23.
Megállapodás megkötése: folyamatos

Felelős: polgármester
támogatásban részesülők
ügyintéző

10. — Tájékoztató a Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás
tevékenységéről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: köszönöm mindenkinek, aki ebben a szektorban dolgozik. A szociális
szektor soha, sehol a világon nem egy diadalmenet, ez egy szolgálat. A társulásnak a
legkonkrétabb feladata a Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény fenntartása, ami részben
állami normatív támogatásból részben pedig a települések saját erejéből történik. A
szolgáltatások kellő színvonalon zajlanak mindenhol. Tulajdonképpen kórházon kívül
mindenféle ellátást nyújtunk. Látszik az egész beszámolóból, hogy ez a fő feladata ennek a
társulásnak. A társulást annak idején azért hoztuk létre nem titkoltan, mert picivel jobb a
finanszírozása, mintha magunk lennénk.
Az előterjesztést az ESZB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a PVVB elnökhelyettesét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
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Dr. Sükösd Tamás: az ESZB elnökét is kérdezem ugyanerről.

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
187/2022.(VIII.10.) határozata

Tájékoztató Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti
Társulás tevékenységéről

Sárbogárd Város Polgármestere a katasztrófavédelemről és a hozzá
kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII.
tv. 46. § (4) bekezdésében foglalt felhatalmazás alapján Sárbogárd
Város Önkormányzat Képviselő-testülete jogkörében eljárva a ,,
"Tájékoztató Sárbogárd — Hantos - Nagylók Szociális és
Gyermekjóléti társulás tevékenységéről" című előterjesztést és a
Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény 2021. évi tevékenységéről
szóló beszámolót megtárgyaltam, az abban foglaltakat megismertem
és elfogadtam.

Felkérem Sárbogárd Város Jegyzőjét, hogy a döntésemről tájékoztassa
a Sárbogárd — Hantos - Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás
Elnökét és a Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény vezetőjét

Határidő: 2022. augusztus 31.
Felelős: jegyző

11. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: jegyző

Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 11.) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 11.)
napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —
kizárja.

A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

16



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
188/2022. (VIII.10.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 11.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás
van-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselő-testület 6 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásba) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
189/2022.(VIII.10.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd
Tamás polgármester részére 2022. június 3-tól 2022. június 3-ig 1
munkanapra, 2022.június 16-tól 2022. június 17-ig 2 munkanapra,
2022. július 25-től 2022. július 29-ig 5 munkanapra a 2022. évi
szabadsága igénybevételét engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye
nyilvántartásba.

Határidő: 2022. augusztus 26.
Felelős: jegyző

Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.

12/1. Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző cím adományozási juttatásának megállapítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a jogalkotó azt mondta, hogy az illetményalap huszonnégyszerese lehetne
a juttatás, de nyilván az egy markáns teher lenne a költségvetésre nézve, ezért egy elfogadható
mértékű javaslatot szerettem volna tennie ezzel a bruttó 300.000 Ft-os összeggel.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
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Dr. Sükösd Tamás: az két ülés között fontosabb események napirendi pontnál elfelejtettem
megemlíteni, hogy gratulálok jegyző asszonynak a címzetes főjegyzői címhez.

Dr. Venicz Anita: köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a gratuláció azért sem üres dolog, mert elég régóta és azt gondolom
kifejezetten jól dolgozunk együtt. Ezt még emeli az a dolog, hogy a jogalkotó előttünk
ismeretlen okból miután az idei évben ez kiosztásra került utoljára, megszüntette a címzetes
főjegyzői cím adományozásának lehetőségét. Jegyző asszony ezt még az utolsó pillanatban
kapta meg.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
190/2022.(VIII.10.) határozata

Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző
cím adományozási juttatásának megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta
,..Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző cím adományozási juttatásának
megállapítása" tárgyú napirendet és az alábbi határozatot hozta:

A Képviselő-testület Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző részére
2022. július 01.-től bruttó 300.000 Ft összegben cím adományozási
juttatást állapít meg.

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a képviselő-testület
döntésének végrehajtásához szükséges intézkedéseket tegye meg.

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a kinevezés
módosítást szíveskedjen aláírni.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

12/2. Országos Orvosi Ügyelet Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft. ellátási területének
bővítése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a címmel ellentétben nem bővítjük most az ellátási területet, ezt a júniusi
ülésen bővítettük mivel a másik területről, amelyik hozzánk csatlakozott, elfogytak az
orvosok. Törvényességi észrevételt kaptunk, hogy az egyik okiratban július helyett január
szerepelt, így újra meg kell hozni róla a határozatot.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
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Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 6 igen, 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

12.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
191/2022.(VIII.10.) határozata

Országos Orvosi Ugyelet Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft.
ellátási területének bővítése

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület megtárgyalta az
"Országos Orvosi Ügyelet Egészségügyi Nonprofit Kft. ellátási
területének bővítése" tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot
hozta:

1. A Képviselő-testület a 161/2022. (VI.20) határozatát visszavonja.

2. A Képviselő- testület elfogadja a Cecei Orvosi Ügyelet ellátási
területéhez tartozó települések Sárbogárdi Orvosi Ügyelethez történő
csatlakozási szándékát, melynek eredményeként 2022. július 01.
napjától kezdődően további öt településsel (Cece, Alap,
Alsószentiván, Sáregres, Vajta) bővül a Sárbogárdi Orvosi Ügyelet
ellátási területe.

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az Országos
Orvosi Ügyelet Nonprofit Kft.-vel 2020. január 29. napján létrejött
Megbízási szerződés 3. számú módosításának aláírására.

4. A Képviselő-testület hozzájárul, hogy az Országos Orvosi Ügyelet
Nonprofit Kft az alapellátáshoz kapcsolódó háziorvosi ügyelet feladat
ellátására finanszírozási szerződést kössön a NEAK-kal (Nemzeti
Egészségbiztosítási Alapkezelő.

5- Az Önkormányzat lemond a fellebezési jogáról a Népegészségügyi
Szakigazgatási Szerv felé.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak.

Borbély Sándor: a kerékpárút tart az alapi útig. Van-e mód, lehetőség arra, hogy azt az árkot
is rendbe tegyék?

Dr. Sükösd Tamás: melyiket?
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Borbély Sándor: tovább az árkot valamilyen szintig, nem az út mentét, csak az árkot, mert a
víz lefolyása problémás.

Dr. Sükösd Tamás: a Magyar Közút Nonprofit Zrt-vel majd egyeztetünk. Kétirányú tervük
van. Az egyik, amire már ki is van írva a közbeszerzés, tervezésre legalábbis biztos. A 63-as
főút teljes belterületi szakaszának a felújítása — mert nem értek végig 2021-ben — elvileg a
jövő évben meglesz. Meglátjuk majd, hogy még mit csinálnak meg hozzá. Illetve a kerékpárút
folytatására, annak a tervezésére van kiírva a közbeszerzés egészen Sárbogárd közigazgatási
területének végéig. Tehát Rétszilason túl a Bérces hídig. Meglátjuk, hogy ezeknek mi lesz a
műszaki tartalma. Ha valamit megcsinál a Magyar Állam, akkor azt hagynánk, hogy csinálja
meg és nem mi viselnénk a költségeit. Azt gondolom, hogy 1-2 éven belül meg fog tudni
oldódni. Az biztos, hogy a 63-as főutat megcsinálják.

Dr. Borbély Sándor: hogyan tudunk segíteni, van-e elképzelés? Akaratunk biztos van,
legfeljebb lehetőségünk kevesebb. Most még egy ideális állapot van ahhoz képest, ami majd
talán bekövetkezik ősszel, vagy később. A mélyszegénységben élőket hogyan tudnánk
támogatni? Nem ezzel a módszerrel, hogy bejön és kérek egy húszast. Székesfehérvár
polgármestere a maga lépéseit megteszi. Nekünk nincs akkora erdőnk, azt tudom, de ő azt
mondta, hogy itt nem lesz fakivágás. Nekünk valamilyen elképzelésünk van, hogy hogyan
tudnánk ezeken az embereken segíteni?

Dr. Sükösd Tamás: volt olyan, hogy valaki abban kért segítséget, hogy szállítsuk el a fát, mert
útban van, vagy szedjük ki. Ezeket minden évben olyan helyeken, ahol benőtte az utat — most
is van ilyen — amikor volt rá erőnk kiszedtük magunk és mindig elraktároztuk. A tízezer fő
fölötti lakosságszámmal nem értünk abba bele, hogy az állami tüzifa kontingensbe be tudjunk
lépni, mert az csak az ötezer fő alatti településeket érinti. A pénzbeli segélyezésen kívül
szoktunk természetben is segíteni, de nem úgy, hogy adta a Magyar Állam, hanem
összegyűjtögettük magunk. Ezt mindig csináljuk. Most is van, de kevés. Nekünk egy nem túl
bonyolult helyzetünk van, mert olyan önkormányzati erdő, pláne amit nem tartana valaki
karban, egyáltalán nincs. Az itteni erdőgazdálkodók se indultak el abba az irányba, hogy
kivágják a fákat. Hogy annak hogy szabunk gátat, hogy ne legyen törvénytelen módon sem
kivágva, azt nem tudom. Mi ezekkel szoktunk megpróbálni operálni, illetve nekünk mindig
egyfajta ráhagyással van az úgynevezett települési támogatás tervezve, amelynek egy részét
kifejezetten a korábban is fával tüzelők támogatására adtuk. A települési támogatásoknak, az
esetinek több mint a felét adtam ki eddig is fűtéstámogatásra. Az a réteg, aki eddig is fával
fűtött azt eddig is folyamatosan segélyeztük. Mondok egy példát. Zala megyében egy 142 fős
falu a beiskolázásra ad 50.000 Ft-ot a középiskolásoknak. Egy középiskolás van, 3 óvodás és
ezt az egészet megoldják 400.000 Ft-ból. A legtöbb 5.000 fő alatti településnél, ha
megkérdezik a településvezetőt, hogy van-e települési támogatás folyamatosan, akkor az a
válasz, hogy nincs. Nem jó az, hogy nálunk van, de azt gondolom hiánypótló jellegű azoknak,
akik valamiért a normál gazdasági szektorban nem tudnak dolgozni. Őket eddig is segítettük.
Egyetlen dologban látok ebből feszültséget, hogy nyilvánvalóan erre az inflációra a mi
támogatási rendszerünk nem volt felkészülve. Azok az emberek, akik eddig fűtésre kaptak
támogatást, azok ezután is fognak kapni, csak annak az értéke lesz kevesebb. Azt kell
végiggondolnunk, hogy ez a 2023. évi költségvetésbe hogy fog majd szerepelni. Nekünk a
megoldás megvan, csak kevés lesz rá a pénz. Van egy működő rendszerünk, én inkább azt
próbálnám erősíteni.

Dr. Prágerné Topp Erika: köszönöm, nincs bejelentésem.
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Aranyos József: köszönöm nincs bejelentésem.

Bágyi Zoltán: köszönöm, nincs bejelentésem.

Ébl Zoltán: köszönöm, nincs bejelentésem.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: Töbörzsök kapcsán szeretném megjegyezni, hogy az óvodatető szép.

Bágyi Zoltán: köszönjük szépen a gyerekek és szülők nevében.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 14.49 órakor bezárta.
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. szeptember 9-i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Erős Ferenc képviselő
Nedoba Károly képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 9fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Nagy Beáta pályázó, Huszárné Kovács Márta Zengő Óvoda
intézményvezető, lakosság részéről 1 fő (Bazsonyi Istvánné)

Média Bogárd és Vidéke
Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 999 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
200/2022.(IX.9.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022.
szeptember 9-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
201/2022.(TX.9.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról



Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022.
szeptember 9-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős
Ferencet megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Javasolja, hogy a képviselőtestület vegye le napirendjéről a 9. Sárbogárd
Város Önkormányzatát terhelő vízközmű-szolgáltatási kötelezettség és ahhoz kapcsolódó
vagyon Magyar Államra történő átruházása c. előterjesztést, valamint vegye fel napirendjére a
15/1. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása c. előterjesztés.
Szavazásra teszi fel a módosított napirend elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
202/2022.(IX.9.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.
Tájékoztató a 2022. évi működési és rendezvényi támogatások helyi sportszervezetek
részére benyújtott pályázatok elbírálásáról
Tájékoztató a 2022. évi helyi civil szervezetek részére működési és rendezvényi
támogatásokra benyújtott pályázatok elbírálásáról

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásért felelősök

3. A Madarász József Városi Könyvtár igazgatói beosztására beérkezett pályázat
elbírálása
Előadó: polgármester

4. A Sárbogárdi Zengő Óvoda óvodapedagógus álláshely betöltése tárgyú kérelmének
elbírálása
Előadó: polgármester

5. A Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi, tárgyi
feltételekről, a következő nevelési évre való felkészülés teendőiről
Előadó: polgármester

6. A partnerségi egyeztetés szabályairól szóló rendelet elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

7. Településterv módosítása során szükséges főépítészi feljegyzés jóváhagyása
Előadó: polgármester

8. Sárbogárd város közigazgatási területén bérüzemeltetett, önkormányzati tulajdonban
lévő ivóvíz, szennyvízelvezető — és szennyvíztisztító víziközmű rendszerek 2023-
2037. évi Gördülő Fejlesztési Terve
Előadó: polgármester

10. — A Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek jutalom megállapítása
Előadó: polgármester



11. — Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2023. évre
Előadó: polgármester

12. — Önkormányzati lakások bérleti díjának megállapítása 2023. évre
Előadó: címzetes főjegyző

13. — A képviselő-testület bizottságainak beszámolója az éves munkáról
Előadók: bizottságok elnökei

14. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

15. — Bejelentések
15/1. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása

Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: Lehet látni az OKSB által a két ülés között odaítélt támogatásokat.Egyrészt a sportszervezeteknek, másrészt pedig az egyéb társadalmi szervezeteknek nyújtotttámogatásokat. Ez annyiban fejlődött tovább, hogy a támogatási szerződéseket meg iskötöttük. Nyilvános adat az összes, nem volt elutasítás, minden kérelmező kapott támogatást.A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők voltak.
Augusztus 11-én egy pályázati egyeztetést tartottunk.
Augusztus 19-én a városi ünnepségen alpolgármester úr helyettesített. Az ünnepségen került

átadásra Sárbogárd Város Sportjáért kitüntetés egyrészt a Runbogárd futóközösség
szervező csapatának, másrészt Németh Attila karate edzőnek, a Sárbogárd VárosSzolgálatáért kitüntetés Bereczk Hedvig nyugállományú tanárnőnek és Dr. Karlné
Für Anna Ibolya körzeti nővérnek, valamint az Év Rendőre kitüntetés a
megszokottól eltérően a korábbi Covid járvány és egyéb átszervezések miatt ezen anapon került átadásra Boros Zoltán rendőr alezredes úrnak. Innen is gratulálok
valamennyi kitüntetettnek.

Augusztus 20-án ökomenikus istentiszteletet tartottunk a nemzeti ünnep alkalmával.
Augusztus 22-én a regnáló és nem túl nagyszámú orvosaink és ápolóink között tartottunk egy

egyeztetést. Ezek az egyeztetések sajnos egyre sűrűbben kerülnek elő, mert az
orvosok létszáma nem túlzottan erős.

Augusztus 23-án állampolgársági esküt tett Tóth Károly és felesége. Ők, ahogy a felesége
mondja Ukrajnán élnek, de magyarok. Tóth Károly elég régóta itt dolgozik
egyébként az egyik halászatban. Ugyanezen a napon egy szépkorút köszöntöttem,
Gászler Ferencnét, aki 95 éves.

Augusztus 24-én a Maradványhasznosító Zrt-vel egyeztettünk. A Maradványhasznosító Zrt-nél vannak azok az állami ingatlanok, utcarészek, amiket adott esetben mérési
hibából, vagy bármiből adódóan az állam kapott meg és a Maradványhasznosító
Zrt. adja át az önkormányzatoknak.

Augusztus 25-én a bölcsődei konyhaépítés miatt tartottunk egy kooperációt. Most már lassanelkészül a beruházás.
Augusztus 28-án a Runbogárd rendezvény volt, amelyen nagyon sokan vettek részt.



Augusztus 29-én a rendőrséggel volt különböző közterületi magatartásokról és Sárbogárd
közbiztonsági helyzetéről egy egyeztetés kapitány úr, az egyik helyettes illetve a
közrendvédelmi osztályvezető részvételével.

Augusztus 30-án a katasztrófavédelemmel volt egy hosszabb egyeztetésünk.
Augusztus 31-én a Megyei Közgyűlésben vettünk rész. Mindig vannak olyan pályázatok

támogató döntései, amelyek érinthetik Sárbogárdot. Ugyanezen a napon tartottuk
meg az egyeztetést a leendő fogorvossal, Kadlecsik Angéla doktornővel. Ennek
eredménye a 15/1. napirendi pont.

Szeptember 1-jén újra a bölcsőde beruházás kapcsán kellett egy hosszabb egyeztetést tartani,
illetve a kerékpárút lehetséges folytatásának tervezőivel és az E.on-nal volt
egyeztetés. Próbálnánk azt elérni, hogy ne csak a Budapest-Balaton legyen a cél,
mert nekünk azt el is kéne érni. Ezek az itt megvalósuló beruházások pedig ne
maradjanak folytatás nélkül, mert Cecén is van belterületen kerékpárút,
Sárbogárdon is, és a kettőt szeretnénk összekötni, majd ezt követően, ha egyszer
megvalósul a Nádor töltésen a folytatás, akkor azt gondolom, hogy egészen jó
rendszert lehetne belőle kihozni. A terv egyeztetése egészen konstruktív volt. A
jelenlegi kerékpárút beruházás kapcsán láthatja mindenki, hogy a legtöbb helyen
már fel van festve az út. Egy helyen, Sársentmiklóson azonban körül van
szalagozva egy villanyoszlop. Ebben a vonatkozásban is egyeztettünk az E.on-nal.
Most úgy tűnik, hogy oszlopáthelyezést követően be tudjuk fejezni a kerékpárutat.

Szeptember 5-én egy telekhatár-egyeztetést folytattunk le. Az egyik külterületi
vagyonátadáskor a földutat valószínűleg rossz helyen kaptuk meg, ennek
megfelelően ott az ingatlantulajdonosokkal próbáltunk egyeztetni. Nagyon
remélem, hogy jó irányba haladtunk. Ugyanezen a napon Toldi Miklósné szépkorút
volt alkalmam köszönteni.

Szeptember 6-án volt egy utolsó közeli ellenőrzése a katasztrófavédelemnek az
inkubátorháznál. A használatbavételi engedély előtti utolsó fázisban vagyunk.
Várható hogy a jövő héten meglesz és utána talán tovább tudunk menni.
Ugyanezen a napon az egyik korábban itt menekült státuszt kapott ukrán család
távozott tőlünk. Jó emlékezettel mentek tovább családegyesítési célzattal
Belgiumba. Ők a nem állandó használatban álló pusztaegresi művelődési házban
voltak elhelyezve és jelen pillanatban az átalakuló rezsiadatok mellett
nyilvánvalóan nem lett volna jó a nagytermet öt emberért fűteni egész télen.

Szeptember 8-án az Eatrend Magyarország étkezési szolgáltatóval tartottunk egyeztetést.
Valamint a két ülés között két alkalommal egyeztettem részben Székesfehérvár
Megyei Jogú Város vezetésével jelesül Róth Péter alpolgármester úrral illetve
Laczi Péter vezérigazgató úrral a Fejérvíz Zrt-től, mert a 9. napirendi pont kapcsán
írt egy megkeresést, amely szerint a közművagyon átadása mellett gondolják ennek
az újraüzemeltetését illetve az ott országos szinten felmerült hiány kezelését. Azért
vettük le a napirendi pontot, mert a szakmai egyeztetésnek az lett a vége, hogy
ennek a Nemzeti Vízmű Zrt-nek az oldalán meg fog jelenni az új feltételrendszer,
amiről döntenünk kell. Szeptember 20-ig kell dönteni, de ha a döntést meghoztuk
volna a korábbi megkeresés alapján az nem lenne jó, erre már biztos információnk
van, mert más kérdésekre kell válaszolni. Ez sajnos azt vetíti előre, hogy
képviselőtársaimat 20-át megelőzően fogom keresni egy rövid rendkívüli ülés
kapcsán. Ma reggel még nincs fönn az új feltételrendszer. Ezért kértem a napirendi
pont levételét.

Az előző ülésen zárt ülés keretében a kitüntetésekről döntöttünk, ahogy azt a napirendi pont
elején ismertettem.



2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?
Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottságelnökhelyettesét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-ekérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.
Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta ésaz alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
203/2022.(TX.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés alejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendetmegtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakatelfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és azalábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
204/2022.(TX.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés alejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendetmegtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.
Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentésételfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
205/2022.(TX.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés alejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendetmegtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakatelfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető-helyettes jelentésénekelfogadását.



A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető-helyettesjelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
206/2022.(TX.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt — határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a — műszaki osztályvezető-helyettes jelentésében
foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentésételfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
207/2022.(IX.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt. határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3. A Madarász József Városi Könyvtár igazgatói beosztására beérkezett pályázat
elbírálása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm a teremben Nagy Beáta pályázót. Nagy Zsuzsanna
könyvtárvezetőnek a megbízása lejárt, ezt igyekeztünk hosszabbítani, de ennek egyrészt van
egy abszolút hatályú vége, illetve Zsuzsa is jelezte, hogy neki fizikailag is van ennek egy
vége. Nagy öröm volt számunkra, hogy egy végzettséggel, nyelvvizsgával rendelkező pályázó
jelent meg a színen. Az előzetes bizottsági meghallgatás megtörtént, a bizottság támogatja a
pályázót, így a határozati javaslat támogató jellegű.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módonfoglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Ha most támogató döntést hozunk, akkor 2022. szeptember 15-től 2027.
szeptember 14-ig lehet a Munka Törvénykönyve szerint vezető állású munkavállalóként
megbízni a pályázót. Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-
e a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
208/2022.(IX.9.) határozata

A Madarász József Városi Könyvtár igazgatói beosztására beérkezett
pályázat elbírálásáról

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta
, A Madarász József Városi Könyvtár igazgatói beosztására beérkezett
pályázat elbírálása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 154/2022.
CVI.10.) számú határozattal kiírt pályázati eljárást eredményesnek
nyilvánítja és Nagy Beáta pályázatát elfogadja a Madarász József
Városi Könyvtár igazgatói munkakörére.
A Képviselő-testület 2022. szeptember 15. napjától 2027. szeptember
14. napjáig a munka törvénykönyve szerinti vezető állású
munkavállalóként megbízza a Madarász József Városi Könyvtár
vezetésével, az igazgatói beosztás ellátásával.
Alapbérét bruttó 400.640 Forint/hóban, kulturális munkavállalói
vezetői pótlékát 99.360 Forint/hóban állapítja meg.

Felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a könyvtár igazgatói
munkaszerződés, valamint a vezetői megbízás elkészítéséről és tegye
meg az egyéb szükséges munkaügyi intézkedéseket.

Határidő: megbízásra 2022. szeptember 15.
Felelős: polgármester

4. A Sárbogárdi Zengő Óvoda óvodapedagógus álláshely betöltése tárgyú kérelmének
elbírálása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ebben a tekintetben sok és egészen hosszú egyeztetéseket szoktunk
folytatni intézményvezető asszonnyal. A munkaerő-piaci helyzet érdekessé teszi ennek a
szektornak a megítélését, illetve a lehetőségeinket. Egyik oldalról szűkíti nyilván ha úgy
tetszik, hogy minden település , vadászik" az óvodapedagógusokra, igyekszik tartható és
kevésbé tartható ajánlatokat adni nekik. Ugyanakkor a jogalkotó hagyott lehetőséget az
óvodapedagógusok mellett pedagógiai asszisztensek alkalmazására meghatározott körben
meghatározott módszerek mentén és mindenképpen fönntartói döntéssel együtt. Ebben a
vonatkozásban született ez a határozati javaslat a működtethetőség érdekében.
Az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az OKSB majd a PVVB elnökét,
hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán? Intézményvezető asszony kíván-e a napirendi ponthoz hozzászólni?

Huszárné Kovács Márta: Tisztelettel köszöntök mindenkit. Tájékoztatásul annyit mondanék
el, hogy kilenc óvodapedagógus álláshelyet hirdettem a nyáron. Egy fő óvodapedagógus aktív



dolgozó jelentkező volt, aki a pusztaegresi óvodába kérte a felvételét és nyilván el is nyerte az
állást. Három nyugdíjas kolléganő jelezte a visszajövetelét. Pályáztak és őket is alkalmazásbavettem. A többi üres álláshelyre megoldást kellett találni. Már a tavalyi évben is úgy hidaltukát a pedagógus hiányt, hogy a főállású pedagógiai asszisztenseket feladatátszervezéssel
befoglalkoztattam az óvodai csoportokba, így ők látták el délután a gyermekfelügyeletet, ezt aköznevelési törvény engedi. Viszont most már úgy alakult a helyzet, hogy akkora lett a
pedagógushiány, hogy új alkalmazottakat, pedagógiai asszisztenseket is kellett, hogybehozzak a rendszerbe és így tudjuk áthidalni ezt a hiányt, ami egyébként országos jelenség.Szerencsére pedagógiai asszisztens jelentkező volt bőven, közülük tudtam olyan személyt isfelvenni, akinek már van tapasztalata a gyermekek között, dolgozott már más helyen ésszívesen jött haza. Köszönöm szépen, hogy ebben támogat a fenntartó, mert azt gondolommás jó megoldás nem is létezik, csak ez.

9.18 órakor Novák Kovács Zsolt elhagyta a termet.
Jelen van 8 fő képviselő.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
209/2022.(IX.9.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda óvodapedagógus álláshely betöltése
tárgyú kérelmének elbírálásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,, A
Sárbogárdi Zengő Óvoda óvodapedagógus álláshely betöltése tárgyú
kérelmének elbírálása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a Sárbogárdi
Zengő Óvoda fenntartója hozzájárul ahhoz, hogy a betöltetlen
óvodapedagógusi álláshelyekre pedagógiai asszisztens és családsegítő
munkatárs és/vagy gyógypedagógiai asszisztens végzettséggel rendelkező
személy is felvehető, aki a 326/2013. (VIII.30.) Korm. rendelet 33/B. §(5) bekezdése által meghatározott feladatokat látja el.
A — képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a döntéséről
tájékoztassa az intézmény vezetőjét.

Határidő: Tájékoztatásra: szeptember 23.
Felelős: polgármester

5. A Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi, tárgyifeltételekről, a következő nevelési évre való felkészülés teendőiről
Előadók: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: intézményvezető asszony szokásos részletességgel és alapossággalállította össze a beszámolót.
Az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az OKSB, majd a PVVB elnökét,hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?



Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

9.19. órakor Novák Kovács Zsolt visszatért a terembe.
Jelen van 9 fő képviselő.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
210/2022.(TX.9.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi,
tárgyi feltételekről, a következő nevelési évre való felkészülés

teendőiről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,, A
Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi,
tárgyi feltételekről, a következő nevelési évre való felkészülés
teendőiről" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi
Zengő Óvoda beszámolóját a 2021/2022-es nevelési évben végzett
munkáról megismerte, az abban foglaltakat elfogadja, az intézmény
munkáját jónak értékeli.

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a döntéséről
tájékoztassa az intézmény vezetőjét.

Határidő: Tájékoztatásra: szeptember 23.
Felelős: polgármester

6. A partnerségi egyeztetés szabályairól szóló rendelet elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi először az ÜJB
elnökhelyettesét, majd a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont
kapcsán?

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)



Dr. Sükösd Tamás: változott maga az alap jogszabály ezért kellett a partnerségi egyeztetésre
új rendeletet hozni. A partnerségi egyeztetést úgy lehetne legjobban példával szemléltetni,
hogy amikor vannak a településrendezési eszközök: helyi rendezési terv stb. erről
legkevesebb háromszor szavazunk. Befogadjuk magát a kérelmet, van egy köztes, és a
főépítészi álláspont után egy végső döntés. A mi partnerségi egyeztetésünk köre, azt
gondolom, talán a lehető legtávolabbra van húzva, mert a Sárbogárdon ingatlannal rendelkező
magánszemélyekkel, cégekkel stb. ha megnézi valaki a rendelet második körét, nem vagyunk
kirekesztők. Mindenkivel egyeztetünk partnerségileg. Nem szokott nagy lenni az aktivitás,
mindenkit, akit a lakókörnyezetében levő ilyen eszköz módosítása érint, ők szoktak csak
jelentkezni.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet elfo gadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
18/2022.(TX.22.) önkormányzati rendelete

a partnerségi egyeztetés szabályairól

7. Településterv módosítása során szükséges főépítészi feljegyzés jóváhagyása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: amikor a magánszemélyek részéről rendezési terv módosítási kérelmek
vannak, elérnek ebbe a szakaszba, amit a főépítész által előírtak beépítésre kerültek ebben a
vonatkozásban szükséges egy döntést hoznunk a végén.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
211/2022.(IX.9.) határozata

Településterv módosítása során szükséges
főépítészi feljegyzés jóváhagyásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , Településterv
módosítása során szükséges főépítészi feljegyzés jóváhagyása" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében ész az
alábbi döntést hozza:
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A településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának
rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos
jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 7.§ (8)
bekezdése alapján az önkormányzati főépítész által előkészített
feljegyzést elfogadja.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

8. Sárbogárd város közigazgatási területén bérüzemeltetett, önkormányzati tulajdonbanlévő ivóvíz, szennyvízelvezető- és szennyvíztisztító víziközmű rendszerek 2023-
2037. évi Gördülő Fejlesztési Terve
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Gördülő Fejlesztési Terv minden évben a testület előtt van. Ez 15 év
időtartamot fog át és nyilván mindig kiesik belőle az utolsó év, illetve a következő eggyel
hosszabbodik. Ebben a prognosztizálható fejlesztési és fönntartási feladatok vannak vízre és
szennyvízre. Visszautalva arra, amit elmondtam az 1. napirendi pontnál, itt az egészen biztos,
hogy a műszaki feladatok azok lesznek, amit a szakemberek meghatároztak. Ezt majd milyen
szervezeti formában és ki fogja megvalósítani, az most van kialakulóban. Ez egy alapvetően
műszaki jellegű előterjesztés, mindig egymásra épül és egész megyére kiterjedően a Fejérvíz
Zrt-vel történő egyeztetésben alakul ki.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. A bizottság elnökét kérdezem, hogy milyen módon
foglaltak állást?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
212/2022.(IX.9.) határozata

Sárbogárd város közigazgatási területén bérüzemeltetett, önkormányzati tulajdonban lévő
ivóvíz, szennyvízelvezető- és szennyvíztisztító víziközmű rendszerek 2023-2037. évi Gördülő

Fejlesztési Terve

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a 1/60.
ivóvíz V, továbbá az 1/90. szennyvízelvezető - és szennyvíztisztító
SZV víziközmű rendszerek az ellátásért felelősök nevében eljáró
önkormányzat, a 2023-2037. évi GFT-t megismerte, (részére a Vhr.
90/B. § (2) bekezdése szerinti 15 napos véleményezési határidőt
biztosítva) és az alábbi döntést hozta:

1.) Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselő-testülete, a melléklet
szerinti /60.Sárbogárd vízmű-V (11-23694-1-001-01-03) víziközmű
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rendszer 2023 - 2037. évi GFT felújítási, pótlási és beruházási
tervét - melyet meghatalmazás útján a víziközmű-szolgáltató készített
el - megismerte és, jóváhagyta.

2.) Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete, a melléklet
szerinti 1/90. Sárbogárd város szennyvízelvezetés - és tisztítás-SZV
(1-23694-1-001-00-00) víziközmű rendszer 2023 - 2037. évi GFT
felújítási, pótlási és beruházási tervét - melyet meghatalmazás útján
a  víziközmű-szolgáltató készített el - megismerte és, mint
véleményezésre jogosult elfogadja.

3.) Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete kijelenti, hogy
az I/60. Sárbogárd vízmű- V (11-23694-1-001-01-03) víziközmű
rendszer 2023 - 2037. évi Gördülő Fejlesztési Terve és 1/90.
Sárbogárd város szennyvízelvezetés - és tisztítás- SZV (21-23694-
1-001-00-00) víziközmű rendszer 2023-2037. évi Gördülő
Fejlesztési Terve összhangban Sárbogárd Város Helyi Építési
Szabályzatával és Szabályozási Tervével (Területrendezési
Tervével) és az által a vízgyűjtő-gazdálkodási terv településünket
érintő részével.

Sárbogárd Város Önkormányzata a 2023 - 2037. évig terjedő GFT
első ütemét, (felújítás, pótlás és beruházás tekintetében) 2023. évben
is a Fejérvíz Zrt-vel, mint generálkivitelező útján tervezi
megvalósítani, kiviteleztetni.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a
polgármestert, hogy a döntésről értesítse a Fejérvíz Zrt.-t, továbbá
gondoskodjon az igazgatási szolgáltatási díjak Szolgáltató részére
történő átutalásáról, hogy a Fejérvíz Zrt. azt tovább tudja utalni a GFT
jóváhagyásában résztvevő, eljáró hatóságok számlájára, két víziközmű
rendszert tekintve 2 x 66.600,- Ft összegben, összesen 133.200,- Ft-ot.

Határidő: elektronikus úton a döntésről való értesítésre, az igazgatási
díjak átutalásáról szóló igazolás Fejérvíz Zrt. cégkapujára történő
megküldésére a kivonat hitelesítését követően azonnal.
Felelős: polgármester

10. — A Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek jutalom megállapítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: azt mindig el szoktam mondani, hogy a köztisztviselők egyrészt
folyamatos, jó munkát végeznek, nagyon magas ügyszámmal és nagyon nagy elsőfokú
eredményességgel. Tehát nagyon kisszámú jogorvoslati kérelem érkezik a hatósági ügyekben
hozott döntésekben. Ebben a tekintetben azt lehet mondani, hogy gyakorlatilag az első fokú
eredményességünk 10094 körül van. A köztisztviselői illetményalap 2007. óta ugyanannyi. Mi
változtattunk rajta, de a változtatásunkat, amit a Képviselő-testület hozott azt azért a
gazdasági folyamatok, különös tekintettel az inflációra túlhaladták. Így éves szinten a
jutalmazásnak egyfajta pályántartó hatása is van. A személyi kérdésekben jegyző asszony
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szokta meghozni a döntést azzal a működési elvvel, hogy mindenki számára szokott juttatni
valamilyen összeget. Minden alkalommal el szoktam mondani a félreértések elkerülése
végett, hogy természetesen a jutalmazotti körben én nem vagyok benne.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
213/2022.(TX.9.) határozata

A Polgármesteri hivatal köztisztviselőinek jutalom megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az
, A Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek jutalom megállapítása "
tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt,
hogy a Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal köztisztviselői részére
jutalom kifizetéséhez 10.000.000 Ft -- 13 94 szociális hozzájárulási
adó pótelőirányzatot biztosít a költségvetési tartalék előirányzat
terhére.
Felkéri a jegyzőt, hogy a költségvetési rendeletmódosítást a következő
testületi ülésre készítse el.

Határidő: 2022.szeptember 30.
Felelős: jegyző

11. — Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2023. évreElőadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: nagyon régóta van a Bursa. Olyan szempontból lehet mondani, hogy
sikeres, hogy most már úgy van, hogy annyi pályázónk szokott általában lenni, hogy akinek
nincs direkt kizáró ok, az mindenki maximum közeli összeget szokott kapni. Nem magas
összeg, de végig vonul egy tanéven. A költségvetés tervezésekor az önkormányzati rész, ami
ugye a teljes összegnek a fele, a többit teszi hozzá a Bursa Alapítvány, azt biztosította a
Képviselő-testület, de most kell formálisan egy döntést hozni abban, hogy szeptember 30-ig
csatlakozunk a programhoz. Ezt követően megszületik a kiírás és november 3-ig lehet beadni
a pályázatokat.
Az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az OKSB majd a PVVB elnökét,hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?
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Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Paczona Lajosné: hány tanuló részesül támogatásban és milyen havi összegben?

Dr. Sükösd Tamás: a Bursanak az összege az önkormányzat által hozzáadható összeg
maximum 5.000 Ft, ugyanennyit tesz hozzá a Bursa alapítvány és annyi tanuló részesül mostmár évek óta támogatásban ahány pályázik.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását a bizottságok által tett kiegészítés szerint.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
214/2022.(TX.9.) határozata

Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat
2023. évre

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a
Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat
2023. évre" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat To testülete részt kíván venni
a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat
2023. évi fordulóján, elfogadja a pályázat Általános Szerződési
Feltételeit.

Sárbogárd Város Önkormányzat  Képviselő-testülete 2022.
szeptember 30-ig megküldi a Csatlakozási nyilatkozatot az Emberi
Erőforrás Támogatáskezelő részére.

A Képviselő-testület 800.000 Ft összeggel támogatja az , A" típusú
2022/2023-as tanév második félévére és a 2023/2024. tanév első
félévére pályázókat, valamint a ,B" típusú 2023/2024. tanévre, a
2024/2025. tanévre és a 2025/2026. tanévre pályázókat, amely
összeget a 2023. évi költségvetésbe beépíti.
Felkéri az OKSB-t, hogy a pályázat 2022. október 3-ig történő
kiírásáról gondoskodjon, valamint a beérkező pályázatokat bírálja el.
Felkéri a képviselő-testület az Oktatási, Közművelődési és Sport
Bizottságot, hogy az elbírálás során több szempontot figyelembe véve
pontozásos rendszer alapján döntsön a fenti keretösszegen belül a
támogatás pályázónkénti havi összegének megállapításáról.

Utasítja a polgármestert, hogy a nyilatkozatot az elektronikus
adatbázis használatáról írja alá.

Határidő: Csatlakozási — nyilatkozatot megküldésére: 2022.
szeptember 30.
pályázat kiírására: 2022. október 3.

Pályázat elbírálására: 2022. december 5.
jelentésre: januári testületi ülés
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Felelős: polgármester
OKSB elnöke

Címzetes főjegyző, szervezési osztályvezető

12. — Önkormányzati lakások bérleti díjának megállapítása 2023. évre
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: jogszabályi lehetőségünk sem lett volna arra, hogy bérleti díjat emeljünk,
de a megbeszéléseink során az egészen biztosan látszott jegyző asszony, illetve a stáb
számára, illetve akár az én számomra is, hogy a szociális lakások vonatkozásában ennek
értelme sem lenne, mert két csapatot leszámítva van egy folyamatos fizetési hajlandóság,
akiket nem nagyon lehet többletteherrel már semerre sem mozdítani. Ennek megfelelően nem
is nagyon szoktunk változtatni a szociális bérlakások díján és így most a szakemberlakás is
maradt ugyanazon a szinten. Egyébként azon sem nagyon szoktunk emelni. Csak a külterületi
aranykoronás területeken szoktunk változtatni. Tehát a szántó, legelő területeken
folyamatosan, mint ahogy a piac is változik ebben a vonatkozásban.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 215/2022.(TX.9.) határozata
Önkormányzati lakások bérleti díjának megállapítása 2023. évre

Sárbogárd Város — Önkormányzat — Képviselő-testülete — az
"Önkormányzati lakások bérleti díjának megállapítása 2023.évre"
tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza:

A Képviselő-testület úgy határoz, hogy mind a szociális helyzet
alapján, mind a költség elv alapján a szakemberlakások esetében,
mind a piaci lakbér mértéke alapján történő bérbeadáshoz
meghatározott eltérő lakbérmértéket a 2021.évi XCIX. törvény
152.§(2) bekezdésére való tekintettel2023. január 1-jével nem
módosítja.
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A Képviselő-testület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a bérlők
tájékoztatásának kiértesítéséről intézkedjen.

Határidő a bérlők kiértesítésére: 2022. szeptember 30.
Felelős: címzetes főjegyző

13. — A képviselő-testület bizottságainak beszámolója az éves munkáról
Előadók: bizottságok elnökei

Dr. Sükösd Tamás: örülünk annak, hogy véget ért a világjárvány által megváltoztatottmunkarend, a bizottságok is vissza tudtak állni a , csatasorba". Lehet látni, hogy kellettdöntéseket hozni. Tisztelettel megköszönöm mindegyik bizottság munkáját.
Minden bizottság a saját beszámolóját tárgyalta. Kérdezi az OKSB, az ESZB, a PVVB
elnökeit illetve az ÜJB elnökhelyettesét, hogy kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos
anyaghoz, illetve milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: nem kívánom kiegészíteni a beszámolót. Ismerteti az OKSB javaslatátGegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: köszönöm nem kívánom kiegészíteni a beszámolót. Ismerteti az ESZBjavaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: köszönöm én sem kívánok szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz. Ismerteti
a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Prágerné Topp Erika: köszönöm, nem kívánom kiegészíteni a beszámolót. Ismerteti azÚJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: megnyitja a napirend felett a vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?
A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az Oktatási, Közművelődés és Sport Bizottság, azEgészségügyi és Szociális Bizottság, a Pénzügyi, Városgazdálkodási és VárosfejlesztésiBizottság, valamint az Ügyrendi és Jogi Bizottság beszámolójának elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a bizottsági beszámolókat elfogadta és azalábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
216/2022.(IX.9.) határozata

A képviselő-testület bizottságainak beszámolója az éves munkáról

Sárbogárd — Város — Önkormányzat — Képviselőtestülete — , A
képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról" c.
napirendet megtárgyalta és az Oktatási, Közművelődési és Sport
Bizottság, az Egészségügyi és Szociális Bizottság, a Pénzügyi,
Városgazdálkodási és Városfejlesztési Bizottság valamint az Ügyrendi
És Jogi Bizottság 2021. szeptember 1 — 2022. augusztus 31. közötti
időszakban végzett munkájáról készült beszámolókat elfogadta.

14. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: jegyző
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Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 14. ) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 14.)napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —kizárja.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
217/2022. (IX.9.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamáspolgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 14.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál aszavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólásvan-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A képviselő-testület 8 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásba) szavazattal az alábbihatározatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
218/2022.(IX.9.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd
Tamás polgármester részére 2022. augusztus 15-től 2022.augusztus
19-ig 5 munkanapra 2022. évi szabadsága igénybevételét engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye
nyilvántartásba.

Határidő: 2022. szeptember 23.
Felelős: jegyző

Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.
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15/1. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: Marosvölgyi doktornő a megváltozott körülmények miatt december 31-ig
vállalta el a feladat ellátását. Folyamatosan egyeztetek vele, ezt az időszakot ki is tudja tölteni.
Ugyanakkor a Zila Dent Kft. lenne a következő feladatellátó, ez Dr. Kadlecsik Angélának a
családi cége. Kadlecsik doktornő jelezte, hogy mivel ő egy másik helyen rendelkezik saját
jogon praxissal, ezért szükséges lenne már most meghoznunk azt a döntést, hogy január 1-től
ő lehessen az I. számú fogorvosi körzet fogorvosa és el tudjon kezdeni egyeztetni a NEAK-
kal és az Országos Kórház Főigazgatósággal és egyéb szervezetekkel, akik praxisjog fölött
diszponálnak. Természetese a két orvos közös kapcsolattartása is megtörtént.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
219/2022.(IX.9.) határozata

Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátásáról

Sárbogárd "Város Önkormányzata 2023. január 1. napjával
feladatellátási szerződést köt a ZilaDent Kft. (székhely: 7000
Sárbogárd, Ady E.u.224.; adószám:26576190-1-07; cg.:07-09-
029501; képviseli: Szakács András ügyvezető) által foglalkoztatott Dr.
Kadlecsik Angéla (székhely: 7000 Sárbogárd, Ady E.u.224.
nyilvántartási szám: 76314 ) fogorvossal, a Sárbogárd I. számú
fogorvosi körzetben fogorvosi tevékenység ellátására. A fenti
szerződés és jelen döntés alapján Dr. Kadlecsik Angéla jogosulttá
válik a praxisjog megszerzésére. A szerződésben rögzítésre kerül
minden kötelező elem, amit az önálló orvosi tevékenységről szóló
2000. évi II. tv., továbbá valamennyi vonatkozó jogszabály előír,
különösen az, hogy a feladat ellátás idejére vállalkozást illeti meg a
sárbogárdi I. számú fogorvosi — körzetre jutó —Nemzeti
Egészségbiztosítási Alapkezelő általi finanszírozás, míg az
önkormányzatot további fizetési kötelezettség nem terheli. Az
önkormányzat a feladat ellátás idejére térítésmentesen adja a
vállalkozás használatába a Sárbogárd, Ady Endre út 79-83. szám alatti
rendelőintézetben található fogorvosi rendelőt a szakmai
minimumfeltételeket biztosító felszerelésekkel együtt.
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A polgármester jogosult és köteles a vonatkozó szerződések
megkötésére, a feladatellátással kapcsolatos valamennyi szükséges
intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok értesítésére.

A — polgármester kötelezettséget vállal valamennyi szükséges
intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok értesítésére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

15. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Paczona Lajosnénak.

Paczona Lajosné: köszönöm, nincs bejelentésem.

Nedoba Károly: örülök, hogy a jutalmat megszavaztuk és a városnak erre van anyagi forrása.
Ez egy csattanós válasz volt azoknak a képviselőtársaimnak a kritikájára és azoknak a
sárbogárdi polgárok a kritikájára, akik azt mondták, hogy minek kidobálni a Sárbogárdi
Napokra a pénzt, mert nem lesz másra. Itt a csattanós válasz, van. Gondolom ezek után
átértékelik a véleményüket és a következő költségvetésnél támogatják a Sárbogárdi Napok
rendezvényt, ha a rezsi nem viszi el a pénzt.
Nem voltam az előző testületi ülésen, akkor a külső településrészek buszközlekedését
megszüntettétek. Ebből indulok, ki. Amilyen összeget kifizettünk az utóbbi időben, ami
nagyon jó. Gondolom azt a két millió forintot elbírta volna a város ebből az aspektusból
nézve. Azt én is tudom, hogy az elmúlt 10 évben mi a válasz, hogy nem volt kihasználva,
nincs utasközönség. Ezt el is tudtam volna fogadni, ha a város olyan anyagi helyzetben lenne,
hogy azt a két millió forintot nem tudta volna kigazdálkodni. Itt a példa ki tudta volna.
Gondolom arról volt szó, hogy nem akartatok fölösleges pénzt kidobni pár embernek a
kényelméért. Úgy gondolom talán be lehetett volna vállalni.

Dr. Sükösd Tamás: hosszan gondolkodtam azon, azonkívül, hogy nem volt nehéz
lemodellezni, hogy ha ezt közzé teszem a polgármesteres facebook oldalon, akkor számos
olyan hozzászólás lesz...

Nedoba Károly: elnézést, hogy közbevágok. Ezt főleg azért is kérdezem, mert te is egy külső
településrésznek vagy a képviselője, illetve Aranyos József is és Dr. Prágerné Topp Erika is.

Dr. Sükösd Tamás: bár a külső településrészek közül kettő speciális, mert sem Rétszilasra,
sem Kislókra soha nem ment helyi járat.
Folytatva az előzőeket. Elmondom, hogy számos olyan világmegváltó komment fog érkezni
olyan személyektől, akik valószínűleg az elmúlt 25 évben nem ültek buszon, de azt sem
tudják szerintem, hogy milyen színű a helyi járat. Ez így lett.
Lehet azt nézni, hogy ez két millió mínusz, én meg azt mondanám, hogy ezzel inkább az
elmúlt három évben olyan 6 millió mínusz volt úgy, hogy ez igazából hatékonyan nem
szolgálja az emberek kényelmét. Bármilyen meglepő az, hogy 0 és 2 között szokott lenni az
átlagos utasszám és néha, amikor úgy vannak a szociális támogatások és fizetések kiosztva
akkor néha volt szombaton ezt meghaladó létszám. Az egy eset, ettől még ezt fönntartottuk
egy darabig, mert jobbnak tűnt. Ugyanakkor megnéztük azt, hogy s ezért tetszett nagyon és
ezért nem válaszoltam rá, hogy ,, az emberek életét vesszük el, mert mindet elveszünk és soha
nem lesz semmi". Sárhatvant három járatpár érinti szombaton, Pusztaegrest pedig öt. Tehát

19



abszolút nem volt hiánypótló jellegű a szolgáltatásunk. Ez nyilván a racionalizálásoknak egy
olyan döntése, mondhatnánk, hogy ez az egyetlen racionalizáló döntésünk, de nem csak ezt
kötelező közzé tennünk. Számos olyan döntésünk van, ami a költséghatékonyság növelését
kell hogy elősegítse. Ez is közte van és ezt sem lehet úgy nézni, hogy megszüntettük a
szombati járatot hanem úgy kellett nézni, hogy mivel elfogytak a tartalékai, mert az
előterjesztésnek erről szólt az első fele, hogy a korábbi tartalékai a cégnek elfogytak. Ennek
megfelelően már csak az ársapka nélküli gázolajjal tud szolgáltatást nyújtani. Ő megtette,
amit meg tudott tenni, majd jött azzal az egyébként forintra leellenőrizhető kimutatással, hogy
mennyivel nőttek a költségei. Nem számolva azzal, hogy lesz-e minimálbéremelkedés, vagy
bármi egyszerűen csak a gázolajárat csak fölszoroztuk. Ez ebben a vonatkozásban egy
markáns összeg volt, majdnem 1 millió forint havonta. Tehát az egy 12 millió forintos
többletkiadás, amiből így most kettőt le lehet venni, tízet meg hozzá kell rakni. Hozzá is rakta
a képviselő-testület minden további nélkül, de nem tudunk mit kezdeni vele nyilván. De ezt
úgy ahogy a többi intézménynél is racionalizálunk, itt is megtettük, mert ezt így, hogy
egyébként a szolgáltatás nem hiánypótló jellegű, nem volt értelme fönntartani.

Nedoba Károly: gyakorlatilag a város anyagi helyzete megtehette volna, gyakorlatilag nem
akartunk egy majdnem csak nulla szolgáltatást igénybe vevő dolgot finanszírozni.

Dr. Sükösd Tamás: a dologi költségek átszámolása, tehát magyarul, amivel most mindenki
foglalkozik, a rezsi démon ezután következik és nyilvánvalóan, aki minden következmény
után megy csak, azért az legalábbis nem előrelátó.

Dr. Prágerné Topp Erika: képviselőtársam kommentjéhez annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy
én a gyakorlati oldalát látom. Ott mennek el előttünk a buszok. Minden helyi járatos buszt
látok, és igen nagyon szomorú a helyzet, mert van, amikor üresen fordul meg a busz.
Szombatonként egyszer volt, hogy egy idős hölgyet láttam, mert szombaton akart bejönni
Sárbogárdra hajfestéket venni. Én úgy látom, hogy 2-3 ember van a buszon. Nincs utas.
Szombaton meg abszolút nincs.
Szeretnék meghívni mindenkit a szombaton rendezendő pusztaegresi bálra. Köszönöm asegítséget a szervezéssel kapcsolatban mindenkinek, polgármester úrnak, aljegyző úrnak és
külön meg szeretném köszönni a segítséget Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezetőnek,
mert ő minden kérésemet igyekezett teljesíteni.

Tóth Béla: kerékpárút. Kinizsi utcától jobb oldalt lefele. Kiszélesítettük és ahogy van a beton
utána jön egy zúzalék rész a padkán. Megpróbálták a betonba beletömíteni a zúzalékot, de
nem sikerült. A kijárat az ingatlanokról katasztrofális. Az egyik helyen a zúzalék be van az
árokba téve.

Dr. Sükösd Tamás: még nincs átvéve. Minden kedden a kooperáció témája. Külön felvettük,
hogy hány kocsibejárót kellene megnézni. Illetve Sárszentmiklóson is van egy probléma, a
műszaki ellenőr is folyamatosan presszionálja a kivitelezőt, mert van még baj.

Tóth Béla: a másik a Köztársaság út 40., 46., 52. szám előtti fedlapok. Nagyon zajosak.

Dr. Sükösd Tamás: bejelentettem a múlt héten sokadszor.

Tóth Béla: a Kinizsi utca és a 63-as kereszteződésénél van egy nagy gödör.

Dr. Sükösd Tamás: jeleztük a Strabag-nak. Azt ők vágták ki.
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Tóth Béla: most csinálják, amit kértem a Kinizsi utcában a vízgyűjtőt. Kátyúzások az
utcákban? Nap utca, Kis utca, Szélső utca.

Dr. Sükösd Tamás: jelen pillanatban nincs emberünk.

Aranyos József: köszönöm nincs bejelentésem.

Erős Ferenc: köszönöm nincs bejelentésem.

Bágyi Zoltán: köszönöm, nincs bejelentésem.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót a lakosság részéről megjelent személynek.

Bazsonyi Istvánné: szeretném megkérdezni, hogy milyen címen üzemel az éjjel-nappali üzlet
a gyógyszertárral szemben? Ugyanis hajnalig nesz van, mulatozás, szórakozás van.
Képtelenség nyugodtan pihenni.

Dr. Venicz Anita: boltként üzemel. 0-tól 24-óráig tart a nyitva tartása. Ha bármilyen probléma
van vele, akkor írásban kell bejelenteni. Pont a zárt ülés témáját is ez érinti egy másik bolt
kapcsán. Ennek hatósági eljárási formája van. Kérelemmel indul. Ezt be kell jelenteni a lakók
részéről.
Megkapták a 0-től-24 óráig tartó nyitva tartás lehetőségét. Van lehetőség korlátozni, ha afeltételek adottak. Tehát be kell adni a kérelmet. Konkrétan leírni, hogy mikor mi történt.
Bazsonyi Istvánné: rendben. Köszönöm szépen.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 9.50 órakor bezárta azzal,
hogy a képviselő-testület zárt ülésen folytatja tovább a munkát.

Km.f.
vi e] 9.1708. é.üköső Tamás Novák Kovács Zsolt

polgármester alpolgármester, jkv.hitelesítő

Pivi
címzetes főjegyző

ln betk AL
Tőth Béla Erős Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. október 14-i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 10 fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Huszárné Kovács Márta Zengő Óvoda intézményvezető,
Horváth István Sárbogárdi Kulturális Egyesület elnöke

Média Bogárd és Vidéke Hargitai-Kiss Virág
Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 992 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 10 képviselő tartózkodik az ülésteremben. Nedoba Károly igazoltan
van távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
228/2022.(X.14.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. október
14-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
229/2022.(X.14.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. október
14-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: A napirendről történő szavazás előtt tájékoztatom a képviselő-testületet,
hogy Borbély Sándor és Paczona Lajosné képviselőtársunk önálló képviselői indítványt
nyújtott be. Az önálló képviselői indítvány benyújtására eljárásrendileg az SZMSZ szerint
került sor. Az indítvány alá van írva a szükséges idővel korábban került benyújtásra, tehát a
visszautasításnak nem volt oka. Az indítvány a 70 év feletti nyugdíjasok, rokkant
nyugdíjasok, gyermekét egyedül nevelő szülők, 3 vagy több gyermeket nevelő szülők
támogatására, illetve energiatakarékos LED-csereprogramra tartalmaz javaslatot. Ez utóbbinál
jelzem, hogy az intézményeinkben a LED cserét folyamatosan végezzük pld. az idős ellátást
biztosító intézményeken végig is értünk már.
Ami az önálló képviselői indítvánnyal kapcsolatban fontos elmondani, hogy önmagában egy
tiszteletreméltó célért született, ugyanakkor az önálló képviselői indítvány benyújtásának
vannak tartalmi előírásai is. Az SZMSZ 18. §-nak kell megfelelni ebben a vonatkozásban. Ott
is leginkább tartalmilag a 4 bekezdésnek: , Az indítványnak tárgyalásra és határozathozatalra
alkalmasnak kell lenni. A nem szabályszerűen benyújtott indítványt az ülésvezető
visszautasíthatja. Nem lehet önálló képviselői indítványt benyújtani az éves munkatervben
valamely ülésnapra meghatározott napirendre." Ez ennek teljes egészében megfelel ebben a
vonatkozásban, mert nem az éves munkatervben valamely ülésnapra meghatározott napirend.
Ugyanakkor két fontos dolog. Az egyik, hogy határozati javaslatot kell, hogy tartalmazzon az
indítvány és meg kell jelölni a költségvetési forrást. Ezt különösen cizellálttá teszi az a dolog,
hogy az, amire javaslatot tettek, az kizárólag rendeleti úton szabályozható, határozattal nem.
ftt olyan határozati javaslatot kellett volna tenni, amiben rendeletalkotásra tesz javaslatot és
annak a szakmai előkészítését szintén az SZMSZ-ben előírtak szerint a jegyző végzi.
Önmagában értem mi az, amit elő akartatok terjeszteni, de az a formát meg kell neki adni,
hogy az érdemi tárgyalásra alkalmas legyen. Az csak egy személyes megjegyzés, hogy a
felülről nyitott halmazt nem nagyon lehet sem rendeletben, se másmilyen döntésbe foglalni.
Azt nagyon nehezen tudom elképzelni, hogy az országban találsz olyan támogatást, ahol nincs
ott a jövedelem százalékos korlátja mellett az, hogy de maximum hány forintig. Ebben a
tekintetben úgy nem lehet költségvetést tervezni, hogy ez majd valahány forintig fog tartani.
Jelen pillanatban az előterjesztés határozathozatalra nem alkalmas, mert nincs benne
határozati javaslat és költségvetési forrás sincs megjelölve.

Borbély Sándor: az örömmel tölt el, hogy a problémát érzékeli mindenki. Nagyjából ismerem
a városunk anyagi, gazdasági helyzetét. Egyfajta felmérés kellene, mert statisztika ide, vagy
oda nem hiszem, hogy valaki konkrétan meg tudná mondani, hogy pld. hány 70 év feletti
szorulna erre rá. Mi ennek a költségvonzata. Én azzal tisztában vagyok, hogy ez nem egy
egyszerű dolog, hogy megígérjük, hogy van egy hatalmas tól-ig. Ez a javaslat egyfajta
gondolatébresztő, hogy valamit tenni kéne, mert azt is elismerjük, hogy nagyon sokan
kerültek most okoktól függetlenül nehéz helyzetbe. Akkor az a megoldás, hogy az egészet
tegyük sutba?

Dr. Sükösd Tamás: nem. Két dolog, ami nagyon fontos. Erről így akkor sem tudnék
szavaztatni, ha akarnék. Magával a céllal egyet tudok érteni, de azt mondani, hogy igazából
mi elmegyünk amúgy a probléma mellett, az meg nem igaz, azon egyszerű oknál fogva, mert
azt a réteget, aki az életkorától függetlenül a jövedelmi viszonyai miatt szakad le, azt a
települési támogatáson keresztül mi segélyezzük. Ennek a segélyezésnek 30 millió forintot
meghaladó nagyságrendje van most is. Ez a környékbeli településeken talán sehol nincs. Van
még a krízistámogatás is, ami ebben az összegben benne van, de ebben a vonatkozásban
többet bíráltam már el ugyanúgy adott esetben a megnövekedett energiaárak miatt is. Nem



arra szűrűnk, hogy hány évesek, hanem jövedelem felől közelítjük meg ezt. Jövedelem felől
megközelítve igazából a munkaképes korúaknál semmi mást nem várunk el csak azt, hogy ha
nem dolgozik, akkor működjön együtt a munkaügyi központtal. Nincs magas elvárási szint
ebben a tekintetben. A segélyezési rendszerünk működik. Ha megnézzük, jelen pillanatban a
legtöbb állami támogatás a lakosság felé megy. Az önkormányzatok irányába semmi sincs.
Ennek megfelelően én azt gondolom, hogy azokat az alapszolgáltatások, amiket nyújtunk,
azokat tudjuk nyújtani ezután is. Tekintettel arra, hogy ahol tudtunk, már kötöttünk
energiaszerződéseket tavasszal, nyáron. Nem azért, mert előre láttuk ezt a helyzetet, hanem
azért mert muszáj volt. Mindegyiket folyamatosan monitoroztuk, csoportos beszerzéseken
vettünk részt, hogy jobb legyen a matek. Ennek ellenére van még mindig nagyon sok
úgynevezett egyetemes szolgáltatási szerződésünk, ami 2022. december 31-ig tart. Ezeket is
beletettük egy csoportos energia-beszerzésbe. Ez a csoportos energia-beszerzés nyáron három
nap alatt lefutott úgy, hogy volt két jobb ajánlat a csoportos beszerzésre, mint amit mi
kaptunk. Most ez másfél hónapja van bent és még nincs ajánlat. Az összes beszerző azt
mondja, hogy december közepéig nem is lesz. Akkora lesz, mert az állam kötelezte az MVM-
et, ha más nem az MVM biztosan fog adni ajánlatot, mert muszáj neki, de remélem többen is
adnak. Ugyanakkor ahhoz, hogy azt lehessen mondani, hogy 2023-ban ezek mellett a
költségvetési feltételek mellett, tehát, hogy nem tudjuk megtervezni a költségvetést, mert nem
látjuk a dologi költségeket, 2023-ban az összes intézményt kell tudnunk működtetni. Nekünk
tipikusan olyan intézményeink vannak, ahol a szó jó értelmébe véve kvázi a
magatehetetleneket kell segíteni. Tehát a bölcsődéseket, óvodásokat, akik nyilván nem tudnak
magukról gondoskodni illetve az idősellátás keretében azokat, akik meg már nem tudnak
magukról gondoskodni. Nem véletlenül mondtam azt a Fejér Megyei Hírlapnak másfél
hónapja, hogy nem fogunk senkit az út mellett hagyni, ezt kell megoldanunk. Én innen
közelítek, hogy nekünk most az első és legfontosabb feladatunk, hogy az
intézményrendszerünk megálljon a lábán és az alapellátást lehessen biztosítani. Mellette a
segélyes rendszerből nem vettünk el. Ha elkezdenénk kidolgozni rendeleti szinten ezt amit
mondasz, akkor azt ugyanabból a forrásból lehetne elvenni amit egyébként jövedelem alapon
most is odaadunk. Van egy viszonylag cizellált rendszer, ami alapján bírálunk. Ez egy átadott
hatáskör, mert ez egyébként lehetne a képviselő-testület, vagy bizottságának a hatásköre is.
Bizonyára , romantikus" lenne, ha minden héten lenne ülés. A segélyek mennyisége, a tavalyi
ügyszámom elhagyta az ezerkettőszázat. Ezt ha visszavetítem munkanapra nem alacsony.
Ezeket én szoktam elbírálni, nyilván szigorú hatósági előkészítést követően. Azt gondolom,
hogy ez a rendszer jelen pillanatban működik. A LED cserét pedig csináljuk folyamatosan.
Az idősotthon épülete nem energiahatékony. Nem hagyjuk az út mellett ezeket az embereket
sem, csak nem így szűrűnk, hanem jövedelem alapon szűrűnk. Ilyen szempontból kvázi
mindegy, hogy hány gyereke van, ha nincs elég jövedelme, akkor segítjük. El kell, hogy
mondjam, hogy a segélyezés általános tapasztalata szerint a legrászorultabb rétegek nagy
része eddig sem gázzal fűtött. A legtöbb települési támogatási kérelem az elmúlt öt évben
biztosan tüzifára érkezett be. Nem alapvetően azzal van problémám, hogy mi a cél, csak mi
nem így alakítottuk ki a támogatás rendszerét. Ez így jelen pillanatban működik azzal együtt,
hogy október van. A költségvetést most átírni, nem könnyű feladat. Ha jövő hónapban
visszahozzátok határozati javaslattal, rendelet-tervezettel végig tudjuk vinni, de én biztosan
nem év végén hoznám. Év végén azt kell nézni egy normál gazdálkodású évben is, hogy
hogyan futtatjuk ki a költségvetést. Ezt most nehéz lenne normálnak nevezni, úgy, hogy nem
látjuk azt, hogy hogyan fognak kinézni az energia számláink. Olvastam, hogy
Székesfehérvárnak 11,2-szeres lett a távhő, szeretném elmondani, hogy Sárbogárdon pedig az
egyedi döntés alapján ami szeptember 30. után hatályba lépett 14,37-tel kell megszorozni a
korábbi távhő díjat. Ami eddig 5.830.000 Ft volt, az most 80 millió forint lesz. Jelen
pillanatban éppen az intézmények átszervezése, illetve nyitvatartási idő és egyebek kvázi
nyírbálása mellett próbáljuk a dolgot megállítani a lábán. Én a költségvetésbe jóérzéssel nem
tudnék belenyúlni. Beszéltem erről a gazdasági osztályvezetővel is, de nála sincs ott a bölcsek



köve ebben a vonatkozásban, hogy október végén mit csináljunk egy olyan költségvetéssel,
amit egyébként is nagyon nehéz tudni, hogy hogy fejezünk be. Nem a problémafelvetéssel
van bajom, hanem azzal, hogy most jelen pillanatban én azt gondolom, hogy helyi
körülmények között nem tudjuk megoldani.

Borbély Sándor: átdolgozásra, további pontosításra visszaadva?

Dr. Sükösd Tamás: még nem szavaztunk róla, de nem tudnánk beletenni a napirendbe.
Megvan az, hogy hogyan készül egy előterjesztés, benne van az SZMSZ-ben. Határozati
javaslattal, mindennel együtt. Ezt nem tudjuk menet közben orvosolni, mert ebből nem tudok
szóbeli előterjesztést csinálni négy határozati javaslattal. Megmondom őszintén nem is
akarok, mert akkor biztosan itt ülünk még délután is. Én a következő költségvetési év
megindításában gondolkodnék inkább, mint egy november közepi testületi ülésen azt
mondani, hogy a 2022. évi költségvetésbe nyúljunk bele. Nem a céllal van bajom, hanem
azzal, hogy nem tudjuk most megoldani.

Paczona Lajosné: azért mertük ezt a javaslatot felterjeszteni, mert látjuk a televízióban is,
hogy több településen is támogatják most a rezsiemelkedések miatt a rászorulókat.
Gondoltuk, hogy a költségvetésbe nem fér bele.

Dr. Sükösd Tamás: a legtöbb településen ezt nem támogatják, hanem vannak olyan
települések, ahol voltak olyan pályázati források, amit különböző támogatásokra át lehetett
csoportosítani és abból vannak ilyen hangulatjavító intézkedések. A tegnapi székesfehérvári
közgyűlés egyik napirendi pontjában kizárólag megszorítás volt. Székesfehérvár a
legtőkeerősebb település Fejér megyében.
Komolyan vesszük azt, hogy hogyan kell ezeket a támogatásokat adni és nagyon sok van
belőle. Azt is tudják pontosan az emberek, hogy amikor ennek kimerül a száma, elérik az éves
maximumot ami attól függően van, hogy valaki kap-e mellette lakásfenntartási támogatást is,
avagy nem. Akkor utána ez úgy néz ki, hogy január 3. lesz az első munkanap. Január 4-én
lesz bent 150 db kérelem. Tehát ezek az emberek pontosan tudják, hogy ki adhat be kettő
kérelmet, hármat egyszerre. A nyomtatványok ki vannak kérve decemberben. Február
közepére elérjük a 300-400 db-os ügyszámot.
Nem a céllal van bajom, hanem azzal, hogy ennek kell adni egy formát, meg főleg kell adni
egy olyan fajta költségvetési forrást, amit én megmondom becsülettel, most nem látok.
Tekintettel arra, hogy az SZMSZ-nek tartalmilag nem felel meg, jogszabályszerkesztés
tartalmilag nincsen benne határozati javaslat, ezért javaslom, hogy ne vegyük fel napirendre
az önálló képviselői javaslatot. Aki ezzel egyetért, kérem kézfelemeléssel szavazzon.

A képviselő-testület 8 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
230/2022.(X.14.) határozata

a nyílt ülés napirendjének módosításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjére Borbély Sándor és Paczona Lajosné képviselők ,,A
kormány rezsinövelő intézkedéseink Sárbogárd városra gyakorolt
káros hatásainak enyhítésére szolgáló önálló képviselői javaslatát"
nem veszi fel tekintettel arra, hogy a Képviselő-testület és szervei
szervezeti és működési szabályzatáról szóló 23/2016.(IX.27.)
önkormányzati rendelet 18. § (4) bekezdése értelmében tárgyalásra és
határozathozatalra nem alkalmas.



Dr. Sükösd Tamás: Javasolja, hogy a képviselőtestület vegye fel napirendjére a 14/1. Sárréti
Csókavirág Néptánc Egyesület székhelyhasználat engedélyezéshez hozzájárulási kérelme c.
előterjesztés.
Szavazásra teszi fel a módosított napirend elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

1.

2.

9.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
231/2022.(X.14.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirendi:

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.
Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök
Beszámoló a közművelődési, kulturális intézményekben végzett tevékenységről
Előadó: polgármester

intézményvezetők

A Sárbogárdi Zengő Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása
Előadó: polgármester

A Sárbogárdi Zengő Óvoda 2022/2023-as nevelési évre szóló munkatervének
véleményezése
Előadó: polgármester

A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Rendeltetést, rendeltetési egységszámot igazoló hatósági bizonyítvány kiállításáról
szóló rendelet elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

A  képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló
23/2016.(IX.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámoló
Előadók: önkormányzati képviselők

10. Nem lakáscélú helyiségek bérleti díjának megállapítása 2023. évre
Előadó: címzetes főjegyző

11. Tehetség Alapfokú Művészeti Iskola kérelme
Előadó: polgármester

12. Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem elbírálása a
Sárbogárd 0637 hrsz-ú ingatlanra tervezett, nem veszélyes építési-bontási, inert
hulladék hasznosító telep kialakítása érdekében
Előadó: polgármester



13.A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

14. Bejelentések

14/1. Sárréti Csókavirág Néptánc Egyesület székhelyhasználat engedélyezéshez
hozzájárulási kérelme
Előadó: — polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Szeptember 12-én tartottunk egy bejárást a tanuszodánál. Beszéltünk az aktuális

problémákról, illetve egyéb közmű kérdésekről.
Szeptember 13-án a Katasztrófavédelem hatósági ellenőrzés keretében elfogadta az

inkubátorház használatbavételi engedélyéhez szükséges előírásokat.
Szeptember 14-én az orvosi ügyelettel egyeztettünk aktuális kérdésekről, illetve a lejáró

szerződés kapcsán is. Ugyanezen a napon egyeztettünk a Magyar Közúttal is. A
Magyar Közút Zrt. igazgatója akkor még 70-8090-ra, később 10090-ra
megerősítette, hogy sikerült a szerződést hatályba léptetni a Vasút utca felújítása
kapcsán. A nyertes kivitelező a Strabag úgy nyilatkozott, hogy elkezdik az idén, de
majd csak tavasszal történik meg a felújítás befejezése. Ugyanezen a napon
Paudics Györgyné szépkorút köszöntöttem.

Szeptember 15-én a foglalkoztatási paktum tartott egy ülést.

9.19 órakor Novák Kovács Zsolt elhagyta a termet.
Jelen van 9 fő képviselő.

Szeptember 20-án rendkívüli zárt ülésen a víziközmű vagyon átadása vonatkozásában
hoztunk döntést. A víziközmű vagyon integrációja úgy tűnik, hogy állami szinten
nem ment végbe. Azt, hogy az egésznek mi lesz a kifutása, szerintem jelen
pillanatban néhány emberen kívül senki nem tudja. Egyeztettünk a Nemzeti
Vízművekkel, az mondták nem tudják mi lesz, várjunk türelemmel. Figyeljük a
honlapot. Nincsen rajta semmi változás. Az integrációtól függetlenül a Fejérvíz
Zrt-vel képzelték el a Dunántúlnak ezen a felén a működtetést, úgyhogy ilyen
szempontból ami nekünk a legfontosabb probléma, hogy ha csőtörés vagy
bármilyen operatív probléma van kinek kell szólni, az úgy tűnik hogy a Fejérvíz
Zrt. marad, ha lesz integráció ha nem.

9.20 órakor Novák Kovács Zsolt visszatért a terembe.
Jelen van 10 fő képviselő.

Szeptember 21-én a pályázatíróinkkal folytattam le egy hosszabb egyeztetést.
Szeptember 22-én a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanácsa

tartott ülést. Üzemeltetési szerződéseket kötöttünk, ami azért fontos, mert KDV
Hulladékgazdálkodási Társulás területéhez tartozik Sárbogárd is. Az Európai Unió
azt mondta, hogy túl közel vannak a hulladéklerakók egymáshoz, a miénket már
nem kell fejleszteni. Ezért a hulladéknak az eltérítése a fő feladat. Ezt részben
Adonyban, részben Polgárdiban végzik el. Én nagyon nehezen tudom elképzelni,
hogy kisebb környezetterhelést jelent-e az, hogy mindegyik irányba 40-50 km-t
utaztassuk a hulladékot, de ennek ellenére azt mondják, hogy ez így lesz jó.



Szeptember 28-án EFOP pályázatok kapcsán tartottunk hosszabb egyeztetést.
Szeptember 29-én a Megyei Közgyűlésen vettünk részt. A Megyei Közgyűlésen

bemutatkozott Fejér Megye új rendőrfőkapitánya, Szabó Vendel ezredes úr, aki
majd ide is fog jönni először egy járási egyeztető fórumra, legközelebb pedig a
képviselő-testületi beszámolókor. Elköszöntünk Dr. Varga Pétertől, aki Győr-
Moson-Sopron megye rendőrfőkapitánya lett, illetve a helyettese Dr. Vörös Ferenc
ő pedig Békés megye rendőrfőkapitánya lett. A rendőrségnél van egy szabály, hogy
tíz év után tovább helyezik a megyei vezetőket. Ugyanezen a napon tartottuk meg
az idősek napját. Illetve tartottunk egy egyeztetést a helyettesítés rendjéről a
szokásos negyedévi menetrenddel az aktív háziorvosainkkal.

Szeptember 30-án a műszaki ellenőrrel egyeztettünk a folyamatban levő pályázatokról.
Október 3-án megkötöttük, de majd átdolgozásra szorul, a helyettesítésre vonatkozó

szerződést Práger doktorral. Most jelen pillanatban szerződés szerint ő látja el a
sárszentmiklósi körzetet, de az orvosokkal történt egyeztetés alapján 2-3 hetes
váltásokkal oldjuk meg a helyettesítést. Práger doktor, Oroszlány doktor és Csanádi
doktor végzi ezt november végéig. November végén pedig újra egyeztetünk attól
függően, hogy Somogyvári doktornő vissza tud-e térni a frontvonalba és ehhez
képest tudjuk tovább tervezni az ellátást.

Október 6-án helyszíni ellenőrzésen voltam. Az EFOP pályázatok kapcsán. Talán
eredményesen végződött a mi részünkről, sok ellenőr érkezett, nagyon sok mindent
kérdeztek, de megfeleltek a kollégák.

Október 10-én intézményvezetői egyeztetést tartottunk az energiaválság kezeléséről. Az
egyeztetés jelenkori állása szerint mindenki tett hozzá az intézmények közül. A
könyvtár az esti nyitvatartást elkezdte korlátozni. Majd meglátjuk még mit tudunk
hozzátenni. Az óvoda vonatkozásában is néhány technikai észrevételt tett az
intézményvezető asszony és ennek megfelelő intézkedéseket is tett. Reggel, amikor
ügyeleti rend van csak ott világítanak ahol szükséges. A szellőztetéseket és minden
egyebet abban a hatékonyságban végzik, ahogy szükséges. Kormányzati intézkedés
kapcsán, ami szerint vélhetően az iskolákban nem lesz őszi szünet, a téli szünet
viszont hosszabb lesz. A köznevelési törvény szerint ugyan az óvodában nincsen
őszi szünet, ugyanakkor a fenntartó tudtával intézményvezető döntése alapján
szoktunk felmérést készíteni az igényekről. Amikor így vélhetően a téli szünet
ideje alatt egy hosszabb ügyeleti rend lesz, ott a legkisebb egységben, tehát a
töbörzsöki óvodában fogjuk az ügyeletet tartani, mert gazdaságosan azt lehet a
legjobban nyitva tartani. Ilyen és ehhez hasonló intézkedések lesznek. A
bölcsődében is csak racionalizálást tudunk megtenni. Ahol a legdrasztikusabb
beavatkozás látszik most az a Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény. A SESZI-
nél most az látszik, hogy a 8 tantermes iskolában működő Családsegítő Szolgálatot
és Házi Segítségnyújtó Szolgálatot áthozzuk az Ady E. út 164. szám alá, a régi
tanács épületébe kicsit összezsúfolva a télre jó néhány irodába. Azt az épületet
temperáló fűtés mellett lezárjuk. Raktározást temperáló fűtéssel is lehet végezni. A
szolgáltatások színvonalát próbáljuk megtartani ugyanezen a szinten. Nem lesz
egyszerű. Ez az épület maga rosszabb állapotban van, mint a 8 tantermes iskola,
ugyanakkor a 8 tantermes iskolának a fajlagos költsége nagyon magas. Ez a
megoldás legalább 20 millió forint megtakarítást jelent egy lépcsőben. Meglátjuk,
hogy mit tudunk még adott esetben racionalizálni, de ezen a nyomvonalon
indultunk el. Mindenki mindenhol próbál ésszerűen takarékoskodni. A
tővhőszolgáltatás kapcsán is elmondták, hogy ha van egy hőmérsékletkövető
szonda, amivel lehet szabályozni, arra ne nyissunk rá ablakot. Ne legyen az, hogy
indokolatlanul meleg van és nyitott ablaknál üldögélnek. Számos dolgot
próbáltunk, ami a működéssel függ össze. A távhőnél számítható, ezért mondtam,
hogy 20 millió forint. Ha jól jön ki a lépés még 30 millió forinttal is eltéríthető lesz



az összes távhős költségünk. Szeretném elmondani, hogy ez a távhős költségünk
tavaly 5.800.000 Ft volt, és ha most elérjük, hogy ,,.csak" 45 millió legyen, ne 80
millió azért abszolút számba az is egy nagy romlást jelent, de nyilván ahhoz képest
ahova eljuthattunk volna romlásba ahhoz képest nagyon nagy javulás. Erről szólt
az intézményvezetői egyeztetés. Ezt tovább fogjuk folytatni. Horváth István
művelődési ház vezetőjével is egyeztetünk a továbbiakról.

Október 11-én tartottunk egy rendőrségi egyeztetést, aminek az eredeti témája nem ez volt, de
fontosnak tartom elmondani. Láttam a közösségi oldalon, hogy Pusztaegresen volt
vagyon elleni cselekményeknek egy sorozata, négy darab, amivel
meggyanúsítottak egy személyt, aki mind a négyet el is ismerte. Nagyon jó, hogy
van lakossági összefogás, de nem kell se boszorkányüldözést és egyebet tartaniuk,
a rendőrség teszi a dolgát. Ez egy folyamatban lévő nyomozás. Kapitány úr azt
mondta nyugtassunk meg mindenkit.

Október 12-én egy helyi kezdeményezéssel próbáltunk a helyére tenni egy külterületi földutat.
Remélem, hogy inkább eredményt értünk el vele, mint nem.

Az előző ülésen zárt ülés keretében fellebbezés elbírálására került sor.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta
és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
232/2022.(X.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
233/2022.(X.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet



megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésének
elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az aljegyző-hatósági osztályvezető
jelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
234/2022.(X.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésében
foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
235/2022.(X.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
236/2022.(X.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt —határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Bs Beszámoló a közművelődési, kulturális intézményekben végzett tevékenységről
Előadó: polgármester

intézményvezetők

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm a teremben Horváth Istvánt a Sárbogárdi Kulturális
Egyesület elnökét és egyidejűleg szeretném jelezni, hogy a Sárszentmiklósi Közösségi
Ház/K1lub vezetője Szloboda Marianna jelezte, hogy nem tud részt venni az ülésen.
A kulturális intézmények vonatkozásában fontos az, hogy a Sárbogárdi Kulturális Egyesület
fönntartja a József Attila Művelődési Központot, a Rétszilasért Egyesület a rétszilasi
művelődési házat és van a Sárszentmiklósi Közösségi Ház/Kilub, ahol a mi állományunkban
levő munkavállaló, de az iskolával nyilván szorosan együttműködve működteti magát a
klubot. Illetve önálló intézményként működik a Madarász József Városi Könyvtár. Aki
kultúra vagy a közművelődés területén bármit csinál Sárbogárdon, különös tekintettel az
intézmények vezetőinek és dolgozóinak szeretném megköszönni a 2022. évi munkáját és
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szeretném őket buzdítani, hogy 2023-ban ugyanígy tegyék ezt tovább. Mindegyik beszámoló
alapján látszik, hogy ezek élő intézmények. Különös tekintettel a József Attila Művelődési
Ház, a Sárszentmiklósi közösségi Ház/Klub és a Madarász József Városi Könyvtár mindegyik
nagyszámú rendezvényt tudhat magáénak és mindenképpen fontos közösségformáló
helyszínek.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: tetszik a beszámoló. Rövid, tömör. Ebben a nehéz gazdasági helyzetben
megpróbálunk minden forintot megfogni, bevételre szert tenni. A civil szervezeteknél van
olyan, ami nehezen megfogható. Szabályozva van ez egyébként. Mit teszünk akkor, ha
mondjuk a Fidesz, a Jobbik vagy mondhatnék több pártot szeretne ott rendszeresen
rendezvényeket tartani? Ez pénzbe kerül, vagy nem?

Horváth István: eddig az volt a bevett szokás, hogy a politikai pártoktól nem kértünk pénzt.

Borbély Sándor: tehát igénybe lehet venni, korlátlanul?

Horváth István: ésszerű keretek között nyilván. Tehát az, hogy minden nap ott egy irodát
nyitok, az nem működne, de az, hogy havonta tart ott egy összejövetelt a tagságának az
természetesen megoldható.

Borbély Sándor: nagyszerű, köszönöm szépen.

Dr. Sükösd Tamás: a Fidesz ezt soha nem vette igénybe tagsági rendezvényre, meg ezután
sem fogja. Erről van szabályozónk helyben. A közterület használat is ugyanígy ingyenes a
politikai szervezeteknek. Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
237/2022.(X.14.) határozata

Beszámoló a közművelődési, kulturális intézményekben végzett
tevékenységről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megvitatta a
Beszámoló a közművelődési, kulturális intézményekben végzett
tevékenységről tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A — Képviselő-testület a Sárbogárdi Kulturális Egyesület, a
Sárszentmiklósi Klub/Közösségi Ház, a Rétszilasért Egyesület
beszámolóit megismerte, az abban foglaltakat tudomásul veszi.

Utasítja a jegyzőt, hogy az intézmények, klubok vezetőit értesítse a
képviselő-testület döntéséről.

Határidő: értesítésre: — 2022. október 28.
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Felelős: címzetes főjegyző
szervezési osztályvezető

4. A Sárbogárdi Zengő Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: több technikai jellegű módosításra volt szükség. A diabéteszes gyermekek
ellátását, a speciális étrendű gyermekek ellátását, illetve az intézményvezető helyettesnél is
bele kellett tenni a vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettséget.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm intézményvezető asszonyt a teremben. Megnyitom
a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
238/2022.(X.14.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A
Sárbogárdi Zengő Ovoda Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi
Zengő Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását
elfogadja.

Utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa.

Határidő: értesítésre: 2022. október 28.
Felelős: címzetes főjegyző

9. A Sárbogárdi Zengő Óvoda 2022/2023-as nevelési évre szóló munkatervének
véleményezése
Előadók: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: részletes anyagot kaptunk.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.
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Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
239/2022.(X.14.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Ovoda 2022/2023-as nevelési évre szóló
munkatervének véleményezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,, A
Sárbogárdi Zengő Óvoda 2022/2023-as nevelési évre szóló
munkatervének véleményezése" tárgyú előterjesztést, és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Képviselő-testülete megismerte és elfogadja ,, A
Sárbogárdi Zengő Ovoda 2022/2023-as nevelési évre szóló
munkatervét."

Utasítja a polgármestert, hogy az intézményvezetőt tájékoztassa a
képviselő-testület döntéséről.

Határidő: tájékoztatásra: október 28.
Felelős: polgármester

6. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 36/2015.(VIII.26.9
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi először az ÜJB
elnökét, majd a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: ahogy azt az egyik napirendi pontnál képviselőtársunk megjegyezte,
szükséges, hogy valamilyen fajta bevételekre is szert tegyünk. Ez, ha úgy tetszik egy alulról
szerveződő adventi forgatag, aminél megpróbáltunk olyan helyi szervezeteket hívni, akik nem
kerülnek pénzbe. Ugyanakkor nyilván ennek van egy kereskedelmi része is, tehát jönnének
kereskedők is. Még mindig a töredéke vagyunk a megyeszékhelynek, vagy a másik megyei
jogú városnak azzal a díjjal is, amit most így javasolunk beletenni a rendeletbe. Mivel
korábban nem volt rá igény azzal az ideszámítottan nevetséges díjjal álljunk ki annak meg
nem lett volna értelme. Ezért az adventi forgatagra egy számításnak és ennek megfelelően egy
rendeletmódosításnak volt szükséges készülnie.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.
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Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
19/2022.(X.27.) önkormányzati rendelete

A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása

7. Rendeltetést, rendeltetési egységszámot igazoló hatósági bizonyítvány kiállításáról
szóló rendelet elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: elég régóta van hatályban az erre vonatkozó szabályozás, 1999. óta. Most
május 22-én az került bele, hogy a felépítményeknél a fő rendeltetési módnak tulajdonképpen
a megállapítása és utána a földhivatali megváltoztatása úgy történik, hogy ehhez hatósági
bizonyítványt állít ki a helyi önkormányzat és itt ebben a vonatkozásban a hatáskör a
mindenkori polgármesteré. A műszaki előkészítését azok a szakemberek fogják végezni, akik
amúgy is végezték volna.
Ennek megfelelően a következő napirendi pontban az SZMSZ módosítása szükséges.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
20/2022.(X.27.) önkormányzati rendelete

Rendeltetést, rendeltetési egységszámot igazoló hatósági bizonyítvány kiállításáról

8. A képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló
23/2016.(TX.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem köszönöm

Dr. Sükösd Tamás: az előző rendelet miatt szükséges itt a módosítás. Az előterjesztést az ÜJB
tárgyalta. A bizottság elnökét kérdezem, hogy milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

13



Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
21/2022.(X.27.) önkormányzati rendelete

a képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló 23/2016.(TX.27.)
önkormányzati rendelet módosításáról

9. Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámoló
Előadók: önkormányzati képviselők

Dr. Sükösd Tamás: az, hogy a képviselők adnak beszámolót az természetes, így is van jól.
Csak a jogszabályban érdekesre sikerült a megfogalmazás, mert tulajdonképpen az tűnik ki a
jogszabály szövegéből, hogy a képviselő a választóinak, a lakosságnak számol be, csak ennek
egy fóruma az, hogy ezt ide kell hozni. A jogalkotó tételesen azt írta le, hogy a lakosságnak
számol be, nem a többi képviselőnek.
Kíván-e valaki szóbeli kiegészítést fűzni az írásos beszámolójához?

Dr. Prágerné Topp Erika: a beszámolómból kimaradt, hogy megtörtént az út szélesítése és a
murvázás.

Dr. Sükösd Tamás: kátyúzás most nem volt, az korábban megtörtént. Pályázati forrásból a
Strabag megcsinálta az útszélesítést. A munkásokat szállító buszokat üzemeltető cégek
folyamatos presszió alatt tartottak bennünket, hogy nem hajlandóak fölmenni a falu másik
végéig, ebben a vonatkozásban tudtuk, hogy nem nagyon van lehetőség arra, hogy ezt
bármeddig húzzuk azzal együtt, hogy ezek nyilván nem olcsó megoldások.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Dr. Sükösd Tamás beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 240/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd
Tamás polgármester képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Novák Kovács Zsolt beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
i 241/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Novák Kovács
Zsolt alpolgármester képviselői beszámolóját elfogadta.
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Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Ébl Zoltán beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 242/2020.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Ébl Zoltán
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Tóth Béla beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 243/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Tóth Béla
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Erős Ferenc beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 244/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Erős Ferenc
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Aranyos József beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 245/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Aranyos József
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Bágyi Zoltán beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
246/2022.(X.14.) határozata

Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Bágyi Zoltán
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Nedoba Károly beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
247/2022.(X.14.) határozata

Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Nedoba Károly
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Paczona Lajosné beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 248/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Paczona Lajosné
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Borbély Sándor beszámolójának elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 249/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Borbély Sándor
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Dr. Prágerené Topp Erika beszámolójának
elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 250/2022.(X.14.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Prágerné
Topp Erika képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

10. — Nem lakáscélú helyiségek bérleti díjának megállapítása 2023. évre
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a nem lakáscélú helyiségek közé tartoznak pld. a garázsok, illetve van
néhány speciális ingatlan, mint a bank. Felmértük azt, hogy lehet, hogy lehetne néhány tízezer
forint jövedelem-növekedést papíron elérni, de nagy valószínűséggel bérlőt vesztenénk, ha
emelnénk. Egyébként sajnos összességében az önkormányzat bevételei között ezek a bérleti
díjak nem a meghatározók közé tartoznak.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.
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Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
251/2022.(X.14.) határozata

Nem lakáscélú helyiségek bérleti díjának megállapítása 2023. évre

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , Nem lakáscélú
helyiségek bérleti díjának megállapítása 2023.évre" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza:

A Képviselő-testület úgy határoz, hogy a nem lakáscélú helyiségek
bérleti díját a 2021.évi XCIX. törvény 152.§ (2) bekezdésére való
tekintettel 2023. január 1-től nem módosítja, azokat változatlanul
hagyja.

A Képviselő-testület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a bérlők
tájékoztatásáról gondoskodjon.

Határidő: a bérlők kiértesítésére: 2022. október 31.
Felelős: címzetes főjegyző

11. — Tehetség Alapfokú Művészeti Iskola kérelme
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a sárszentmiklósi iskolában két művészeti iskola működik. A Violin
Művészeti Iskola régebb óta, valamint a Tehetség Alapfokú Művészeti Iskola. Ellenőrzés
során észrevették, hogy a Tehetség Alapfokú Művészeti Iskolával nincs külön
megállapodásunk. Azért térítésmentes a használat, mert abban az idősávban használják,
amikor az iskola amúgy is használja a klubot. Illetve azért is tettünk javaslatot a térítésmentes
használatra, mert a másik művészeti iskolának is ilyen szerződése van. Azt éreztettem velük,
hogy azt nem tudom, hogy a 2023-as működés során ezt fönn tudjuk-e tartani. A Violin
Művészeti Iskolával kb. 10 éve fönnáll a megállapodás, de a Tehetség Alapfokú Művészeti
Iskolával is fönnáll évek óta az együttműködés. Különböző hangszeres zenét, néptáncot,
egyéb táncot, népi éneket stb. tanítanak a gyerekeknek.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
252/2022.(X.14.) határozata

Tehetség Alapfokú Művészeti Iskola kérelméről
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Döntés a Tehetség Alapfokú
Művészeti Iskola kérelméről" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat ingatlanhasználati megállapodást köt a Tehetség Alapfokú
Művészeti Iskolával az önkormányzat tulajdonát képező Sárszentmiklósi Közösségi Ház,
7000 Sárbogárd, Köztársaság u. 175. 3 termének használatára az alábbi tartalommal:

Ingatlanhasználati megállapodás
tervezet

Mely létrejött egyrészről Sárbogárd Város Önkormányzat 7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.
adószám: 15727330-2-07, képviseli: Dr. Sükösd Tamás polgármester és Dr. Venicz Anita
jegyző, mint használatba adó — a továbbiakban: Használatba adó —

Másrészről a Tehetség Alapfokú Művészeti Iskola OM 203357 (7013 Cece, Szabadság tér
18.) képviseli Iker Józsefné intézményvezető, mint használó — a továbbiakban: Használó —
között az alulírott napon és helyen az alábbi feltételekkel:

1. Használatba adó használatba adja Használónak Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-
testülete e esés ssséííít önkormányzati határozatának megfelelően az önkormányzat
tulajdonát képező Sárbogárd, Köztársaság út 175. szám alatti 4838 hrsz.-ú, Sárszentmiklósi
Közösségi Házat, 2022. október 17-től határozatlan időre.

2. Szerződő felek megállapodnak, hogy a használat ingyenes.

3. Használó a használatába adott ingatlan 3 termét és az ahhoz tartozó kiegészítő helyiségeket
használhatja, a használatot másnak nem engedheti át.

4. A megállapodás a bérleti díjmentesség tekintetében a tevékenység fennállásáig érvényes, de
használatba adó megköti, hogy a Tehetség Alapfokú Művészeti Iskola növendékei
használatba adó kérésére a helyi rendezvényeken térítésmentesen fellépjenek.

5. Szerződő felek megállapodnak abban, hogy a helyiségek rendeltetésszerű használatához
szükséges karbantartás a Használót terheli. Az esetleges károkért, a károkozás
következményeiért a Használó felel. A keletkezett kár(okat) haladéktalanul köteles
megtéríteni a Használatba adónak. Használó az épület helyiségeinek átalakítását csak a
Használatba adó előzetes engedélyével végezheti.

6. Szerződő felek kikötik a rendes felmondás jogát, melyet mindkét fél a másikhoz intézett
írásbeli nyilatkozattal 30 napos felmondási idővel gyakorolhat.

Szerződő feleket súlyos szerződésszegés esetén megilleti a rendkívüli felmondás joga, melyet
a másik félhez intézett írásos nyilatkozattal gyakorolhatnak. Súlyos szerződésszegés
különösen, ha a Használó nem rendeltetésszerűen használja az ingatlant.

7.Jelen megállapodásban nem szabályozott kérdésekben a Ptk. rendelkezései az irányadóak.

A megállapodás a szerződő felek teljes egyetértésével jött létre, a megállapodást magukra
kötelezően elismerik, és mint akaratukkal megegyezőt aláírásukkal hitelesítik.

Sárbogárd, 2022. október

Használatba adó Használó

Felkéri a polgármestert, hogy a testületi ülést követően Iker Józsefné (7013 Cece, Szabadság
tér 18.) intézményvezetőt a Képviselő-testület döntéséről tájékoztassa.
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Felhatalmazza a polgármestert, és a címzetes főjegyzőt az ingatlanhasználati megállapodás
aláírására.
Határidő: tájékoztatásra: a testületi ülést követően azonnal
Határidő: aláírásra: folyamatos
Felelős: polgármester, címzetes főjegyző

12. — Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem elbírálása a
Sárbogárd 0637 hrsz-ú ingatlanra tervezett, nem veszélyes építési-bontási, inert
hulladék hasznosító telep kialakítása érdekében
Előadók: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ez a riolittufa bánya, amit kőbányának nevez a helyi köznyelv. Bányászati
joggal nem rendelkezett Sárbogárd Város Önkormányzata már az elmúlt néhány évtizedben,
lehet előtte sem. Nem vagyunk rá alkalmasak szervezetileg. Nem tudna a bányatársaság
bennünket nyilvántartásba venni, mert nincs hozzáértésünk és eszközünk sem. A Dészolg Kft-
nél volt ez a vagyonértékű jog. A Dészolg Kft. ezt a jogot eladta egy cégnek, akik utána
jöttek, hogy bérleti szerződést kötnek velünk a bányászatra. Ezt meg is kötöttük bányászatra.
Külön árnyalja a képet, hogy az előző bérlő, aki akkor a bányászati jogot is megkapta a
Dészolg Kft-től, tőlünk pedig a területet, ő a területet túlbányászta. A túlbányászást követően
sikerült nekik megvásárolni több területet és azokat bevonni a bányagödör területére. Ha most
kimennénk és megállnánk a szélén, akkor nagyon kéne vigyázni, mert nagyon mély és
rendkívüli módon függőleges. Másrészt viszont azt látnánk, hogy van egy egységes nagy
bányagödör, de ez csak a maga valóságában egységes egyébként jogilag megosztott. Van
maga a bánya alapterülete az Sárbogárd Város Önkormányzatának tulajdona és van az a
hozzávásárolt terület, aminek egy részét szintén kibányászták, ami meg annak a cégnek a
tulajdona, akinek már semmi köze nincs egyébként a bányászathoz technikailag, mert nem ők
vásárolták meg a bányászati jogot, hanem egy másik. Ez a cég, amelyik most a bányászati
jogot birtokolja, de szerintem érdemi bányászati tevékenységet nem végez, ők egy
úgynevezett inert hulladék kezelést szeretnének a 6219-es út és a bányagödör közé.
Elvégeztették az előzetes környezeti hatásvizsgálatot, amely szerint a telep ott elfér és ott
megvalósítható. Túl a bizottsági ülésen azt mondhatom, hogy azért ettől egyikünk sem volt
nyugodt, hogy ez ott megvalósul és jó lesz. Két lehetőség van. Az egyik, hogy ezt támogatjuk,
és majd meglátjuk mi lesz. A másik, hogy nem támogatjuk, és úgy látjuk meg, hogy mi lesz.
Ha nem támogatjuk, akkor előfordulhat, hogy megpróbálnak akár bíróság felől pressziót
gyakorolni, hogy őnekik erre van lehetőségük. Én a bizottság döntésével tökéletesen
egyetértek.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét milyen módon foglaltak állást
a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: Ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: én azt gondolom, hogy ez a felelős döntés. Megnyitja a napirend felett a
vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat ,, B"
változatának elfogadását.

A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
253/2022.(X.14.) határozata

Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem
elbírálása a Sárbogárd 0637 hrsz-ú ingatlanra tervezett, nem veszélyes
építési-bontási, inert hulladék hasznosító telep kialakítása érdekében

Sárbogárd Város Önkormányzat — Képviselő-testülete — a
,, Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem
elbírálása a Sárbogárd 0637 hrsz-ú ingatlanra tervezett, nem veszélyes
építési-bontási, inert hulladék hasznosító telep kialakítása érdekében"
tárgyú előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és
az alábbi döntést hozza:

Az lInert-Tech Kft. (4097 Nadap, Béke utca 21.) kérelmét nem
támogatja. Nem ért egyet azzal, hogy az Önkormányzat tulajdonát
képező Sárbogárd 0637 hrsz-ú bánya területén, nem veszélyes építési-
bontási, inert hulladék hasznosító telep jöjjön létre.

A településrendezési eszközök részleges módosítását nem támogatja,
mely a Sárbogárd 0637 hrsz-ú ingatlan területén, Különleges
beépítésre nem szánt hulladékkezelési övezet létrehozását
eredményezi.

Felkéri a Polgármestert, hogy a döntésről az Inert-tech Kft
ügyvezetőjét tájékoztassa.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

13. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: jegyző

Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 13.) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 13.)
napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —
kizárja.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
254/2022. (X.14.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 13.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.
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Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás
van-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásba) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
255/2022.(X.14.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd
Tamás polgármester részére 2022. szeptember 19-től 2022.
szeptember 19-ig 1 munkanapra, 2022. szeptember 21-től 2022.
szeptember 21-ig 1 munkanapra, 2022. szeptember 26-tól 2022
szeptember 28-ig 3 munkanapra 2022. évi szabadsága igénybevételét
engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye
nyilvántartásba.

Határidő: 2022. október 28.
Felelős: jegyző

Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.

14/1.  Sárréti Csókavirág Néptánc Egyesület székhelyhasználat engedélyezéshez
hozzájárulási kérelme
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ezzel kapcsolatban már egyszer szavaztunk. Az egyesület elkezdte a
székhelyhasználat bejegyeztetését, de a törvényszéki bíró észrevette, hogy az egyesület egy
hároméves határozatot adott be. Ezért is szerepel az az előterjesztésben, hogy a korábban
hozott döntést erősítse meg a képviselő-testület.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
256/2022.(X.14.) határozata

Sárréti Csókavirág Néptánc Egyesület székhelyhasználat
engedélyezéshez hozzájárulási kérelme

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a
,Sárréti — Csókavirág —Néptánc — Egyesület — székhelyhasználat
engedélyezéshez hozzájárulási kérelme" tárgyú előterjesztést és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselő-testülete — az
üzemeltetővel egyeztetve — hozzájárul, hogy a Sárréti Csókavirág
Néptánc Egyesület a Sárbogárd, Hősök tere 3. szám alatti József Attila
Művelődési Központ ingatlanban székhelyet létesítsen, azt központi
ügyviteli helyeként használja, az ingatlant székhelyként a hivatalos
irataiban megjelölje, bírósági nyilvántartásba bejegyeztesse és az
ingatlanban a határozatokat hirdetményként kifüggessze.

Határidő: 2022. október 20.
Felelős: polgármester

14. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: jelen gazdasági helyzetben a beruházások visszaszorításra kerültek. Ez
hogyan érinti Sárbogárdot és környékét? Gondolva itt az elkerülő útra, rendőrség épületére.
Mennyire van ez visszafogva? Megérjük-e ennek a befejezését?

Dr. Sükösd Tamás: a rendőrség épületének elvileg november közepére kellene elkészülnie,
ehhez képest elkészült a nyár végére. Tudomásunk szerint a bútor közbeszerzés maradt vissza.
Tegnap a Fejér Megyei Labdarúgó Szövetség elnökségi ülésén találkoztam a korábbi
rendőrkapitány úrral Budavári Árpáddal, aki szeretne eljönni a megnyitóra, ő is napi szinten
érdeklődik a rendőri szerveknél ez iránt. A bútor közbeszerzés zajlik, az egyik állami
szervnek nem sikerült jól megtenni. Az épület teljes egészében kész van.
Elkerülőről sajnos nem volt szó a mi esetünkben, hanem arról volt szó, hogy az M381-es, tehát
a négysávosítás az jön. Az M81-es jelen pillanatban azzal a vonallal megy előre, amivel előtte
mondták, leállításáról eddig még semmilyen hírt nem kaptunk. Az egyetlen, amit átütemeztek,
csak nem tudom megmondani, hogy hova, az a mentőállomás. Ez benne volt egy
határozatban. Egyébként a mi beruházásaink, a városiak azok mindegyik pályázati forrásból
mentek, ami nincs még befejezve, az is befejezés közeli állapotban van. Nekünk már
mindegyik túl volt azon a szinten, hogy megálljon. A következő pályázati ciklus, tehát ami
kicsit zavarosnak tűnhet az 2020. vagy ha úgy tetszik 2021-2027. Mindenki tisztában van
vele, hogy 2022.október van de a 2021-2027-es ránk vonatkozó pályázatok tényleges
indulásáról jelen pillanatban nem tudok mondani semmit, mert a miniszterelnökségen ezzel
foglalkozó államtitkársággal utoljára tegnap egyeztettünk és még nincs válasz. Nekünk van
kész energetikai pályázatunk a főzőkonyhára. A működési engedély meghosszabbításához
feltétel. Útfelújítási pályázatunk, hogy élhetőbb legyen a város, ez jelesül mindenkinek az útja
a legrosszabb, de az hogy élhető legyen a város, ahhoz az Árpád utcát kell rendbe tenni, mert
az új odaköltözött intézmények, illetve az ipari park kiszolgálásához nem ilyen útra van
szükség. Ennek van egy markáns költségvetése. Amikor azt gondoltuk, hogy ez a TOP 20
pályázati rendszer most elindul akkor lehetett látni a ránk vonatkozó keretösszegeket, amikre

22



pályázhattunk, illetve lehetett látni a célokat. Ez a kettő volt a legakutabb. Az energetika és az
út. Ezeket összeraktuk, csak jelen pillanatban nincs hova beadni. Itt látszik inkább a megállás,
de nyilván lesz majd, mert nem állították le a programot. Ez szerintem szorosan nem függ
össze az uniós felújítási alappal sem, mert ez TOP Plusz pályázat. Azt, hogy ez mikor fog
folytatódni, nem tudom megmondani, remélem tavasszal. A M8-ast sem állították le,
legalábbis azt a szakaszát, amelyik Dunaújvárost és Sárbogárdot köti össze. Sárbogárdtól
nyugati irányba folytatódó résznek egészen biztosan változott az évszáma, de nem tudom
hová.

Paczona Lajosné: köszönöm, nincs bejelentésem.

Dr. Prágerné Topp Erika: bejelentés érkezett hozzám Erdélyi Katalin részéről, aki
Pusztaegres, Baross u. 18. szám alatti lakos. Elmondta, hogy öt gyermeket nevel, két év után
visszaköltözött Pusztaegresre és a vízóra elfagyott így a közkútról hordja a vizet, ami elég
problémás. Ahogy említette tartozás is van a vízdíj kapcsán. Ebben kér segítséget. Azt is
felajánlotta, hogy részletfizetésben fizeti a meglévő tartozást.

Dr. Sükösd Tamás: amikor valaki tartozik, az ne tegyen felajánlást, hanem fizesse meg az első
részletet. Onnantól lehet komolyan venni. Erdélyi Katalin ezen ügyében aljegyző úr és
jómagam is nagyon sokszor egyeztetéseket folytattunk le a vízművel. A vízmű azt mondta,
hogy a közkifolyót kellő távolságon belül tudja biztosítani. Nem állnak már velünk szóba.
Krízistámogatást lehet neki adni addig a behatárolt rendeleti összegig, amit biztosítani tudunk,
ez 40.000 Ft. Azzal tudunk segíteni, a közműnél ez a maximum. Megpróbáltuk már ezt a
problémáját többször megoldani, de az úgy nem megy, hogy megígéri, hogy fizet és utána
mégsem teszi, és mindenki más hibás. Eljutottunk odáig, hogy a vízmű legalább a közkifolyót
nem szerelte le, de azt mondták, hogy addig a közelébe nem mennek, amíg legalább nem
látszik a szándék.

Dr. Prágerné Topp Erika: azt mondta, hogy most dolgozik.

Dr. Sükösd Tamás: ezt nekem is mondta.

Dr. Varnyu Péter: annyit hozzátennék, hogy azalatt a két esztendő alatt a tulajdonos tudtával
és beleegyezésével valaki ott lakott, valaki ezt a tartozást felhalmozta. Nem az Erdélyi
Katalin, ezt mindenki tudja. Nyilvánvaló, hogy az ott elfolyt vizet valakinek ki kell fizetni. A
vízóra visszakötésének, illetve a mérőhely kialakításának a költsége nem olcsó. Ennek a
költségeibe részletfizetést vállalhatna, hogyha lenne pld. egy bérleti szerződése, vagy
tudnánk, hogy hol van a tulajdonos. A tulajdonos 1/1-ben valaki, de semmi mozgás nincs az
ingatlanon. A gazt ők takarították ki, az épületet ők tették lakhatóvá, amikor visszaköltöztek.

Dr. Prágerné Topp Erika: azt mondta, hogy egy olyan lehetőséget is el tudna fogadni, hogy az
óvoda melletti lakást megkapná.

Dr. Sükösd Tamás: az óvoda melletti lakás szakember lakás. Az összes szakemberlakást
kiadhatnánk szociális alapon, de annak nem lenne jó vége, nem azért, mert a szociálisan
rászorulók nem érdemlik meg, hanem akkor hogyan hívjuk ide a szakembereket?

Borbély Sándor: ezek abszolút fölösleges körök. Tapasztalatból tudom, vettem egy-két
ingatlant. Ha elszámolás, ha végrehajtás ez az egy közmű, aminél nagyon szigorúan járnak el,
a villanynál van olyan, hogy jó, elnézik.

Dr. Sükösd Tamás: a Fejérvíz Zrt. szabályzatában benne van és nem lehet, még a felszámolás
sem töri át. A Fejérvíz Zrt. ezt tartja.

23



Dr. Prágerné Topp Erika: én vagyok a harmadik személy, akit megkeresett ezzel. Nálad is
volt, aljegyző úrnál is volt.

Dr. Sükösd Tamás: segítünk, amivel tudunk, de mondhatnánk, hogy ismeretlen az, aki a két
év alatt felhalmozta a nagy tartozást, de nem lenne igaz. Erdélyi Katalin is tudná ezt kezelni
családon belül, csak nem akarják.

Dr. Prágerné Topp Erika: Pusztaegresen nagyon sokan igényelnék némely utcákban az
aszfaltozást. Sárhatvanon is felmerült néhány utca kapcsán a murvázás igénye.

Dr. Sükösd Tamás: a műszaki osztályon add meg, hogy Sárhatvanon melyik utcákról van szó
és akkor kátyúzunk.

Tóth Béla: köszönöm nincs bejelentésem.

Aranyos József: köszönjük a Tompa utca és a Tury M. utca sarkán elkészült buszmegállót.
Tökéletes lett és nagy örömmel fogadták a lakók.

Erős Ferenc: köszönet a lakók és jómagam nevében a kis Munkácsy utca és Gárdonyi utca
aszfaltozása vonatkozásában.

Bágyi Zoltán: köszönetnyilvánítás. Szeptemberben megépült a Százados utca és Tüzér utca
közötti gyalogos-kerékpáros út. Mivel tavaly az óvodaköz is elkészült, most jelenleg az István
utcai óvodától a Százados utcán keresztül a Katona utcáig egy útszakasz jött létre, amit
minden gyalogos, kerékpáros, motoros, gyerek, felnőtt használhat. Hatalmas köszönet az
önkormányzatnak és polgármester úrnak is, hogy ez megvalósulhatott.

Ébl Zoltán: szomorú hír: temetői lopások. A Huszár temetőről van szó, de gondolom a többi
temetőben is vannak hasonló problémák. Milyen megoldást lehetne tenni ez ügyben?

Dr. Sükösd Tamás: a Huszár temető speciális az elhelyezkedése miatt. Próbálunk megoldást
találni a Dészolg Kft. és a műszaki osztályon dolgozó kollégákkal együtt. Remélem előbb
utóbb találunk megoldást.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: október 21-én pénteken 18 órakor lesz az október 23-i megemlékezés.
Tisztelettel várunk mindenkit.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 10.10 órakor bezárta.
7]
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. november 11-i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Nedoba Károly képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 10 fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Elek-Murányi Viktória ügyvezető, Csanádi Tibor műszaki
vezető DÉSZOLG Kft.

Média Bogárd és Vidéke Hargitai-Kiss Virág
Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 992 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 10 képviselő tartózkodik az ülésteremben. Novák Kovács Zsolt
alpolgármester igazoltan van távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
257/2022.(XI.11.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022.
november 11-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
258/2022.(XI.11.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022.
november 11-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős
Ferencet megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Javasolja, hogy a Képviselő-testület vegye fel napirendjére a 16/1. Döntés
a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról c. előterjesztést. Szavazásra teszi fel a
módosított napirend elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

10.

19.

12.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
259/2022.(XI.11.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

. Beszámoló a DÉSZOLG Kft. 2022. évben végzett városüzemeltetési tevékenységéről
Előadó: polgármester

Az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022. (II.24.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Talajterhelési díjról szóló 51/2015.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Rendeltetést, rendeltetési egységszámot igazoló hatósági bizonyítvány kiállításáról
szóló 20/2022.(X.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Pusztaegres és Sárhatvan településrészek ivóvízellátása biztonságának javítása
Előadó: polgármester

Hozzájárulás a Sárbogárd külterület 0603/13 hrsz-ú magáningatlan Dóczi tanyára
történő elnevezéséhez
Előadó: polgármester

Együttműködési Megállapodás tervezet jóváhagyása, kerékpáros létesítmények
tervdokumentációinak átvételéről és felhasználásáról
Előadó: polgármester

Fejér Megyei Foglalkoztatási és  Gazdaságfejlesztési Fórumra vonatkozó
Együttműködési megállapodás megkötése
Előadó: polgármester

A Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosítása
Előadó: polgármester



13. A 2023.évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak és szervezőinek
meghatározása
Előadó: polgármester

14. Igazgatási szünet elrendelése
Előadó: címzetes főjegyző

15. A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

16.Bejelentések
16/1. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról

Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: szomorú kötelezettségünknek teszünk eleget Sárbogárd-Hantos-Nagylók
Szociális és Gyermekjóléti Társulás tagja, Kovácsné Kardos Valéria Hantos polgármestere a
héten elhunyt. Kérem a jelenlévőket, hogy egyperces néma felállással emlékezzünk rá.
(Egyperces néma megemlékezés)

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak. Az előző testületi ülés előtt megtörtént, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság
elbírálta a gyógyászati segédeszközös pályázatot. Egy pályázat érkezett be a Csipike
Egyesülettől. A pályázatban kért összeget teljes egészében tudta biztosítani a bizottság. A
szerződés azóta megkötésre került.
Október 17-én a távhőszolgáltató képviselőjével tartottunk egy előzetes egyeztetést. Az

egyeztetés indoka: szeptember 30-ig az önkormányzat a kedvezményes távhőbe
tartozott utána ez az Energetika és Energiaszabályozási Hivatal döntése alapján
megváltozott. Sajnálattal vettem tudomásul, hogy Székesfehérváron 11,5-el
szorozták meg a távhődíjat, nálunk ehhez képest 14,4-el, tehát az 5,8 milliós
prognosztizált költség kb. 80 millió forint körül áll meg. Nyilvánvalóan próbáltunk
olyan intézkedéseket megtenni, amivel lehet csökkenteni ezt a feszültséget. Azt
gondolom, sikerült is.

Október 20-án a folyamatban lévő sportcsarnok beruházás kapcsán tartottunk egy
kooperációt. Tisztáztuk a szükséges kérdéseket. Ugyanezen a napon alpolgármester
úrral minden 56-os emlékhelyre — beleértve Iregszemcsét is — elvittük a koszorúkat.

Október 21-én tartottuk a városi ünnepséget. Aki ott volt, annak köszönöm a részvételt. Illetve
a gimnázium tanulóinak a színvonalas műsorát is köszönöm.

Október 24-én rendkívüli Megyei Közgyűlésen vettünk részt, ahol a folyamatban lévő TOP
pályázatok tekintetében tudtunk hozni a térséget is érintő döntéseket.

Október 26-án sikerült először személyesen hosszabban is találkozni Dr. Szabó Vendellel az
új Fejér Megyei Rendőrfőkapitánnyal. Egy járási egyeztető fórum volt. Ezt a covid
előtt negyedévente, félévente szokta tartani a rendőrség a településvezetőknek,
illetve a polgárőrségnek. Ez megtörtént most is. Ugyanezen a napon Marosvölgyi
Szőke Luca fogorvosnővel egyeztettünk az átmeneti kérdésekről. Doktornő
december 31-ig dolgozik és ennek megfelelően Dr. Kadlecsik Angéla január első
munkanapján fog kezdeni.

Október 27-én lezártuk a távhő céggel az egyeztetést a módszerekről, amivel tudjuk
csökkenteni a költségeket, illetve a Polgármesteri Hivatal fizikai átszervezése is
megtörtént. Ennek megfelelően jelenleg a szomszédos épületben az Ady E. u. 164.



szám alatt nincs semmi, ki van kapcsolva a fűtés. A Kormányhivatal aktuális
szerveit, úgy mint az ÁNTSZ-t a Kormányablakban lehet megtalálni a NÉBIH-et,
tehát a járási főállatorvost ugyanazon a folyosón lehet megtalálni, ahol a mi
titkárságunk van. Véglegesen a jövő héttől a Foglalkoztatási Osztályt, tehát a
Munkaügyi Központot pedig szintén a Városháza emeletén fogják különböző
irodákban megtalálni. Az ügyfélszolgálatok valószínűleg a földszinten egy helyen
lesznek. Ennek még a gyakorlati kivitelezése jelenleg zajlik, miután a Munkaügyi
Központ informatikáját áthozni ide az nem egyszerű feladat. Országgyűlési
képviselő úr irodája kiköltözött szintén, az is üres illetve a magánbérlő már
korábban elmondta, hogy a távhő változása miatt el akar menni, tehát az Ady E. u.
164. üres. Aki képviselő urat el akarja érni ott telefonos egyeztetés szükséges.

November 3-án tartottunk a folyamatban lévő, illetve kiírás alatt lévő pályázatainkról egy
egyeztetést.

November 4-én részt vettem a Szociális Munka Világnapja alkalmából tartott ünnepségen. Itt,
akik a Dr. Horváthné Lang Erika díjat átvették - ami egy általunk alapított díj a
szociális rendszeren belül - nekik innen is szeretnék gratulálni

November 7-én egy 3-3,5 órás energiabeszerzési egyeztetést tartottunk, ahol jelen volt jegyző
asszony és gazdasági osztályvezető asszony is. Remélem, hogy alapvetően a
beszerzések kapcsán sikerült szakmailag megalapozott döntéseket hoznunk. Azt
több alkalommal elmondtam, hogy számos szerződést meg tudtunk kötni előre.
Adott esetben középtávra, mert 2024. már középtávnak számít, sőt talán van egy
olyan, ami 2025. nyaráig érvényes. Az egyetemes szolgáltatási szerződéseink, mint
mindenki másnak a jogszabály erejénél fogva december 31-el szűnnek meg. Ennek
a beszerzését elkezdtük a nyár végén egy központi beszerzéssel. Még nincs ajánlat.
December 10. körüli időpontra prognosztizálják, hogy addigra lesz ajánlat. Itt egy
egészen komoly számításokat igénylő év vége elé nézünk, hogy azt lehessen majd
látni, hogy hogyan fogjuk tudni az intézményüzemeltetést a jövő évben a
legoptimálisabban megtenni.

November 8-án megtörtént a kerékpárút műszaki átadása. Egészen minimális szintű hiányokat
mutatott ki a műszaki ellenőr, illetve a Magyar Közút. A rendőrség
forgalomtechnikailag átvehetőnek minősítette. Ugyanezen a napon a közétkeztetési
szolgáltatóval tartottam egyeztetést. Azért tartom fontosnak, hogy minden
szolgáltatóval tartsunk egyeztetést, hogy inkább most mondják meg, ha szeretnének
valamilyen fajta áremelést, mert a 2023. évi költségvetést nyilván nemcsak nagy
vonalaiban, hanem konkrétan is kellene látni. Ők egyenlőre ilyen igénnyel nem
jelentkeztek. Egyéb technikai kérdéseket próbáltunk helyretenni.

November 10-én a helyi közlekedési szolgáltatóval tartottunk egy egyeztetés. Ez hívta életre a
16/1. napirendi pontot. Az egyik oldalról sajnos ebben a formájában vélhetően
utolsó fellépésére készülő Huszics kórust működtető egyesület vezetőjével,
Szabados Tamással tartottam egy egyeztetést. December 4-én lesz a koncert. Sok
generációváltás végbement az 55 éve működő kóruson, az egyesületvezető úgy
látja, hogy ebben a formában nem fognak tudni már hosszan működni.

November 11-én, ma reggel későbbi hatályba léptetéssel, mert szükség lesz minden
önkormányzatnak a támogató döntésére, a Swietelsky Kft képviselője megérkezett
és nagyon sok aláírást vett ki tőlem, ami a vízminőség-javító pályázatnak talán a
megvalósulását jelenti. A vízminőség-javító pályázattal kapcsolatban, amit tudni
kell: Magyarország kötelezettségei 2008-ig álltak fönn, addig kellett volna
vízminőségjavítást elvégezni. Ehhez képest az első pályázati kiírás 2010-ben
született. Ott létszámfölöttiek voltunk, tehát tartalék listára kerültünk. Később
2012-ben vagy 2013-ban jött egy értesítés, hogy nyertünk. Most van először az,
hogy lehet, hogy lesz ennek az egésznek kivitelezője. A Swietelsky Kft. nyerte meg
ezt az állami közbeszerzést és 8 érintett település van és ezt szeretné most lejárni a
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kolléga ezzel a szerződéssel azzal, hogy mindenhol testületi döntés kell ahhoz,
hogy hatályba lépjen.

Az előző ülésen zárt ülés nem volt.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta
és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
260/2022.(XI.11.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok —végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
261/2022.(XI.11.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
262/2022.(XI.11.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.



Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
263/2022.(XI.11.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3. Beszámoló a DÉSZOLG Kft. 2022. évben végzett városüzemeltetési tevékenységéről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm a teremben vendégeinket ügyvezető asszonyt illetve
Csanádi Tibort. Ez az egyik legrégebbi, a jogutódlások során megújuló szerződésünk még a
boldog emlékezetű költségvetési üzemmel kezdődött és azt követően megy folyamatosan. A
szerződésnek két komoly szegmense van. Az egyik a városüzemeltetés, a másik pedig a
temetőüzemeltetés. Mindkettőt végzi a DÉSZOLG Kft. Minden alkalommal szoktunk
egyeztetni a helyi vezetővel. Heti szinten egyszer biztos, de inkább többször. Nagyjából
ugyanazt a problémakört éljük meg, nyilván nem könnyű fizikai jellegű munkára
munkavállalót találni olyant, aki egyébként a szabályokat is betartja és dolgozni is akar,
különösen nehéz. A DÉSZOLG Kft. a feladatainak a szerződések teljesítésével tesz eleget.
Ennek a kontrollálása a műszaki osztály részéről történik meg bejárások formájában. Ez
tipikusan az a téma, amihez a lakosság általában hozzászól. Most a vezetőkön keresztül
szeretném megköszönni az egész cégnek és minden munkavállalónak a munkáját.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
264/2022.(XI.11.) határozata

Beszámoló a DÉSZOLG Kft 2022. évben végzett városüzemeltetési
tevékenységéről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Beszámoló a
DÉSZOLG — Kft. — városüzemeltetési tevékenységéről" — című
előterjesztést megtárgyalta a polgármester előterjesztésében és az
alábbiak szerinti döntést hozta:

A DÉSZOLG Kft 2021. november — 2022. október időszakra
vonatkozó éves beszámolóját a városüzemeltetési tevékenységről
megismerte, a Beszámolóban foglaltakat elfogadja.



Kéri a Szolgáltatót, hogy tevékenységét a továbbiakban is legalább a
jelenlegi színvonalnak megfelelően végezze.

Felkéri a polgármestert, hogy ezen döntésről a DÉSZOLG Kft.
ügyvezetőjét tájékoztassa.

Határidő: 2022. november 30.
Felelős: polgármester

4. Az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022.(II.24.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezi az ÜJB, a
PVVB, az OKSB és az ESZB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont
kapcsán?

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
.  22/2022.(XI.24.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022.(II.24.)
önkormányzati rendelet módosításáról

5. Talajterhelési díjról szóló 51/2015.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadók: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)



Dr. Sükösd Tamás: ezek technikai jellegű módosítások, tehát amiket át kell vezetni a
rendeletben. Nem talajterhelési díjat emelünk.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
23/2022.(XI.24.) önkormányzati rendelete

A talajterhelési díjról szóló 51/2015.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról

6. Rendeltetést, rendeltetési egységszámot igazoló hatósági bizonyítvány kiállításáról
szóló 20/2022.(X.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: ha bárkinek úgy tűnik, hogy ezt a rendeletet a múlt hónapban elfogadtuk,
az így van. Valóban az októberi ülésen elfogadtuk. A Kormányhivatal észlelte, hogy a
bevezető rendelkezésben a felhatalmazás nem jó. Tehát nem törvényi felhatalmazás, hanem
eredeti jogalkotó hatásköre van a Képviselő-testületnek és ezt kell kijavítani.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelettervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
24/2022.(XI.24.) önkormányzati rendelete

Rendeltetést, rendeltetési egységszámot igazoló hatósági bizonyítvány kiállításáról

7. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?



ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: erről is döntöttünk a múltkor. A hatálybaléptetési szabályokon szükséges
változtatni, hogy a jogszabálynak megfelelő legyen.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
25/2022.(XI.14.) önkormányzati rendelete

A közterületek használatának szabályozásáról szóló 35/2015.(VIII.26.) önkormányzati
rendelet módosítása

8. Pusztaegres és Sárhatvan településrészek ivóvízellátása biztonságának javítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ahogy már az 1. napirendi pontnál elmondtam, ez egy nagyon régi
pályázat és most sikerült talán a Magyar Államnak kiválasztania a kivitelezőt. A kivitelező
képviselője egy mérnök igazságügyi szakértő volt itt reggel. Ő is azt gondolja, hogy ennyire
közel még nem voltak ahhoz, hogy a munka elkezdődjön.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. A bizottság elnökét kérdezem, hogy milyen módon
foglaltak állást?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
265/2022.(XI.11.) határozata

Pusztaegres és Sárhatvan településrészek ivóvízellátása biztonságának
javításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , Pusztaegres és
Sárhatvan településrészek ivóvízellátása biztonságának javítása"
tárgyú előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és
az alábbi döntést hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a
Polgármestert, hogy a Pusztaegres — Sárhatvan ivóvízminőség-javító
program (Projektazonosító: KEHOP-2.1.3-15-2016-00017) keretében
a NFP Nemzeti Fejlesztési Programiroda Nonprofit Kft. (1139



Budapest, Papp Károly utca 4-6.), mint konzorciumvezető által
lefolytatott, közbeszerzésen nyertes kivitelezővel a "Vállalkozási
szerződést aláírja.

Egyben kijelenti, hogy a kivitelezési költségekhez, saját költségvetése
terhére, nem tud forrást biztosítani.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

9. Hozzájárulás a Sárbogárd külterület 0603/13 hrsz-ú magáningatlan Dóczi tanyára
történő elnevezéséhez
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ez a magáningatlan jelen pillanatban Virágrész utcaként szerepel, de már
klasszikusan nem a Virágrész utcában van, hanem kijjebb. Egy önálló ingatlan. Sárbogárd
településszerkezetébe belefér az, hogy valamit tanyának nevezzenek el. Az előterjesztésben is
hoztunk néhány példát, de ezenkívül is vannak még szép számmal. A címregiszterbe csak úgy
lehet valamit rögzíteni, hogy vagy valamilyen utca, vagy tanya. A kettő együtt nem lehet, így
ez egy méltányolható kérelem, ezért is került ide ezzel a tartalmú előterjesztéssel.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. A bizottság elnökét kérdezem, hogy milyen módon
foglaltak állást?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: mivel ez az ingatlan az én körzetemben van, ezért kérném a Puha köz járhatóvá
tételét, hogy ne kelljen kijönniük a Kinizsi utcára. A Kinizsi utcán egy helyen van
vízelvezetés, ha megint felázik tavasszal újra lehet aszfaltozni.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
266/2022.(XI.11.) határozata

Hozzájárulás a Sárbogárd külterület 063/13 hrsz-ú magáningatlan
Dóczi tanyára történő elnevezéséhez

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , Hozzájárulása
Sárbogárd külterület 0603/13 hrsz-ú magáningatlan Dóczi tanyára
történő elnevezéshez" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi
döntést hozza:

A Képviselő-testület Dóczi — Juhász Dóra Melinda és Dóczi László
kérelmezők rész engedélyezi a tulajdonukban álló Sárbogárd
külterület 0603/13 hrsz-ú ingatlan vonatkozásában a Dóczi tanya
névhasználatot.
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A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a kérelmezőket a
képviselő testület döntéséről értesítse.

A Képviselő — testület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a Dóczi
tanya elnevezés rögzítéséről és a címképzésről a KCR eljárási
szabályai szerint gondoskodjon.

Határidő: értesítésére: 2022. november 30.
Felelős: polgármester

10. — Együttműködési Megállapodás tervezet jóváhagyása, kerékpáros létesítmények
tervdokumentációinak átvételéről és felhasználásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ahogy már mondtam is, a műszaki átadása megtörtént a kerékpárút azon
szakaszának, aminek nemcsak a tervei készültek el, hanem a kivitelezése is. Az eredeti
elképzelés szerint kiterjedt volna Sárbogárd közigazgatási határáig a kerékpárút, tehát a
Bércesig és egy másik kapcsolódó pályázat onnan tudta volna ezt folytatni egészen Vajtán a
kastélyig. Ez akkor nem ment teljesedésbe, még terv szinten sem úgy, hogy az használható
legyen. Most a Megyei Közgyűlés talált egy olyan forrást, amire a Megyei Közgyűlés volt
jogosult pályázni és ebből készültek el a tervek. Az együttműködési megállapodás tervezet azt
tartalmazza, hogy az elkészült terveket térítésmentesen átadják a részünkre ebben a
vonatkozásban, illetve az önkormányzatoknak abban a vonatkozásban is, hogy a Nádor
töltésén megvalósuló kerékpárútnak a tervei is itt legyenek. Ez sajnos nem jelent holnapi
kivitelezést, nem tudjuk, hogy mikor lesz olyan pályázati forrás, amiből megtörténhet
kivitelezés. Ezek nem olcsó tervek. Ha meg tudjuk kapni térítésmentesen az mindenképen jó
ajánlat.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
267/2022.(XI.11.) határozata

Együttműködési Megállapodás tervezet jóváhagyása, kerékpáros
létesítmények tervdokumentációinak átvételéről és felhasználásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , Együttműködési
Megállapodás tervezet jóváhagyása, kerékpáros létesítmények
tervdokumentációinak átvételéről és felhasználásáról" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében ész az
alábbi döntést hozza:

A Fejér Megyei Önkormányzat a [TOP-1.5.1-20-2020-00012
azonosítószámon nyilvántartott, ,, A 2021-2027 időszak projektszíntű
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előkészítése Fejér megyében" című projekt keretében ,, Projektszintű
előkészítés" tevékenységet lát el, melynek célja olyan Európai
Regionális Fejlesztési Alap (ERFA) típusú projektek előkészítési
munkáinak — megkezdése, illetve elvégzése, melyek fizikai
megvalósítása a 2021-2027 közötti időszakban, előreláthatóan a
Terület és Településfejlesztési Operatív Program Plusz (TOP Plusz)
keretében lesz lehetséges. A projekt része a , Kerékpáros
létesítmények tervezése Sárbogárd (Sárszentmiklós) - Rétszilas
települések között" tárgyban, illetve ,, Kerékpáros létesítmények
tervezése Káloz - Sárbogárd (Nagyhörcsökpuszta) települések között"
tárgyban tanulmányterv, valamint komplett, valamennyi szakági tervet
magába foglaló engedélyes tervdokumentáció elkészítése.

Sárbogárd Város Önkormányzata a Fejér Megyei Önkormányzat által
elkészített — Sárbogárd közigazgatási területét érintő - , Kerékpáros
létesítmények tervezése Sárbogárd (Sárszentmiklós) - Rétszilas
települések között" tárgyban, illetve , Kerékpáros létesítmények
tervezése Káloz - Sárbogárd (Nagyhörcsökpuszta) települések
között" tárgyú tervdokumentációt átveszi. Egyben vállalja —
amennyiben annak előfeltételei fennállnak — a 2021-2027 közötti
uniós programozási időszakban, — előreláthatóan - a TOP Plusz
keretében kiírásra kerülő releváns Felhívás kapcsán benyújtandó
támogatási kérelméhez felhasználja.

Kijelenti, hogy az engedélyezési eljárás során közreműködik és
minden segítséget megad a tervező és a megyei önkormányzat részére.
Ugyanakkor a kisajátításra kerülő ingatlanrészek megvásárlását, csak
kifejezetten a TOP Plusz keretében kiírásra kerülő pályázati forrásból
vagy egyéb nyertes pályázati forrásból tudja megfinanszírozni.

Ezen döntés alapján a Polgármestert felhatalmazza az Együttműködési
Megállapodás aláírására.
Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

11. Fejér Megyei [Foglalkoztatási és  Gazdaságfejlesztési Fórumra vonatkozó
együttműködési megállapodás megkötése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: foglalkoztatási és gazdaságfejlesztési fórum az elmúlt 5 évben is
működött Fejér megyében csak két szinten. Volt egy megyei foglalkoztatási fórum és volt egy
járási. A következő pályázati kiírásra pályázott a megye. Ennek úgymond járási , önálló lába"
nincs, ezért szükséges a járásszékhely településekkel az együttműködés megkötése. Ebbe be
van vonva a Foglalkoztatási Főosztály és a Foglalkoztatási Osztály a térség munkaerőpiaci
problémáival foglalkozandó illetve az erre való megoldási javaslatokat lehessen tenni. Az
előző foglalkoztatási fórum talán leginkább kézzelfogható eredményei azok a különböző
képzések voltak, amiket úgy a magánszektorból érkezőknek, mint a közfoglalkoztatottaknak
sikerült tartani. Őnekik van erről kimutatás, hogy a képzések eredményeképpen hányan és
milyen módon tudtak elhelyezkedni. Azt gondolom, hogy amivel tudunk segíteni a munkaerő
piacon és ráadásul közben nem a saját pénzünket költjük, ahhoz dolgunk lehet csatlakozni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?
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Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
268/2022.(XI.11.) határozata

Fejér Megyei Foglalkoztatási és Gazdaságfejlesztési Fórumra
vonatkozó együttműködési megállapodás megkötéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a , Fejér Megyei
Foglalkoztatási és — Gazdaságfejlesztési Fórumra — vonatkozó
Együttműködési megállapodás megkötése" tárgyú előterjesztést
megtárgyalta.

Sárbogárd Város Onkormányzata együttműködő partnerként részt
vesz a -—2022-2027-es Fejér Megyei — Foglalkoztatási és
Gazdaságfejlesztési Fórum munkájában.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete felhatalmazza a
polgármestert a Fejér Megyei Foglalkoztatási és Gazdaságfejlesztési
Fórum Együttműködési megállapodásának megkötésére.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

12. — A Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosítása
Előadók: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: itt több technikai jellegű módosításra került sor. Az előterjesztést az ÜJB
tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét milyen módon foglaltak állást a napirendi pont
kapcsán?

Ébl Zoltán: Ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend felett a vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
269/2022.(XI.11.) határozata

A Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a
Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosítása
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:
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A Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosítását az
1. melléklet szerinti formában és tartalommal hagyja jóvá, az egységes
szerkezetű alapító okiratot a 2. melléklet szerinti formában és
tartalommal hagyja jóvá.

Utasítja a polgármestert, hogy az alapító okirat módosításának
törzskönyvi nyilvántartásban történő átvezetését a MÁK-nál 8 napon
belül kezdeményezze.

Utasítja a polgármestert, hogy a módosított alapító okirat honlapon
történő közzétételéről gondoskodjon.

Határidő: 2022. november 19.
Felelős: polgármester

Utasítja a jegyzőt, hogy az SZMSZ módosítását készítse el és 2022.
december 15-ig a polgármester részére küldje meg.

Határidő: 2022. december 15.
Felelős: jegyző

13. — A 2023. évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak és szervezőinek
meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: itt most semmi más nem történt, mint az előző évit, ha úgy tetszik
átdátumoztuk. Erős Ferenc képviselő társunk terjesztett elő egy módosító indítványt: a
Pappföldi gyereknap mint rendezvény beolvadt, megszűnt. Tehát más módon került
megtartásra ennek megfelelően javaslom, hogy a Pappföldi gyereknap kihúzásával fogadjuk
el a határozati javaslatot.
Én nem gondolom azt, hogy ezek közül a nagyobb költségigényűeket feltétlenül és biztosan
és főleg abban a formában, ahogy ahhoz mindenki hozzászokott meg tudjuk tartani tekintettel
arra, hogy a költségvetésünk sarokszámait képező úgynevezett dologi költségeknek, amit
rezsinek hívunk, számos elemét egyáltalán nem látjuk még nagyságrendjében sem. Számos
olyan kérdés van, ami még a költségvetésünket befolyásolja. Az, hogy önmagában elfogadjuk
azt, hogy ezek a városi ünnepeink vannak, de ettől még egyrészt a költségvetésben majd a
forrás biztosításakor kell kitalálni, hogy mit fogunk tudni ebből megvalósítani. Az is
előfordulhat, hogy a 2023-as évben menet közben kell azt mondani, hogy valami nem, vagy
nem úgy lesz. Ez egy keretszabályozás, miután muszáj ilyent tenni, de ez most a biztostól
viszonylag messze van.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: Ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend felett a vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az OKSB módosító javaslatát.

A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
270/2022.(XI.11.) határozata

A 2023. évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak és
szervezőinek meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta A
2023. évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak és
szervezőinek meghatározása c. előterjesztést és az Oktatási,
Közművelődési és Sport Bizottság elnökének javaslatára az alábbi
módosítást teszi:
A táblázatban szereplő Május, Gyermeknap sorból a Pappföldi
szervezők és a Pappföldi gyermekműsor törlésre kerüljön.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a módosított határozati javaslat elfogadását.

A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
271/2022.(XI.11.) határozata

A 2023. évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak és
szervezőinek meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A 2023. évi városi
ünnepek és rendezvények időpontjainak és szervezőinek meghatározása" tárgyú előterjesztést
és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. évre összeállított esemény-
naptárban szereplő programokat jóváhagyja, s azokat támogatja, illetve betervezi a
rendezvények költségeit a 2023. évi költségvetésbe a városi ünnepekre elkülönített keret
terhére:

DÁTUM ESEMÉNY Közreműködők az OKSB mellett PROGRAM
Március 15. Nemzeti ünnep József Attila Művelődési Központ Ünnepség, fáklyás

felvonulás koszorúzás
Május 1. A munka ünnepe József Attila Művelődési Központ majális
Május Gyermeknap József Attila Művelődési Központ, Gyermekműsorok

Június Pedagógusnap Polgármester, József Attila Művelődési ] ünnepség, kitüntetések
Központ átadása

Június Sárbogárdi Napok Polgármester, József Attila Művelődési / Pörköltfesztivál
Központ Műsor

Gyermeknap
Augusztus 20. ) Államalapítás Polgármester, József Attila Művelődési ! Ünnepség,

ünnepe Központ, történelmi egyházak kenyérszentelés,
fogadás
kitüntetések átadása

Szeptember Nyárbúcsúztató Sárszentmiklósi Klub/Közösségi Ház Nyárbúcsúztató
családi nap családi nap

Szeptember Sárszentmiklósi Szervezők Felvonulás, bál
szüreti felvonulás

Október Pusztaegresi szüreti ! Szervezők Felvonulás, bál
felvonulás

Október 1. Idősek Világnapja [József Attila Művelődési Központ, / ünnepi műsor,
SESZL FM Szent György Kórház ] mérések, szűrések
Sárbogárd Rendelőintézet

Október 23. Nemzeti ünnep József Attila Művelődési Központ koszorúzás,
ünnepi műsor

15



November 12. ) Szociális munka / Polgármester, SESZI Ünnepség, fogadás
világnapja

December 3. — Fogyatékkal — élők] SESZI, Fogyatékkal élőket képviselő, / Ünnepség,
világnapja azokkal foglalkozó civil szervezetek gyermekkorúak

megajándékozása
December Városi karácsony József Attila Művelődési Központ, ) műsor, ajándékosztás

oktatási-nevelési intézmények
gyermekvédelmi felelősei

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a polgármestert, az
alpolgármestert, az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság elnökét a városi ünnepek
előkészítésével és megszervezésével.

Utasítja a polgármestert, az alpolgármestert és az OKSB elnökét, hogy gondoskodjon a
rendezvények szervezésének — koordinálásáról, és az esemény-naptárnak megfelelő
lebonyolításról.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester, alpolgármester, OKSB elnöke

14. — Igazgatási szünet elrendelése
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az állami szervek december 22-től január 8-ig, az iskolák hasonlóan
bezárnak. Ebben a vonatkozásban egyeztetést folytattunk a Járási Hivatallal és lassan a
Kormányhivatal összes szervével kell, hogy ezt mi hogyan gondoljuk. Különös tekintettel
arra, hogy én csak a saját szektoromat tudom kiemelni, mert abból biztosan tudok úgy idézni,
hogy ne hibázzam el. A települési támogatás naptári évhez kötött ennek megfelelően, akik
rutinos települési támogatás kérők, azoknak január 3-án már három kérelmük bent van
általában nálunk. Elszoktuk érni januárban a kb. 150-230-ig terjedő ügyszámot, így mi
abszolút indokolatlannak gondoltuk azt, hogy január első hetében a Polgármesteri Hivatal is
zárva legyen. Évek óta így van, hogy decemberben van az igazgatási szünet. Jegyző
asszonnyal, az osztályvezetőkkel sem gondoljuk hatékonynak a két ünnep közötti
munkavégzést, mint ahogy ezt a magán munkáltatók nagy része sem gondolja hatékonynak.
Ezért az igazgatási szünet ügyelet megtartása mellett ott kerül elrendelésre és január első
hetében az önkormányzat az állami szünethez nem csatlakozik. Azt gondolom, hogy ez a
munkavállalói oldallal is sportszerűbb, mert az igazgatási szünet a rendes szabadságot terheli
és nyilván mindenki eldönti főleg a fiatalabbak, akiknek kevesebb szabadságuk van, hogy
akarnak-e 5 nap mínusszal indítani évet vagy nem.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
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A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
272/2022.(XI.11.) határozata

Igazgatási szünet elrendeléséről

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta
az Igazgatási szünet elrendelése" tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi
Polgármesteri Hivatal 2022. évi munkarendjében 2022. december 22-
1, 23-i, 27-i, 28-i, 29-i, és 30-i munkanapokon igazgatási szünetet
rendel el.

A Képviselő-testület az elrendelt igazgatási szünet kapcsán — a
zavartalan feladatellátás érdekében — felkéri a címzetes főjegyzőt a
szükséges munkaszervezési intézkedések megtételére, valamint arra,
hogy az elrendelt igazgatási szünetről a lakosságot és a
társhatóságokat előzetesen tájékoztassa.

Határidő: 2022. november 30.
Felelős: címzetes jegyző

15. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: jegyző

Dr. Sükösd Tamás az SZMSZ szerint az alpolgármester távollétében az Ügyrendi és Jogi
Bizottság elnökének adja át az ülés vezetését, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 15.)
napirendi ponttal kapcsolatos szavazásban nem vesz részt.

Ébl Zoltán: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 15.) napirendi
ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — kizárja.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
273/2022. (XI.11.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 15.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Ébl Zoltán: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Ébl Zoltán: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Ébl Zoltán: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását.
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A képviselő-testület 9 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásba) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
274/2022.(XI.11.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd
Tamás polgármester részére 2022. október 25-től 2022. október 25-ig
1 munkanapra 2022. évi szabadsága igénybevételét engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye
nyilvántartásba.

Határidő: 2022. november 25.
Felelős: jegyző

ÉDI Zoltán ÜJB elnök visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás pölgármesternek.

16. — Bejelentések
16/1. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról

Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a hét elején jelezte a helyi közlekedési társaság ügyvezetője, hogy az az
intézkedés amivel leginkább tudta az egyensúlyt tartani, hogy visszahozott egy alacsony
padlós kéziváltós buszt, ami kevesebbet fogyaszt ez az intézkedés nem tartható, mert a
busznak nincs olyan műszaki állapota, hogy a továbbiakban a rendszerben lehessen hagyni.
Ezen kívül az üzemanyagár előtte egy hét alatt emelkedett, 862 Ft-ig ment föl. Ebből ment is
vissza negyven valahány forint, de még mindig indokolatlanul magasan van. Sajnos arra nincs
központi intézkedés, hogy a helyi közszolgáltatást végző cégekre kiterjedjen bármilyen fajta
kedvezmény, ezt tudomásul kell vennünk. Ügyvezető úr egy kimutatást készített, hogy kb.
hogyan nézett ki a múlt hónapja mínuszban. Egy nem rövid és nem is mondom azt, hogy jó
hangulatú egyeztetést folytattunk egy műszaki osztályos kolléga, jegyző asszony, gazdasági
osztályvezető és jómagam voltam jelen. A hely buszközlekedés kötelező önkormányzati
feladat. Biztonsággal ebben a hónapban és a következő hónapban tudunk segíteni, mert itt
látjuk az önkormányzat rendelkezésre álló erőforrásait addig, ameddig a következő évi
költségvetésünknek azon sarokszámai, amik nem ismertek, nem lesznek legalább valószínű
mértékűek addig a következő évről egyáltalán nem tudunk beszélni. Ezt ügyvezető igazgató
úr is megértette tekintettel arra, hogy több helyen is szolgáltat és mindenhol hasonló
problémákkal áll szemben. Novemberben egy időarányos, illetve decemberre 500.000 Ft
mértékű egyszeri díjemelés, amiről ez az előterjesztés szól. Szóba került azt, hogy hogyan
lehetne esetleg járatot ritkítani. Forgalomszámlálást végeztünk nem olyan régen. A
napközbeni járatok közül a legmagasabb szám 91 volt, akik egyszerre vannak a buszon, de
van olyan járat, amelyik gyakorlatilag az elejétől a végéig egy egyhetes intervallumba 70
ember alatti számot nem produkált egyszer sem. Tehát ebben a vonatkozásban nyilván
nagyon nehéz úgy hozzányúlni a menetrendhez, hogy mondjuk a legkisebb számok azok a
Kislókról bejövő buszon vannak. Ugyanakkor azt is tudjuk, hogy ezt nagyon érzékenyen kell
kezelni, mert ott nincs Volános járat, akkor ott egy járat ritkítással megszüntetjük a
közlekedést Kislók és Sárbogárd között, ami nyilván nem cél. A továbbiakban ügyvezető úr
kapott feladatot arra, hogy számos kimutatást végezzen a Volán menetrenddel való
összehasonlítást a mi műszakis kollégánk is elvégzi, mert az ő általa készített táblázatra
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jobban szeretnék támaszkodni. Decemberben pedig újra folytatjuk a tárgyalásokat, nem
vagyunk ezzel egyedi település gyakorlatilag a helyi közlekedés mindenhol , műsoron" van.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: A PVVB 4 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen, 1! nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
275/2022.(XI.11.) határozata

Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester
előterjesztésében megtárgyalta a ,Döntés a helyi közösségi
közlekedés finanszírozásáról" tárgyú előterjesztést és az ügyben
alábbi döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Régió 2007 Kft.
(8142 Urhida, Dózsa György utca 48.) finanszírozási problémáit
megismerte és úgy döntött, hogy a Közszolgáltatási szerződés szerinti
önkormányzati költséghozzájárulás (ellentételezés) összegét, 2022.
november 15. és december 31. közötti időszakra, 500.000 Ft/hó
összeggel megnöveli a közszolgáltatás folyamatos fenntartása
érdekében, így a jelenlegi szerződés szerinti bruttó 2.935.854 Ft /hó
összeg 2022. november 15. és december 31. közötti időszakban
3.435.854 Ft/hó összegre változik. Tehát novemberben plusz 250.000
Ft, decemberben plusz 500.000 Ft támogatást kap a Szolgáltató Régió
2007 Kft.
Felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a Közszolgáltatási
szerződés módosításáról és aláírásáról, valamint a helyi menetrend,
járatcsökkentési lehetőségeit vizsgálja felül.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

16. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: köszönöm a szót. Az állami tulajdonban lévő Posta Zrt. kb. 2200
postafiókjából megszüntet 366-ot. Van magyarázat a megszüntetésre. Magam részéről egyiket
sem fogadom el. Az egyik az, hogy ideiglenes jelleggel. A másik: azt mondja a Posta Zrt.
vezérigazgatója, hogy jogszabály szerint 1600 kellene, hogy működjön. Bőven túl van
teljesítve. Ez sem fogadható el, a jogszabályt úgy szabjuk, varrjuk hogy amilyen a ruhánk,
amelyen az anyagunk. Tehát ez csak egy belemagyarázás. Orbán úr véleménye az, hogy az
állam ilyen esetekben pld. a Posta Zrt. esetében nem tehet bele pénzt. Ezt sem tudom a
magam részéről elfogadni. Sok mindenben tisztelem a Cser-Palkovics urat, de tudnék sorolni
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többet is Dunakeszi, Zalaegerszeg, ahol nem azt mondták, hogy jól van, akkor megszűnik,
hanem pld. a Cser-Palkovicsék is a Posta Zrt. vezérigazgatójának írtak levelet közösen az
ellenzékkel, hogy vizsgálják felül a döntésüket. Valamilyen megállapodás bontakozik is ki.
Lehet, hogy úgy fog történni, hogy az önkormányzat is beszáll ebbe a költségbe csakhogy
működjön a posta. Azt hiszem, hogy Sárbogárdnak a területi nagysága, szétosztottsága
alapján még ez is kevés volt. Emlékszem rá, amikor sorok álltak egészen a járdáig. Ez most
megint az jelenti, hogy ennek a postának a , nyakába zúdúl" az a háromezer párszáz fő
sárszentmiklósi, aki ügyet intézne majd itt. Polgármester Úr gondolkodtál már azon, hogy
valamit ebben az ügyben tenni kéne? Függetlenül a pártállástól ez az intézkedés embereket
érint. Ez nagyon komoly dolog. Látsz-e módot a sárszentmiklósi posta megmentésére?
Akarunk-e tenni valamit?
A gázszolgáltató az MVM hozta azt a döntést, hogy kategóriák vannak és egyebek. Az
emberek panaszkodnak. Az, hogy a panaszok mennyire helytállóak, az más történet, mert a
számlákon senki sem tud eligazodni. A postán működik MVM ügyfélszolgálat, nem lehetne-
e, hogy nemcsak kétszer lenne egy héten ügyfélfogadás és akkor is csak két óra hosszára,
hanem lényegesen több időre? Ez megint olyan, hogy ez kijárja magát. Eltelik egy hónap és
akkor az emberek megszokják, megértik a lényeget, hogy ez miért van. Meglehet persze
találni az interneten háromféle magyarázatát és akkor mint kölest a galambok válogassam ki,
hogy melyik vonatkozik rám. Nem lehetne ebben nagyobb segítséget kapniuk az
embereknek?

Dr. Sükösd Tamás: az MVM teljesen elutasító ebben a tárgykörben. Azt mondják, hogy nincs
elég ügyintézőjük. Örüljünk neki, hogy ennyi van. Az MVM-el az egyeztetést megtettük
először, amikor kinyitottak, mert nem volt hatékony és az emberek utána jöttek ide.
Egyeztettünk az ügyfélszolgálat bővítéséről is, nem fogja kibővíteni az ügyfélszolgálatot.

Borbély Sándor: rosszabb a helyzet. Próbáltam időpontot foglalni. Jövő júniusig nincs szabad
hely pld. Dunaújvárosban. Nincs iroda, megszűnt.

Dr. Sükösd Tamás: gyakorlatilag meg is szűnt. Ugyanúgy, ahogy az MVM-nél az ilyen típusú
bejelentős telefonszám 5 hétig nem volt kapcsolható egyik szolgáltatótól sem. Most elvileg
már van, akinek sikerült telefonon egyeztetni. Ezt innen nem fogjuk tudni megoldani az
MVM-el egyeztettünk. Értem, hogy mi az elv, szerintem sem jól csinálják. Az elv az lenne,
hogy a gázt is bármilyen meglepő kWh-ban kellene kifejezni. Ami talán megnyugtatóbb a
lakossági szektorra nézve, mint az önkormányzatira, hogy a lakossági szektornál legalább már
van arra kormányrendelet, hogy a rendszerhasználati díjat nem lehet emelni. Az
önkormányzati szektorban nincs ilyen. Se a gázra se a villanyra. Nekünk ilyen szempontból
egészen komoly problémánk van ezzel. Írhatunk még egy levelet az MVM-nek, de
véleményem szerint nem lesz eredménye. Akivel tudtunk már mindenkivel egyeztettünk.
Ennyi emberük van, ezt tudják csinálni. Mindenki az online tér felé terelné az embereket.
Való igaz, hogy számottevő segítség nélkül azon nem lehet eligazodni. Előbb utóbb ez
kiforrja magát.
A posta vonatkozásában túlzás a 3000 ember, különös tekintettel arra, hogy minden külső
településrészen van postás autó és eszükben nincs, hogy más legyen, mert az oda megy a
házhoz. Csekket is lehet nála befizetni. A postabezárás kizárólag a sárszentmiklósiakat érinti.
A sárszentmiklósi postának egészen pontosan ismerjük a történetét. Székesfehérváron zártak
úgy be postát, hogy senki nem vitt semmilyen levelet. A sárszentmiklósi posta ügyében 28
levelet írtunk, amikor először újra kellett nyitni és mégis a Lázár miniszter úr direkt döntése
kellett hozzá, hogy újra kinyisson a posta. Most ugyanitt tartunk, csak a számok rosszabbak.
Nem szoktak vissza az emberek olyan mennyiségben a postára, hogy ezt a dolgot indokolja.
Székesfehérváron is egyébként a Szárazréti az egyetlen, aminek lehet, hogy lesz politikai
kompromisszum eredményeképpen hogy az újra működhet. Az összes többiről szó sincs.
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Írunk még egy levelet a posta vezetőségének, de szerintem a sárszentmiklósi posta ügyében az
összes postavezetővel az elmúlt években én egyeztettem a legtöbbet és nagyon nagy ellenállás
volt. Itt amikor kaptak parancsot, tudtuk, hogy ez valószínűleg nem fog örökké tartani. Illetve
most határozottan és cégszerűen aláírva írták le azt, hogy ők egyelőre mindenhol az
ideiglenesben gondolkodnak. Abban, ha nagyon mélyen mögé nézünk egyetértek, hogy az
ideiglenes bezárásokból való újraindulás esélye nem magas. Ha nem lesz megint ennyire
direkt segítség, akkor nem valószínű, hogy ebben eredményt fogunk elérni. Azt még kell
látni, hogy a sárga csekken kívül a posta gyakorlatilag nem végez érdemi szolgáltatást. Most
már levelet is visz más, a csomagot főleg más viszi. Csomagküldő automata helyek vannak a
városban. Kettő itt van a parkolónál, a Tesco-nál van a harmadik és azt hiszem
Sárszentmiklóson is vagy egy vagy kettő van. Ebben a tekintetben nagyon áttevődött a
postánál a forgalom másfele. Azt megértem, hogy az ember nem szívesen adja oda a csekkjét
és a pénzét mondjuk a szomszédnak, hogy vigye be a postára. Azt gondolom, hogy erre egy
részmunkaidős nyitvatartással szerintem alkalmas volt a sárszentmiklósi posta. A
postavezetés szerint pedig nem. Olyan politikai egyeztetést nem tudok tartani, mint amilyent
Cser-Palkovics András. Három ember tud ilyen egyeztetést tartani Debrecen, Győr és
Székesfehérvár polgármesterei.

Borbély Sándor: Dunakeszi és Zalaegerszeg is finoman fogalmazva kormányközeli
önkormányzatok. Az ellenzék nélkül mondjuk úgy, de nem biztos szintén azt mondták, hogy
mindennek van határa próbáljuk meg, hátha és mégis és az emberek is győződjenek meg
arról, hogy mi értük vagyunk. Legalább a megpróbálás szintjére el kellene jutni.

Dr. Sükösd Tamás: csak amikor nekünk megvannak azok a kötelező önkormányzati
feladataink, hogy óvoda, bölcsőde, teljes szociális szektor a kórházon kívül és nem látjuk a
dologi költséget, akkor én nem gondolom azt, hogy 300 millió forintos iparűzési adó
bevételre elkezdjük fölajánlani, hogy besegítünk a postának. Az egészen biztos, hogy ha lesz
ilyen ajánlatuk, akkor ide fogom hozni, de én nem fogom megszavazni. Azt gondolom, hogy
ez nem olyan típusú alapszolgáltatás, mint amiket nekünk jó színvonalon nyújtanunk kell az
embereknek.

Borbély Sándor: nem azt mondtam, hogy nincs más dolgunk. Ti látjátok, ti tudjátok, hogy
mire van kapacitás, lehetőség.

Dr. Sükösd Tamás: nem tudjuk. A költségvetést nem tudjuk összerakni a dologi költségek
nélkül. Aki azt mondja, hogy a rezsi költség nélkül költségvetést tud összerakni az jöjjön ide
és rakja össze. Ez jó esetben egy normál költségvetésnek mondjuk a 3094-a. Ha ilyen
számokat fogunk látni, akkor lehet, hogy most a 7094 lesz. December közepéig erre nem
fogunk látni számokat. Azért máshonnan ígér Zalaegerszeg, Dunakeszi, meg mi.

Borbély Sándor: tudom, hogy nincs két egyforma település, de nem mi vagyunk a
legrosszabbak.

Dr. Sükösd Tamás: próbálom intézni a posta ügyet, de nem látom azt, hogy a postavezetés
partner lenne.

Dr. Prágerné Topp Erika: kiváló szolgáltatás Pusztaegresen a postaautó. Nem lehetne itt is ez
megoldásnak?

Dr. Sükösd Tamás: ez csak önálló külső településrészeken működik. Kértük már, de azt
válaszolták, hogy ez teljesen kizárt, mert Sárszentmiklós sűrűn lakott és nagy terület. Azt még
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megírom, hogy van-e lehetőség adott napokon történő részmunkaidős nyitva tartásra, azt
gondolom, hogy a probléma lényegét az megtudná oldani.

Paczona Lajosné: én is a posta kérdéshez szerettem volna hozzászólni. Kérem, hogy még
történjen egyeztetés a postával, mert a sárszentmiklósi rész nagyon kiesik és elég sok idős
lakik ott. Kérjük a részmunkaidős nyitva tartást.

Dr. Prágerné Topp Erika: Pusztaegres Dózsa Gy. utcában rengeteg a kóbor állat, kutyák.

Tóth Béla: a körzetemben lévő utcák mikor lesznek kátyúzva?

Dr. Sükösd Tamás: folyamatosan kátyúzzuk az utcákat.

Tóth Béla: miért nincsen nálunk semmi fejlesztés?

Dr. Sükösd Tamás: hány intézmény van a körzetedben, vagy mi legyen fejlesztve?

Tóth Béla: az utcák. Elmentem megnéztem a kis Munkácsy utcát, nagyon jó lett. Egy másik
kis utca Sárszentmiklóson szintén elkészült. Készül a járda is a Vasút utcában. Pusztaegresen
is, a Tüzér utcában, a Mányoki utcában. Gondoltam, ha ennyi utca már készen van talán az én
körzetemben is lesz valami. Erre bejelentetted, hogy megkezdtük a mezőgazdasági utak
felújítását. Külterületi utak javítását.

Dr. Sükösd Tamás: az, ami a Rádi dűlőbe vezet az előbb volt, az egy külterületi utas pályázat,
amit kifejezetten olyan turisztikai attrakcióhoz kell, hogy vezessen amiből csak egyetlen egy
van. Ennek ellenére pld. megcsináltuk a Suszter hegyre vezető utat is olyan anyagból, amit
máshova nem lehet vinni, de az kész van és szerintem jó is lett.

Tóth Béla: mit mondjak a lakóknak a járdával kapcsolatban?

Dr. Sükösd Tamás: a fő utcai járdára gondolsz?

Tóth Béla: arról volt szó, hogy a kerékpárút építéssel egyidőben lesz megcsinálva.

Dr. Sükösd Tamás: 2012-ben nyertünk a kerékpárút építésre 300 millió forintot. 2022-ben
megcsináltuk 300 millió forintból. Aki azt gondolja, hogy emellett most tudunk csinálni járdát
vagy vízelvezetést, azt üdvözlöm a magyar valóságban.

Tóth Béla: a Zádoriék kérdezték, hogy mi lesz az árokkal? Az előttük lévő vízelvezető
árokkal. Abban nem fog elfolyni a víz, az biztos.

Dr. Sükösd Tamás: egy koncepció szerint haladunk. Az intézményrendszert kell először
fejleszteni. A te körzeted szerintem nagyon szép, én is abban lakom, de intézmény nincs
benne.

Tóth Béla: a zörgő aknafedelekkel kapcsolatban mit mondhatok a lakóknak?

Dr. Sükösd Tamás: az aknafedlapokat négyszer cserélte ki a szolgáltató. A kedvetekért
mindenkivel összevesztem a Magyar Közútnál és a Fejérvíz Zrt-nél is. Az egyik aknafedél
cserét az ott lakó személy vezette le, hogy hogyan legyen. Jó lett? Nem. Most megvan
rendelve mégegyszer. Nem tudok ebben többet segíteni, ez a Magyar Közút és a Fejérvíz Zrt.
feladata. Lekoordináltam ezt a dolgot, nagyon sok idő elment vele. Megszerveztük, hogy ott
leszel te, ott lesz a kivitelező. Senki nem mondta, hogy ez 5 perc múlva lesz. A másik az
utcák felújítása. Aszfaltozzunk télen?

Tóth Béla: a Damjanich utcában akkora kátyú van, hogy nem lehet közlekedni autóval.

Dr. Sükösd Tamás: ez így van. A Damjanich utca valóban rossz.
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Tóth Béla: a Nagy Lajos utcában és a Kinizsi utcában lévő vízlevezető árkokat ki kellene
takarítani, mert nem fog elfolyni a víz.

Dr. Sükösd Tamás: az árok tisztántartása annak az ingatlan tulajdonosának a dolga, aki előtt
van. Ennek ellenére ott soha nem csinál senki semmit. Mi tartjuk rendben. Megcsináljuk, de
csak három emberünk van és vannak más feladatok is.

Nedoba Károly: mennyi közmunkás van?

Dr. Sükösd Tamás: 5 fő. Abból három fő építkezik, marad kettő. Illetve van pár női
közmunkás, de a nőket nem küldhetjük ki lapátolni. Minimális a létszám. A
közfoglalkoztatásban levők magasabb számban csak az intézményekben vannak.

Nedoba Károly: nagyon sokan nem tudják, hogy az Ady E. út, Köztársaság út nem az
önkormányzat tulajdonába tartozik. A 63-as úton levő aknafedél problémák nem mostaniak.
Nem tudjuk megoldani azért, mert középen vannak. A nagy kamionok lenyomják ezeket a
fedlapokat és olyan technológiával pedig nem lehet megoldani, mint pld. Svájcban, vagy
Németországban.

Tóth Béla: javasoltam, hogy tegyünk be zártszelvényt.

Nedoba Károly: tettek alá annak idején gumit is.

Tóth Béla: mi is tetettünk gumit alá, de nem a fedél a probléma, hanem a keret. A keret
mozog.

Dr. Sükösd Tamás: lesz egyeztetés, ahol Béla is jelen lesz. Én bízom benne, hogy lesz
eredménye.

Aranyos József: köszönöm nincs bejelentésem.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm

Bágyi Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

ÉbI Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 10.06 órakor bezárta.

K.m.f.

Dr. Sükösd Tamás — , . — Ébl Zóltán
polgármester ÚJB elnök, jkv.hitelesítő

"- /
D ([, 71

Dr. Venicz Alíta
címzetes főjegyzőW ii RT

Tótk Béld Erős Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő fake képviselő, jkv. hitelesítő
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Jegyzőkönyv

Készült:

Jelen vannak:

Állandó meghívottak:

Média

(hangrögzítéssel)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2022. december 9-i soros nyílt üléséről.

Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 10 fő
Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Bogárd és Vidéke Hargitai-Kiss Virág
Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 999 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 10 képviselő tartózkodik az ülésteremben. Nedoba Károly igazoltan
van távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
276/2022.(XII.9.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. december
9-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
277/2022.(XII.9.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2022. december
9-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.



Dr. Sükösd Tamás: Javasolja, hogy a Képviselő-testület vegye fel napirendjére a 11/1. A
gyepmesteri feladatokat ellátó Pet Patrol Kft. vállalkozói szerződés módosítási kérelme, 11/2.
Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról, 11/3. A menetrend szerinti helyi
autóbusz-közlekedés díjáról szóló 25/201 5.(VI.24.) önkormányzati rendelet módosítása, 11/4.
Központi orvosi ügyeleti feladatok ellátására kötött szerződés további 12 hónappal történő
meghosszabbítása c. előterjesztéseket. Kéri, hogy aki a módosított napirenddel egyetért,
kézfelemeléssel jelezze!

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

9.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
278/2022.(XII.9.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirendi:

. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

Az önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal valógazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.(XII.22.)önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A temetőkről és a temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Döntés a Partnerségi véleményezési eljárás és a Környezeti vizsgálat szükségességét
eldöntő egyeztetési eljárás lezárásáról
Előadó: polgármester

Tájékoztató a 2022. évi közfoglalkoztatásról és a végzett munkákról, 2023. évifoglalkoztatás keretének meghatározása
Előadó: polgármester

A Sárbogárdi Zengő Óvoda - a járványügyi készenlét idején alkalmazandó
eljárásrendről szóló — Helyi Intézkedési Tervének módosítása
Előadó: polgármester
A képviselő-testület 2023. évi munkatervének jóváhagyása
Előadó: polgármester

A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

10. A 2023. évi belső ellenőrzési terv elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

11. Bejelentések

11/1. A gyepmesteri feladatokat ellátó Pet Patrol Kft. vállalkozói szerződés
módosítási kérelem
Előadó: polgármester



11/2. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

11/3. A menetrend szerinti helyi autóbusz-közlekedés díjáról szóló 25/2015.(VI.24.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

11/4. Központi orvosi ügyeleti feladatok ellátására kötött szerződés további 12
hónappal történő meghosszabbítása
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
November 12-én borszentelésen vettem részt. Ugyanezen a napon a Városi Nyugdíjas Klub

megalakulásának 45. évfordulója alkalmából tartott ünnepség volt, ezen
alpolgármester úr vett részt.

November 15-én a Közép-Duna Menti Fejlesztési Tanács ülésezett, amelyik a Paks és annak
30 km-es körzetében lévő településekből, három megyéből tevődik össze.
Remélem, hogy érdemi fejlesztéseket fogunk tudni utolérni. A közben
megváltozott vezetési struktúra miatt ez az ülés inkább technikai jellegű volt, mint
érdemi.

November 16-án a miniszterelnökségen voltam Balla György miniszterelnöki biztosnál, ahol
hat minisztérium képviselői voltak jelen. Az a konklúziója az egész
megbeszélésnek, hogy a miniszterelnöki biztos azt szeretné, hogy a tízezer fő
fölötti településekre egyedi döntéssel tudnának valamilyen fajta segítséget hozni, a
tízezer fő alattiakat pedig normatíva emeléssel szeretnék megsegíteni. Ez nálunk
nem működik, mert itt elég széleskörű az, hogy egy tízezer fő fölötti településnek
milyen intézményei vannak, mekkorák és adott esetben hogy néznek ki az energia
számlái. Azt gondolom, hogy alapvetően konstruktív megbeszélés volt, aminek az
előzménye egy írásos anyag, amit oda kellett küldenünk, a következménye pedig
egy következő írásos anyag, amiben már pontosabb számok vannak. Véleményem
szerint januárra fog áttolódni, mire ebben döntés lesz. Ugyanezen a napon 95.
születésnapja alkalmából köszöntöttem Fűrész nénit a Damjanich utcában.

November 17-én a Megyei Közgyűlés ülésén vettünk részt. Itt mindig az aktuális
pályázatoknak, illetve az aktuális megyei tervezésnek a várost is érintő részei is
előkerülnek.

November 18-án volt a kerékpárút záró rendezvénye, ahol a rajzpályázat eredményhirdetése
megtörtént. Ketten nyertek különböző méretű kerékpárt. Önmagában a kerékpárút
is jó lett, az átadó előtt volt a műszaki átadás.

November 19-én sárbogárdi hagyományos rendezvényként megtartásra került a
Tánckavalkád, ott megnyitó beszédet tartottam.

November 21-én a HVB ülésén vettem részt. Itt egyrészt hivatalosan is bemutatkozott a
Magyar Közút helyi igazgatóságának a vezetője, bár én korábban már beszéltem
vele. Ez alatt a rövid idő alatt is látszik, hogy hatékonyabb az együttműködés, mint
az előző vezetővel.

November 22-én az egyik építőipari kivitelezővel az Alap-Ép Kft-vel tartottunk garanciális
bejárást. A műszaki ellenőr rávilágított különböző problémákra, amikre határidőt
kaptak.

November 23-án az OKSB döntött a Bursa pályázatokról. Alapvetően nem volt sok
jelentkező. 11 pályázó volt, így mindenki meg tudta kapni a maximális havi 5.000



Ft-os összeget, amit az alapítvány kiegészít másik 5.000 Ft-tal. Hirdetjük több
helyen ezt a pályázatot. Több pályázó szokott lenni.

November 25-én a Vasút utcai útfelújításnak a hivatalos megnyitása, elindítása volt, ezen
alpolgármester úr vett részt.

November 26-án a Mészöly Géza Általános Iskolában karate edzőtábort nyitottam meg.
November 27-én, volt az első Adventi gyertyagyújtás illetve az evangélikusok felállították a

Hősök terén a Betlehemet.
November 28. és december 1. között megtartottuk a nyolc lakossági fórumot. Az olyan

konkrét problémafölvetéseket, amikbe be tudunk avatkozni, amikor nem teljesen
más hatóság, teljesen más szintű adott esetben jogalkotás kötelezettség van, azokat
nyilván ennek rendje-módja szerint kezeljük. Azok közül, ami az önkormányzatra
tartozik nem vetődött föl olyan, amivel ne tudnánk valamit kezdeni.

November 29-én a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás tartott Operatív
Tanácsülést. 30-án volt a Társulási Tanácsülés. A  hulladékgazdálkodást
koncesszióba adta a Magyar Állam a hulladékról szóló törvény 53/A. szakasza
alapján, ezt a Mol Nyrt. nyerte meg, aki nyilván megkeresi azokat a stratégiai
partnereket, akikkel ezt az egészet működtetni tudja. Ebbe a láncba fog
beilleszkedni a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás is, ami most az
átszabott határokkal együtt is 140 önkormányzatot tömörített.

December 1-jén Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási
Tanács ülését tartottuk meg először a hantosi polgármester asszony halála óta. Az
ülésen a hantosi alpolgármester úr vett részt. Amíg az időközi választás le nem
zajlik addig ő fog ebben a dologban együttműködni velünk. Az ülésen a belső
ellenőrzési terv elfogadásáról szavaztunk.

December 2-án egy telefonkonferencia keretében Németh Emil úrral a Magyar Posta Zrt.
Nyugat-magyarországi Terület Igazgatóság vezérigazgatójával folytattam egy
hosszasabb egyeztetést a sárszentmiklósi posta ügyében. A posta ajánlata egyenlőre
nem érte el azt a szintet, amin hosszan el tudnánk gondolkodni. Két dolgot mondott
igazgató úr. Az egyik, hogy március végéig szól ez a döntés és ő addig a mi
helyünkben várna. A másik: nekik van egy költségszámításuk, hogy mi az az
összeg, ahol hajlandóak lennének velünk szóba állni. Ez 4,5 millióxi,5, ami
6.750.000 Ft és ezt az összeget kellene megfizetnünk előre, hogy újranyissák a
postát valamilyen módon részlegesen. A levelezés, ami ezt megelőzte, mi abban
fölvetettünk különböző lehetőségeket, meghatározott napokat, részmunkaidőt.
Annak az információnak a birtokában voltunk, hogy aki a sárszentmiklósi postán
dolgozik, őt nem bocsátották el, hanem itt dolgozik a sárbogárdi postán.
Rákérdeztem az igazgató úrra, hogy abban az esetben, ha nem mondták fel a bérleti
szerződést, akkor miért nem lehet az ajánlat az, amit mi mondtunk, hogy egy kicsit
legyenek nyitva. Azt mondta, hogy a postának most az a technológiája, hogy írnak
az összes bérbeadónak, hogy erre az ideiglenes időszakra engedjék el a bérleti díjat.
Ezt én a magam részéről elég nehezen tudom elképzelni. Önmagában kicsit úgy
érzem, hogy nagyon udvariasan, de olyan ajánlatot próbáltak megfogalmazni, amit
nem tudunk elfogadni. Most márciusig várunk és adott ő is közvetlen elérhetőséget,
hogy ezt követően március végén tovább tudjuk folytatni a megbeszélést. Azt
mondta, hogy a postának nagyjából 20 milliárd forinttal nőtt meg a működési
költsége. Ennek a nagy része rezsi, de vannak egyéb dolgok is. A postának az
akcióterve kétirányú. Az egyik, hogy elküldenek 5.000 főt, a másik hogy bezárnak
több postahivatalt. Nem küldtek el embereket. Nyilván ha elküldenek embereket,
akkor is be kell zárni postahivatalokat. Ha azt mondják, hogy meg tudják tartani a
munkavállalókat újra tudjuk gondolni az egészet, az jó lesz. Visszautalva a
lakossági fórumokra az egyik külső településrészen azt mondták, hogy nagyon jó a
mobil posta, semmi baj nincs vele. A másik külső településrészen ellenben több
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problémát említettek a lakók. Ezt mindenképpen fogjuk jelezni a postának. A mobil
postával nem lehet megoldani a sárszentmiklósiak ügyét, mert ez csak külső
településrészeken működik.
Sajnos ők ezt így gondolják, hogy ezt a költséghányadot kellene ahhoz megfizetni,
hogy ez nekünk újra nyitható legyen. Nagy ígéret akkor sem várható, hogy meddig
lenne nyitva. Az igazgató úr annyit mondott, hogy csak nagyon rövid nyitva
tartásokkal tudna a működés rentábilis lenni.
Ugyanezen a napon részt vettem a Fogyatékkal Élők Világnapja alkalmából tartott
rendezvényen.

December 4-én volt a második adventi gyertyagyújtás illetve a Huszics Vendel kórusnak a
hangversenye a MÁV Szimfonikus Zenekarral és számos egyéb fellépővel. Az
egyesület elnöke megfogalmazta, hogy ebben a nagy formátumban vélhetően
utolsó hangversenyükön vehettünk részt.

December 5-én a helyi közlekedési céggel egyeztettünk.
December 6-án a múltkori testületi ülésen döntöttünk arról, hogy csatlakozunk a

Foglalkoztatási és Gazdaságfejlesztési Fórumhoz Fejér megyében, ennek az
ünnepélyes alakuló ülése volt. Ugyanezen a napon délután a Mészöly Géza
Általános Iskola által rendezett hagyományos Mikulás futáson vettem részt.

December 8-án volt a sportcsarnoknál egy kooperáció. Megnéztük, hogy hol tartanak, illetve
mivel, mikorra kell elkészülni, mi az amit esetleg javítani kell. A rendezési terv
módosítása kapcsán volt egy egyeztetés. A rendezési terv kapcsán 4-5 igény van
beadva abból az egyiket a Duna-Ipoly Nemzeti Park kifogásolta a gyurgyalagok
fészkelőhelyének esetleges zavarása miatt. Eljött a természetvédelmi őrök vezetője,
ő mondta, hogy tudja, hogy a gyurgyalagok 1,5 km-re távolabb vannak az
ominózus helytől, így az a beruházás is indulhat. Ugyanezen a napon délután az
Albensis Kft-vel a Fejér Megyei Közgyűlés menedzsment cégével tekintettük át
2014-2020-ról kvázi visszamaradt, tehát befejezendő pályázatokat, hogy az
elszámoláshoz mire van még szükség stb.

Az előző ülésen zárt ülés nem volt.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadtaés az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
279/2022.(XII.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok — végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
280/2022.(XII.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésének
elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az aljegyző-hatósági osztályvezető
jelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
281/2022.(XII.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt. határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésében
foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
282/2022.(XII.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
283/2022.(XII.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt — határidejű határozatok — végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.



3. Az önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal való
gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.(XII.22.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: alapvetően technikai jellegű módosításról van szó. Mellékletet, függeléket
módosítottunk. Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a
napirendi pont kapcsán?

Paczona Lajosné: összegszerűleg is változtak?

Dr. Sükösd Tamás: nem. Technikai jellegű a módosítás.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. 26/2022.(XII.20.) önkormányzati rendelete

az Önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal való
gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.(XII.22.) önkormányzati

rendelet módosításáról

4. A temetőkről és a temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: ezt a napirendi pontot az indukálta, hogy azt is szabályoznunk kell, hogy a
temetőbe való belépésért nem szedünk díjat. A nemlegest is szabályozni kell.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.



Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezetelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
27/2022.(XII.20.) önkormányzati rendelete

a temetőkről és a temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.)
önkormányzati rendelet módosításáról

5. Döntés a Partnerségi véleményezési eljárás és a Környezeti vizsgálat szükségességételdöntő egyeztetési eljárás lezárásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot már kicsit érintettem az 1. napirendi pontnál. Amikortelepülésrendezési eszköz módosítását kérik tőlünk magánszemélyek, cégek akkor mindig kétdolog van. Az egyik: elmondjuk nekik, hogy dolgozzák ki terv szinten, bízzanak megtervezőt. A másik pedig, hogy ennek viseljék a költségét. Ezeket általában összeszoktukszedni csokorba, mert akkor könnyebb azoknak, akik ezt megrendelték, olcsóbban tervezikmeg nekik. Az előző szakaszt eredményesen le tudjuk zárni. Ahogy elmondtam korábban aDuna-Ipoly Nemzeti Park volt az egyetlen, aki egy helyen tett föl kérdést az is inkább tisztázókérdés volt. Nagyjából a februári testületi ülés lesz az, amikor a rendezési tervet véglegesentudjuk módosítani.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének

284/2022.(XII.9.) határozata
Döntés a Partnerségi véleményezési eljárás és a Környezeti vizsgálat

szükségességét eldöntő egyeztetési eljárás lezárásáról
Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ,,Döntés a Partnerségivéleményezési eljárás és a Környezeti vizsgálat szükségességét eldöntő egyeztetési eljáráslezárásáról" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbidöntést hozza:

I. Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a partnerségi egyeztetés szabályairólszóló 18/2022. (TX. 22.) önkormányzati rendelete alapján a partnerségi véleményezésieljárást, - Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének 148/2022.(VI.10.)határozatában foglat tartalommal - 2022. november 7. és 2022. november 22. közöttlefolytatta, Sárbogárd város Településrendezési eszközeinek részleges módosításatárgyában.

Az eljárás során írásos vagy szóbeli megkeresés, ellenvélemény nem érkezett.



A partnerségi egyeztetésben résztvevők tájékoztatása a rendeletekben foglaltak szerint,maradéktalanul megtörtént.

A 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet (továbbiakban: Eljr.) 64. §-a szerinti Partnerségivéleményezési eljárást lezártnak nyilvánítja.

II. A környezeti vizsgálat szükségességének és tematikájának meghatározása miatt a2/2005.(I.11.) Korm. rendelet alapján megkeresett 14 szerv közül 8 tett nyilatkozatot. Akörnyezeti vizsgálat lefolytatását a Duna-Ipoly Nemzeti Park Igazgatóság kivételévelnem tartották szükségesnek. A Nemzeti Park Igazgatóság a Sárbogárd 0131, 0157,
01597/1, 0159/2, 0159/3, 0159/4, 0159/5, 0387, 0388, 0390/2 hrsz-ú területetek Mko-1övezetből, új Mko-3-be érintő módosítás esetében tartaná szükségesnek a környezetivizsgálat lefolytatását. Ezen hatósággal még külön egyeztető tárgyalást kezdeményeztünkálláspontja felülvizsgálata érdekében.

A tervezett módosítás jelentős környezeti hatással nem jár, ezért az önkormányzat nemtartja szükségesnek a környezeti vizsgálat lefolytatását.

III. Sárbogárd Város Önkormányzata a Sárbogárd 0542/2, /3, /4, 0542/75, /76, 0542/90, /91,/92, /93, /94, /95 hrsz-ú ingatlanokat az épített környezet alakításáról és védelméről szóló1997. évi LXXVIII. törvény (továbbiakban: Etv.) 7. (3) bekezdés e) pontja alapjánbeépítésre szánt területbe sorolja, arra való tekintettel, mert belterületen a tervezett építésicélra nincs más megfelelő terület.

A — Képviselőtestület felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon jelen döntésdokumentálásáról és folytassa le az általános egyeztetési eljárást, melynek eredményétterjessze a Képviselő-testület elé.

Felelős: Polgármester,
Határidő: folyamatos

6. Tájékoztató a 2022. évi közfoglalkoztatásról és a végzett munkákról, 2023. évifoglalkoztatás keretének meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a közfoglalkoztatás létszáma a 2013-as csúcsévhez képest gyakorlatilag
drasztikusan csökkent. Szűkül a keret. Sokszor elmondtam, de fontos, hogy tudjunk róla,
hogy ezt tőlünk leginkább nyugatabbra élő szociológusok kimutatták, hogy amikor 594 alatt
van a munkanélküliség és a munkanélkülieknek egy részét akarja az ember megszólítani
akkor az már nagyon nehéz. Ők azok, akik valamilyen oknál fogva nem nagyon alkalmasak
arra, hogy a versenyszférában dolgozzanak. Túlnyomórészt ezt a réteget monitorozzuk a mai
napig. Ennek a díjazása olyan amilyen, de ehhez képest az elvárási szintünk is egy picit más,
mint a versenyszektorban. Akik az intézményekben dolgoznak túlnyomó részt azért választják
ezt, mert pld. családi helyzetük miatt utazni nem tudnak. Ők nagyon komoly érdemi munkát
végeznek. Az építő brigádunk is komoly érdemi munkát végez, nyilván abban a tempóban,
ahogy ezt megtudják tenni főleg amióta hárman vannak, de amiket megcsináltak azok mellé
oda lehet állni. Akik a közterületeket tartják karban ők is túlnyomórészt lelkiismeretesen
végzik a munkájukat. Vannak olyanok, akik kevésbé lelkiismeretesek, őket rövidebb ideig
foglalkoztatjuk. Ezt a rövidebb időt követően a foglalkoztatást helyettesítő támogatás kapjákegy évig. A közmunkát színesíti a nyári diákmunka, amit régóta meghirdet a Magyar Állam.
Ez sikeres szokott lenni nálunk. A szociális intézményekbe is el tudnak jutni a diákok, illetve
a Polgármesteri Hivatal, vagy az önkormányzat egyéb intézményeibe is be tudnak segíteni,
nyilván azon a szinten ahol ők bekapcsolhatók ebbe a munkába. A 2023. évi keretet úgy
kezdtük el meghatározni, hogy alapul vettük a 2022. éves közmunka kifutó számait és
meglátjuk majd 2023-ban ez ugyanebben a formában és ezzel a tartalommal továbbvihető
lesz-e. Aki részt vesz a közfoglalkoztatásban akár közfoglalkoztatottként, akár pedig a
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kollégáim közül koordinálja, adminisztrálja, vagy bármilyen módon segíti ezt a programot,mindenkinek szeretném megköszönni a munkáját. Az államnak ezt a támogatási formát isköszönjük, mert nyilván ekkora mennyiségű embert ennyi pénzért nem tudnánkfoglalkoztatni. Tételesen le van írva az előterjesztésben, hogy milyen munkákat végeztek el.A közmunkát nagyon szigorúan ellenőrzik.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
285/2022.(XII.9.) határozata

Tájékoztató a 2022. évi közfoglalkoztatásról és a végzett munkákról,
2023. évi foglalkoztatás keretének meghatározása

Sárbogárd Város Önkormányzata a Tájékoztató a 2022. évi közfoglalkoztatásról és a végzettmunkákról, 2023. évi foglalkoztatás keretének meghatározása." tárgyú előterjesztést megtárgyalta ésaz alábbi határozatot hozza:

A Képviselő testület a 2022 évi munkáról szóló beszámolót elfogadja.
A 2023 évi közfoglalkoztatás kereteit az alábbiakban határozza meg:

2022. évről áthúzódó foglalkoztatások létszámkerete:

Prosra Létszámból
Program neve idő fereeamna áthúzódó

(2023.02.28-ig)y
sza 2022.03.14-től ,Start-szociális 2023.02.28-ig 8fő

70 fős 2022.03.08-től 0fő
közfoglalkoztatás [/2022.08.31-ig
58 fős 2022.09.15-től 58 fő
közfoglalkoztatás ) 2023.02.28-ig

Ez 2022.07.06-tól "Nyári diák 1. 2022.07.31-ig 0fő

he ez 2022.08.01-től "Nyári diák 2. 2022.08.24-ig 0fő
Munka
Törvénykönyve 2020.01.13-től 7 főFiasg A őszerinti határozatlan
szerződésesek

Mind összesen:
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Ebből intézmény 40 fő

Ebből közterület 33 fő

Ebből diák 0fő

2023. márciustól induló tervezett foglalkoztatások és létszámuk:

Program neve létszám
Start-szociális közfoglalkoztatási mintaprogram 8
hosszabb időtartamú közfoglalkoztatás (intézmény és közterület) 58

Sárbogárd Város Önkormányzatának képviselőtestülete jelen határozatával valamennyi 2023. évre
benyújtandó közfoglalkoztatási kérelmet támogat, és kijelenti, hogy pozitív elbírálás esetén az
esetlegesen szükséges közbeszerzési eljárások megindítását is támogatja.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

7. A Sárbogárdi Zengő Óvoda — a járványügyi készenlét idején alkalmazandó
eljárásrendről szóló — Helyi intézkedési Tervének módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a kapcsolattartási e-mail címet meg kell változtatni, néhány szót ki kellett
húzni, néhány szót bele kellett tenni az intézkedési tervbe. Nem a Covid szerinti protokollal
megyünk, úgyhogy alapvetően jó, hogy van ez a dokumentum jelenleg nem e szerint működik
az óvoda. Ennek ellenére, amit jeleztek hibát, kijavítjuk.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
286/2022.(XII.9.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda — a járványügyi készenlét idején
alkalmazandó eljárásrendről szóló — Helyi intézkedési Tervének

módosítása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta A
Sárbogárdi Zengő Óvoda - a járványügyi készenlét idején
alkalmazandó eljárásrendről szóló - Helyi Intézkedési Tervének
módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A Zengő Óvoda,a Belügyminisztérium 7. Intézkedési terve alapján a
8. sz. függelékkel kibővített Intézkedési Tervét elfogadja.
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Határidő: tájékoztatásra: december 21.
Felelős: polgármester

8. A képviselő-testület 2023. évi munkatervének jóváhagyása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: mindig el szoktam mondani, hogy a munkaterv egy keretszabályozás,nincs kőbe vésve. Vannak olyan napirendi pontok, amiket vagy valamilyen jogszabály írkötelezően elő, vagy pedig egyszerűen a forgalmi gyakorlat szerint mindig szoktunk róladönteni. Hasonlóképpen volt most is. Ez egy optimista munkaterv abban a vonatkozásban,hogy nem húztuk ki a rendezvényekről szóló napirendi pontokat sem, mivel a jövőbelátásképességével nem vagyunk fölruházva, de óvatos bizakodással tekintsen mindenki azokra anapirendi pontokra amiknek adott esetben költségvetési kihatása tud lenni.Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezi az ÜJB, a PVVB, az OKSB és azESZB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?
ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
287/2022.(XII.9.) határozata

A képviselő-testület 2023. évi munkatervének jóváhagyása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , A képviselő-
testület 2023. évi munkatervének jóváhagyása" tárgyú előterjesztést
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-
testületének 2023. évi munkatervét elfogadja.

Határidő: Honlapon közzétételre: január 2.
Felelős: jegyző

9. A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: jegyző
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Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 9.) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 9.)napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —kizárja.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
288/2022. (XII.9.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 9.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólásvan-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A képviselő-testület 9 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásba) szavazattal az alábbihatározatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
289/2022.(XII.9.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd
Tamás polgármester részére 2022. november 14-től 2022. november
14-ig 1 munkanapra 2022. évi szabadsága igénybevételét engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye
nyilvántartásba.

Határidő: 2022. december 23.
Felelős: jegyző

Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.

10. — A 2023. évi belső ellenőrzési terv elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.



Dr. Sükösd Tamás: a belső ellenőrzés nagyon régóta ki van szervezve. Terv szerint zajlik afeladat ellátása.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon fo glaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
290/2022.(XII.9.) határozata

a 2023. évi belső ellenőrzési terv elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , A 2023. évi
ellenőrzési terv elfogadása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta.

A képviselő-testület a Sárbogárd Város Önkormányzata 2023. évi
ellenőrzési tervét a melléklet szerint hagyja jóvá.

A képviselő-testület felhatalmazza a jegyzőt, hogy a 2023. évi belső
ellenőrzési terv végrehajtásáról polgári jogi szerződés keretében
foglalkoztatott belső ellenőr bevonásával gondoskodjon.

Határidő: folyamatos ill. 2022. december 31.
Felelős: jegyző

11/1. A gyepmesteri feladatokat ellátó Pet Patrol Kft. vállalkozói szerződés módosításikérelme
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a gyepmester elég régen nem terjesztett elő ilyen tárgyú kérelmet,megoldotta a működését. A szolgáltatásainak kifizettük az ellenértékét. Egyszer már jelezte,hogy év végére már fönnakadások is lehetnek. Lettek is, ezért terjesztett elő egy igény.Megvizsgáltuk a kérelmét, mivel évek óta nem volt semmilyen fajta rendezés ezért a 2094-osmértékű növelés ebben az inflációs környezetben, ami most van nem tekinthető eltúlzottnak,ezért született ez az előterjesztés. Ez kötelező feladat és a település szerkezetéből adódóan vanfeladat szép számmal.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.
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A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
291/2022.(XII.9.) határozata

A gyepmesteri feladatokat ellátó Pet Patrol Kft. vállalkozói szerződés
módosítási kérelme

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete A gyepmesteri
feladatokat ellátó PetPatrol Kft. vállalkozói szerződés módosítási
kérelme" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza:
A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a Pet Patrol Kft.-
vel (cégjegyzék szám: 07-09-030746, adószám: 27318609-2-07) 2023.
január 01. napjától a keretszerződés lejártáig a Vállalkozói
szerződésben foglalt feladatok ellátására módosítsa a keretszerződést,
havi nettó 312. 000.- Ft átalánydíj kikötésével, a pályázatban
meghatározott többletfeladatok ellátására vonatkozóan pedig 120.- Ft
/km kiszállási díj és nettó 720 Ft/nap/kutya, macska megfigyelés
(karantén) tartási díj összeggel.
A további évek vonatkozásában a szerződés minden év januárjában
egy alkalommal az átalánydíj, napi tartási díj a KSH által
meghatározott — megelőző évre vonatkozóan közzétett - éves infláció
mértékével növelten kerülhet megkötésre, amennyiben ezt a
feladatellátó vállalkozás írásban kéri a megbízótól.

Határidő: a keretszerződés módosítására 2022. december 21.
Felelős: polgármester

11/2. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: arra emlékszik mindenki, hogy segítséget kért a szolgáltató kettő hónapra.Hosszabb időre kérte volna, mi adtuk kettő hónapra. Ezzel együtt lesz meg a három.December elején jelezte, hogy mindenféle technológiákkal 50.000 Ft-tal kevesebbtámogatással is meg tudja a szolgáltatást oldani, de a támogatásra szüksége van. Azegyeztetéskor abban állapodtunk meg, hogy a következő egyeztetés januárban lesz tekintettelarra, hogy az intézményi költségvetési számokat még nem látjuk. Január 10. körül mármindenképpen látnunk kell, addig pedig — mivel ez egy kötelező feladat — ennek amegoldására kellett találni valamit. A január havi kiegészítés 450.000 Ft lesz.Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
292/2022.(XII.9.) határozata

Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester
előterjesztésében megtárgyalta a ,,Döntés a helyi közösségi
közlekedés finanszírozásáról" tárgyú előterjesztést és az ügybenalábbi döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Régió 2007 Kft.(8142 Urhida, Dózsa György utca 48.) finanszírozási problémáit
megismerte és úgy döntött, hogy a Közszolgáltatási szerződés szerinti
önkormányzati költséghozzájárulás (ellentételezés) összegét, 2023.január 1. és január 31. közötti időszakra, 450.000 Ft/hó összeggel
megnöveli a közszolgáltatás folyamatos fenntartása érdekében, így a
jelenlegi szerződés szerinti bruttó 2.935.854 Ft /hó összeg 2023.január 1. és január 31. közötti időszakban 3.385.854 Ft/hó összegreváltozik.

Felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a Közszolgáltatási
szerződés módosításáról és aláírásáról.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

11/3. A menetrend szerinti helyi autóbusz-közlekedés díjáról szóló 25/2015.(VI.24.)önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a szolgáltató vetette föl azt, hogy 10 éve a vonaljegy ára ugyanannyi,annyira alacsony árral került meghatározásra, hogy aki adott esetben helyi járattal jár dol gozniannak sem érte meg bérletet venni, hanem inkább jeggyel utaztak. A jegy ára kevesebb, mintfele volt a Volán-os járatok árának. A javaslatot előzetesen megbeszélve a gazdaságiosztályvezető asszonnyal illetve jegyző asszonnyal, ideterjeszthetőnek ítéltük meg a 230 Ft-osárat. Így született meg ez az előterjesztés.
Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyenmódon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉDI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezetelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
28/2022.(XII.20.) önkormányzati rendeletea menetrend szerinti helyi autóbusz-közlekedés díjáról szóló 25/2015. (VI.24.) önkormányzati

rendelet módosításáról

11/4. Központi orvosi ügyeleti feladatok ellátására kötött szerződés további 12 hónappaltörténő meghosszabbítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az egészségügyi tárgyú törvények módosításáról szóló jogszabály csomaga Parlament előtt van, volt. Több alkalommal láttuk, hogy az orvosi ügyeletet az Országos
Mentőszolgálat irányába kívánja eltolni a jogalkotó. Aranyos József képviselőtársunkkal
beszélgettem erről. Sárbogárdon elmondhatjuk, hogy sem az infrastrukturális, sem a személyi
háttere nincs meg. Annyian vannak, ahányan a mostani feladatokat el tudják látni.Két dolgot
gondoltunk. Egyrészt az orvosi ügyeletnek lejár a szerződése, ha ezt elkezdjük most
közbeszereztetni, a közbeszerzésnek van egymillió forint közeli költsége, és ha a jogalkotó
úgy dönt, hogy ezt a feladatot elveszi, akkor egy viszonylag jó drága közbeszerzéssel elértünk
mondjuk egy 6 hónapos szolgáltatást. Ez nem lett volna túlzottan jó. Opcionálisan tartalmazza
a hosszabbítás lehetőségét a szerződésünk 12 hónappal. A közbeszerzési tanácsadóval írásban
konzultáltunk és azt válaszolta, hogy jól látjuk azt, hogy ez képviselő-testületi döntéssel
meghozható, nem kell újra közbeszerzést kiírni. Ebből következően nem kerül külön pénzébe
az önkormányzatnak és megy az egész rendszer tovább addig, ameddig a jogalkotó úgy nem
dönt, hogy ez a dolog átalakul. Akkor a jogszabály erejénél fogva így is úgy is megszűnik. A
tervezetet, amit láttam, abban volt egy július 1-jei határidő illetve úgy tudom, hogy ahol nem
megoldott az, hogy egyből át tudják lépni ott ha jól emlékszem 2024. január 1. a határidő. Ez
indokolta azt, hogy nem azt mondtuk, hogy kezdjük el megint közbeszereztetni és nézzünk
egy következő 3-5 évet, hanem hosszabbítsunk egy évet, mert ezt lehet megcsinálni ingyen és
azt nem nagyon kell elmagyarázni senkinek, hogy a költségtakarékosság miért fontos
szempont mindenhol így itt is.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
293/2022.(XII.9.) határozata

Központi orvosi ügyeleti feladatok ellátására kötött szerződés további
12 hónappal történő meghosszabbítása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,Központi
orvosi ügyeleti feladatok ellátására kötött szerződés további 12
hónappal — történő — meghosszabbítása." — tárgyú előterjesztést
megtárgyalta.
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete úgy dönt, hogy az
Országos Orvosi Ügyelet Egészségügyi Szolgáltató Közhasznú
Nonprofit Kft-vel 2020. január 29. napján aláírt Megbízási szerződést
további 12 hónappal meghosszabbítja.

A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert, hogy aláírja a
szerződés további 12 hónappal történő meghosszabbítására vonatkozó
kétoldalú nyilatkozatot.

Határidő: 2023. január 30.
Felelős: polgármester

11. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: a jelenlegi gazdasági helyzetben nevezhetem stadionnak, focipályának a
működését valamilyen mértékben finanszírozza az önkormányzat is. Úgy látom, mivel nem
messze lakom, hogy ugyanúgy működik a világítás, mintha mi sem történt volna. Ha nem lesz
elegendő a pénz, ugye nem szándékozunk további finanszírozást végrehajtani ebben a
történetben?

Dr. Sükösd Tamás: hol? Sárszentmiklóson?

Borbély Sándor: igen, illetve Sárbogárdon is.

Dr. Sükösd Tamás: nem volt ilyen igény sem. Egyenlőre mi azt a támogatást nyújtjuk, ami
benne van a költségvetésben.

Borbély Sándor: volt 2015-ben egy állásfoglalása az önkormányzatnak, hogy a házakon fel
kell tüntetni a házszámot. Nem kellene mindig abban bizakodni, hogy a GPS segítségével
odatalál egy bizonyos helyre a mentő, a tűzoltó. Ha kiadok egy engedélyt, akkor erre is rá
lehetne kérdezni, a házszámra. 2015-ben hiába hoztatok egy ilyen határozatot, nincsenek
házszámok.

Dr. Sükösd Tamás: ha helyi önkormányzat a helyi építési feladatokon kívül van, akkor erre a
rövid válaszom az, hogy szerintem nem. Az építés vonatkozásában annyira nem vagyunk
engedélyező szervek amennyire csak lehet.

Borbély Sándor: senki területe?

Dr. Sükösd Tamás: nem senki területe. Az építéshatóságnak van ezzel kapcsolatban dolga, de
az építéshatóság nem mi vagyunk.

Dr. Venicz Anita: rendeletben szabályozzuk ezzel kapcsolatban a tulajdonos kötelezettségét.
A rendeletben benne van ugyanúgy, ahogy az is, hogy a ház előtti árkot is tisztítania kell,
ahogy a közterületet is. A végrehajtást viszont nem tudjuk ellenőrizni, arra kapacitásunk
nincs. Közterület felügyelő nincs, a hivatali apparátusban erre nincs kapacitás.

Paczona Lajosné: esetleg hirdetmény lehetne kirakni.
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Dr. Venicz Anita: A mentőszolgálat valamint a kormányhivatal is megkeresett bennünketebben az ügyben. Többször tettünk ki tájékoztató anyagot a honlapra, hirdetőtáblákra.

Paczona Lajosné: a népszámlálóknak is gondot okozott a házszámok hiánya.

Dr. Prágerné Topp Erika: Pusztaegresen, amit felvetett a lakosság az egyik lakóvalkapcsolatban, ott megtörtént a metszés, rendbe tette a területét. Az adventi időszakban a falulakossága igen aktív, mindenki próbál valami módon valamit tenni.

Tóth Béla: mindenkinek kívánok Kellemes Karácsonyi Ünnepeket és Boldog Új Évet!
Aranyos József: köszönöm nincs bejelentésem.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm

Bágyi Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Ébl Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: képviselőtársaimnak, a jelenlevőknek, a lakosságnak Áldott, BékésKarácsonyt és Boldog Új Évet kívánok! Mindenkinek ajánlom a figyelmébe a Hősök terénpár napon belül kezdődő II. Adventi forgatagot.

Egyéb bejelentés nem volt,Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt
a nyílt ülést 9.47 órakor bezárta.

Fo A s

Novák Kovács Zsolt
alpolgármester, jkv.hitelesítő

Dr. Sükösd Tamás
polgármester

címzetes főjegyző
La 38
Tóth Béla Erős Ferencképviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő

19


